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روزنامه

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم گفت: با راه اندازی فاز اول 
خط یک مترو، دو ایستگاه مسافرگیر خواهیم داشت و چهار 
ایستگاه عبوری نیز به  تدریج کامل می شوند. منصور درویشی 
با اشاره به شروع فرآیند تأمین برخی از تجهیزات مورد نیاز خط 
یک، اظهار داشت: تجهیزات مورد نیاز خط یک مترو، شامل 
ناوگان، بسته تأمین توان، سیگنالینگ، مخابرات، تهویه و اطفای 
حریق، کنترل، آسانسور و پله برقی و نیز تجهیزات و ماشین آلات 
دپو است. مدیرعامل سازمان قطار شهری قم با بیان اینکه به  
منظور مدیریت هزینه و زمان، تأمین تجهیزات مورد نیاز برای راه

استاندار قم گفت: بانک های استان باید سرمایه و اعتبار لازم را 
اعم از سرمایه در گردش و سرمایه ثابت برای واحدهای تولیدی 
مهیا کنند که این امر هم جزو مصوّبات کارگروه تسهیل و رفع موانع 
تولید است.  بهرام سرمست که دیروز و در ادامه برنامه »سه شنبه 
های اقتصادی« به بازدید چند شرکت تولیدی لبنیات، محصولات 
سلولزی و انواع گرانول رفته و همچنین واحد دیگری را نیز در 
موضوع اسباب بازی و ظروف پلاستیکی افتتاح کرده بود با بیان 
این که واحدهای تولیدی بازدید شده مسائل و مشکلات متفاوتی 

داشتند اظهار کرد: در بازدیدهای امروز اعضای کارگروه تسهیل و

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم :
فاز نخست مترو قم با ۲ ایستگاه راه اندازی 

می شود

استاندار قم :
بانک ها اعتبارات لازم واحدهای تولیدی را 
فراهم کنند
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راهکار حل اختلافات 
بودجه ای 

ساختار بودجه در کشور ما دچار ضعف های زیادی 
است. به این مساله توجه کنید که در کشورهای دنیا 

بودجه عمومی متوسط 15درصد تولید ناخالص داخلی است و از سوی دیگر در 
اکثریت کشورهای دنیا که جداول آن موجود است، نسبت مالیات به تولید ناخالص 
داخلی متوسط 15 درصد است. بنابراین وقتی بودجه و مالیات 15 درصد تولید 
ناخالص داخلی باشد، آن زمان بودجه متعادل خواهد شد. وقتی که بودجه از محل 
مالیات ها قابل تامین باشد، آن وقت می توانیم بیان کنیم که بودجه کشور در مسیر 
درست قرار گرفته است. در بیشتر کشور های دنیا رابطه مستقیمی بین بودجه و 
مالیات وجود دارد، اما در کشور ما نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی بین 7 تا 
8 درصد است. یعنی ما مجموعه مالیات هایی که دریافت می کنیم نصف آن مالیات 
اصلی است که دریافت می کنیم. از طرفی بودجه در کشور ما بیشتر از 15 درصد 
تولید ناخالص داخلی است و در مجموع به این نتیجه می رسیم که هم بودجه کشور 
وسیع است و هم مالیاتی که دریافت می کنیم کم است. وقتی بودجه کشور بزرگ تر از 
اندازه ای باشد که اقتصاد ایران توان آن دارد و مالیات هم کمتر از میزان خود دریافت 
می شود، آن وقت ما به این نتیجه می رسیم که درکشور عدم تعادل بین بودجه و مالیات 
وجود دارد. این عدم تعادل بودجه و مالیات در شکل های مختلفی اقتصاد کشور را 
درگیر می کند. یکی از اشکالاتی که در بودجه فعلی کشور وجود دارد، نگرفتن مالیات 
از اکثریت مردم در جامعه است. وقتی ما با دلار 25هزار تومانی واردات می کنیم، چرا 
باید حقوق گمرکی آن را از ارز 4200 تومانی دریافت کنیم. باید ارز کالاهای وارداتی 
با ارز حقوق گمرکی یکسان باشد و به نظر بنده نمایندگان انتقادهای سازنده ای را 
نسبت به این بند از بودجه 1400 دارند. بایستی بین ارزی که دولت برای وارد کالاها 
و حقوق گمرکی پرداخت می کند، یک تعادلی وجود داشته باشد و باید این قسمت 
از بودجه 1400در مجلس یازدهم اصلاح شود. اما مساله بعدی این موضوع است 
که قیمت ارز در بودجه پیشنهادی دولت برای سال آینده 11500 تومان ذکر شده 
است. اگر دولت می خواهد ارز ارزان قیمت به کالاها پرداخت کند، نباید به این صورت 
ارز را قیمت گذاری کند. دولت می خواهد به مواد غذایی، کالاهای اساسی و دارو، ارز 
ارزان قیمت پرداخت کند و مقداری که دولت می خواهد پرداخت کند، کاملا مشخص 
است. بنابراین دولت باید به کالاهای اساسی که برای مردم حیاتی حساب می شود، 
ارز ارزان قیمت پرداخت کند، اما آیا دولت باید برای زین اسب یا کابل برق و اتومبیل 
خارجی ارز دولتی پرداخت کند؟ اگر قصد نداریم که ارز دولتی به این نوع از کالاها 
پرداخت کنیم، پس باید در محاسبات دولت برای بودجه سال آینده پرداخت ارز با 
قیمت آزاد پیش بینی شده باشد. دولت و مجلس باید با گفت وگوهای فنی و به دور از 
مسائل سیاسی برای حل اختلافات خود درخصوص بودجه سال آینده تلاش کنند.
 مشاور سابق رئیس جمهور

سخنگوی وزارت امورخارجه:

ایران در مقابله با تروریسم القاعده کارنامه 
شفافی دارد

سخنگوی وزارت امورخارجه به ادعای بی اساس وزیرخارجه رژیم ترامپ در 
خصوص ارتباط ایران با القاعده واکنش نشان داد و تاکید کرد: ایران در مقابله با 

تروریسم القاعده کارنامه شفافی دارد.
به  ترامپ  رژیم  خارجه  وزیر  اخیر  اتهامات  به  پاسخ  در  زاده  خطیب  سعید 
کشورمان در مورد ادعای ارتباط ایران با القاعده، افزود: تکرار اتهامات و نمایش 
سندسازی های دروغین با عناوین افشای اطلاعات محرمانه توسط پمپئو وزیر 
خارجه آمریکا در یک هفته باقیمانده از عمر حکمرانی یاغی گرایانه رژیم ترامپ، 
نشانه استیصال و درماندگی و شکست سیاست فشار حداکثری آنها علیه ایران 
است. وی ادامه داد: تمسک به این نوع شگردها و بندبازی ها و ادعاهای کهنه و 
بی اساس، به هیچ عنوان نمی تواند به کمک مسیر پراشتباه رژیم تروریستی آمریکا 

و اعاده وجهه ناموجه مقام های این رژیم بیاید.

آیت الله اعرافی مطرح کرد؛

رسوخ انگاره های غلط درباره افزایش 
جمعیت در اذهان عمومی

مدیر حوزه های علمیه با اشاره به رسوخ انگاره های غلط درباره افزایش جمعیت 
در اذهان عمومی، گفت: بازشناسی زیرساخت های فکری موثر جامعه در رسیدن به 
بحران جمعیت از ضروری ترین کارهای پژوهشی است. آیت الله اعرافی ظهر سه شنبه 
در دیدار با اعضای کارگروه جمعیت معاونت تبلیغ حوزه های علمیه ضمن تسلیت 
ایام سوگواری شهادت فاطمه زهرا )سلام الله علیها( گفت: اظهار نگرانی نسبت به 
سلامت جمعیت که با پوشش های علمی و در قالب غربالگری مطرح می شود، از 
جمله مسائلی است که از آن با اظهار نگرانی یاد می شود و همین موضوع بر بحث 
کاهش جمعیت دامن زده و بحران شدید و فاجعه بزرگی را در این حوزه ایجاد کرده 

است.
وی افزود: تربیت و کیفیت بخشی به جمعیت و نگرانی هایی که در حوزه معیشت 
و اقتصاد در سطح جهانی و کشوری مطرح می گردد، از توجیهات مقابله با افزایش 
جمعیت است و حتی نگرانی های مدیریتی، سیاسی و اجتماعی نیز به مقوله کاهش 
جمعیت دامن زده و امروز دشمن این مسائل را با تولید مقالات گوناگون به شکل 
تئوری و نظام مند دنبال می کند. مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه این انگاره ها 
با اقدامات و تلاش های جامعه شناسانه ای در اذهان عموم رسوخ و تثبیت شده است، 
بیان کرد: یکی از مهمترین کارهایی که باید انجام شود، بازشناسی زیرساخت های 
فکری جامعه است که سبب تهدید جمعیت و رسیدن به بحرانی جمعیت شده و باید 

هدفمند و عالمانه در این موضوع ورود کرد. 
وی با بیان اینکه تولید محتواهای فرهنگی و تبلیغی و بازتولید گفتمان رایج و مقبول 
در فضای علمی و دانشگاهی امری ضروری است، افزود: با توجه به کاهش جمعیت، 
جامعه ما در آینده نیازمند موج آفرینی گفتمانی در بخش نخبگانی و توده مردم است 
و متأسفانه امروز نظریات غلط و اشتباه کارشناسی شده به پایه ای تأثیرگذار در مباحث 
فقهی تبدیل شده و مجموعه برآمده از دانش دینی و اندیشه حوزوی باید این منظومه 
بحث را هدف گیری کند و ضمن رفع شبهات و حل گره ها، زیرسازی های مستحکمی 
را با سرعت فرآوری و عرضه کند. آیت الله اعرافی ضمن اشاره به ابعاد علمی بحث 
جمعیت در فضای حوزه گفت: فقه معاصر از عناوین مهم این موضوع محسوب 
می شود و جمعیت و مسئله سقط جنین می تواند به عنوان بحثی تخصصی در نظام 
موضوعات حوزه وارد شود و پایان نامه ها و مقالاتی تخصصی ناظر به این بحث نیز 
تدوین و ارائه شوند و نظامات آموزشی و پژوهشی حوزه می تواند به مقوله جمعیت از 

منظرهای مختلف بپردازد.
 

پس از چندین ماه تعطیلی بدلیل کرونا؛ 

نماز جمعه قم این هفته برگزار می شود
مدیر شورای سیاستگذاری ائمه جمعه استان قم گفت: نماز جمعه قم پس از 24 
هفته تعطیلی بدلیل شیوع کرونا، این هفته 2۶ دی ماه با رعایت فاصله اجتماعی 
و پروتکل های اعلامی در مصلای قدس این شهر اقامه می شود.  حجت الاسلام 
والمسلمین علی مهدی زاده روز سه شنبه افزود: در بیست و پنجمین هفته پس از 
توقف برگزاری آئین سیاسی عبادی نماز جمعه قم،با توجه به مساعد شدن وضعیت 
حضور  شاهد  قم  قدس  مصلی  بیت)س(  اهل  شهرکریمه  کرونایی  و  بهداشتی 
نمازگزاران جمعه خواهد بود. وی گفت که نمازجمعه این هفته به امامت آیت الله سید 
محمد سعیدی امام جمعه و تولیت حرم حضرت معصومه)س( برگزار خواهد شد.  وی 
تصریح کرد: تمام تدابیر بهداشتی شامل ضد عفونی محوطه داخلی و بیرونی مصلی، 
قبل از حضور مردم شریف قم و نشانه گذاری سجاده ها جهت حفظ فاصله نم ازگزاران 

اندیشیده شده است. 
مهدی زاده ضمن اشاره به تعبیر زیبای مقام معظم رهبری که نماز جمعه را قرارگاه 
فرهنگی ، نماد ذکر خدا و جنگ با دشمنان دانسته اند ،از نمازگزاران قم درخواست 
نمود تا پس از یک وقفه نسبتا طولانی در این مراسم باشکوه شرکت نمایند. مدیر 
شورای سیاستگذاری ائمه جمعه استان قم از مردم درخواست کرد همراه داشتن 
مهر، سجاده شخصی و ماسک را فراموش نکنند و در هنگام حضور در مصلی قدس، 

به نشانه گذاری ها جهت حفظ فاصله بهداشتی توجه کنند.
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رشد  به  اشاره  با  قم،  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
شتابان زیرساخت های فناوری اطلاعات این استان درسال های 
با  امید  و  تدبیر  قم دردولت  اینترنت  باند  پهنای  اخیر گفت: 
رشد ۵۵ برابری به ۲۲۰ گیگابیت برثانیه افزایش یافت.  جواد 

ابتدای سال ۹۳ حدود  باند استان در  غلامپور افزود: پهنای 
 ۲۲۰ به  اکنون  هم  پهنا  این  که  بود  برثانیه  گیگابیت  چهار 
گیگابیت بر ثانیه افزایش یافته است. وی ادامه داد: با وجود اینکه 
با شیوع کرونا و غیرحضوری شدن فعالیت بسیاری از ادارات،  

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم اعلام کرد

افزایش مصرف گاز علت خاموشی اضطراری
معاون اداره کل اوقاف و امورخیریه استان قم:

هیچ وقفی به نام حضرت زهرا)س( 
در استان قم وجود ندارد

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم خبرداد

افزایش ۵۵ برابری 
پهنای باند اینترنت قم 
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پس از چندین ماه تعطیلی بدلیل کرونا؛ 

نماز جمعه قم این هفته برگزار می شود

نکات  از  یکی  گفت:  قم  استان  خیریه  امور  و  اوقاف  معاون 
عجیب در میان موقوفات در قم که از طلایه داران وقف مذهبی 
است، آن است که در این استان هیچ موقوفه ای به نام حضرت 

عطاءالله  والمسلمین  حجت الاسلام  ندارد.   وجود  زهرا)س( 
جباری اظهارداشت : وقف صدقه ای جاودان است که خداوند 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره به فعالیت های کانون های متعال آن را با حکمت عالی خود برای رفع فقر و درماندگی و 

فرهنگی مساجد و نقش آفرینی آنها در توسعه برنامه های دینی، به طرح ایران قوی 
اشاره کرد و گفت: این طرح حتی در دوران کرونا منجر به پویایی مساجد شد. سید 
موسی حسینی کاشانی با اشاره به انتخاب استان قم به عنوان پایتخت فرهنگ و 
هنر مساجد ایران اسلامی گفت: استان قم ظرفیت عظیمی در حوزه کانون های 
فرهنگی هنری مساجد دارد که باید همواره از این ظرفیت استفاده شود. مدیرکل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم در ادامه افزود: این پایتختی می تواند ظرفیت

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

طرح ملی ایران قوی منجر به پویایی مساجد شد
 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: بهتر است برخی اظهارنظرها 
در رابطه با آلودگی هوا که از روی دلسوزی است، پیش از رسانه ای شدن مورد 
بررسی کارشناسی قرار بگیرد.  محسن بهشتی عصر سه شنبه در جلسه کارگروه 
آلودگی هوا گفت: تعطیل شدن شهر به دلیل آلودگی هوا مستلزم بوجود آمدن 
شرایط خاصی است که بحمدالله در شهر قم بوجود نیامده است، وگرنه چنانچه 
سال گذشته مدارس به دلیل آلودگی هوا تعطیل شد، ما ابایی از اعلام تعطیلی 

نداریم. وی خاطرنشان کرد: با وجود تعطیلی گسترده مراکز آموزشی، اداری و

معاون عمرانی استانداری قم:

اظهارنظر درباره آلودگی هوا کارشناسانه باشد
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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

شهر قم توان بارگذاری جمعیتی 
و صنعتی بیشتر ندارد

اکبر ترکان*
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وزیر دفاع :

دشمن اشتباه کند با پاسخ کوبنده
 مواجه می شود 

وزیر دفاع گفت: دشمنان، اشتباه محاسبه ای نکنند و بدانند اگر تعدی کنند، با 
پاسخ کوبنده نیرو های مسلح جمهوری اسلامی ایران مواجه خواهند بود.

امیر سرتیپ امیر حاتمی در حاشیه آیین چهلمین روز شهادت محسن فخری 
زاده دانشمند برجسته و ممتاز هسته ای ایران در دانشگاه شهید بهشتی و در 
جمع خبرنگاران گفت: برای دفاع از امنیت ایران و منطقه که یک موضوع به 
هم پیوسته است، آماده ایم و در مقابل هرگونه تهدیدی با قاطعیت ایستادگی 

می کنیم. 
وی گفت: یک پیام هم به دشمنان جمهوری اسلامی ایران می دهیم که متوجه 
باشند، اشتباه محاسبه ای نکنند و بدانند اگر تعدی و اشتباه کنند، با پاسخ 

کوبنده نیرو های مسلح جمهوری اسلامی ایران مواجه خواهند بود.
امیر سرتیپ حاتمی افزود: قوه قضاییه پیگیری مباحث حقوقی ترور شهید 
فخری زاده است و تا جایی که اطلاع دارم توسط دادستان در حال پیگیری است.
وی گفت: مجموعه وزارت دفاع هم در حال همکاری و سوال های دادستانی در 

حال پاسخگویی است و آمران و عاملان، به مجازات عمل ننگین خود می رسند.
دشمن بداند کار های شهید فخری زاده با قدرت انجام می شود

امیر حاتمی گفت: دشمن نمی تواند علم را ترور کند، جانشین شهید محسن 
و  دفاع  می شود.وزیر  انجام  قدرت  با  کار ها  و  است  شده  انتخاب  فخری زاده 
پشتیبانی نیرو های مسلح، ضمن درود به ارواح شهدای هسته ای اظهار کرد: یک 
سوالی چندین بار از من پرسیده شده و آن هم این بود که دشمن می داند علم را 
نمی شود ترور کرد و از بین برد، پس چرا چنین کاری انجام می دهد، آیا همان طور 
که ما استنباط می کنیم و حدس می زنیم از روی اوج دشمنی و استیصال این کار 
را انجام می دهد یا اهداف دیگری است؟.وی افزود: به دوستانی که این سوال را 
داشتند گفتم که نمی شود این موضوع را به تنهایی تحلیل کرد، یعنی نمی شود که 
بگوییم که یک اتفاقی رخ داده است و آن را به صورت یک اتفاق مجرد نگاه کنیم 
و به آن پاسخ دهیم.امیر حاتمی ادامه داد: باید این موضوع را در طول زمان و در 
گستره بزرگ تر نگاه کنیم تا بتوانیم این موضوع را دقیق تر تحلیل کنیم و متناسب 
با آن نیز کار های لازم را انجام دهیم. وزیر دفاع با بیان اینکه درباره علم و تلاش های 
شهید محسن فخری زاده این روز ها در میان همه مردم صحبت می شود، اظهار 
کرد: دشمنان این روز ها با اقدامات خود همه مردم را با هم ترور می کنند و اگر 
نمی توانند که آن ها را از بین ببرند آن ها را از حقوق طبیعی خود محروم می کنند. 
دشمن بداند که جانشین شهید هسته ای محسن فخری زاده انتخاب شده است 

و کار ها با قدرت انجام می شود.
 

وزیر کشور خبر داد؛ 

تغییر وضعیت شهرها از شرایط قرمز و 
نارنجی به زرد و آبی

وزیر کشور با بیان اینکه شرایط شهرهای ما از قرمز و نارنجی به زرد و آبی تبدیل 
شده است، گفت: نباید از  گشایش های ایجاد شده، تلقی عادی سازی داشتیه 

باشیم و کماکان باید تمام دستورالعمل های بهداشتی اجرا شود. 
»عبدالرضا رحمانی فضلی« عصر سه شنبه پس از پایان جلسه قرارگاه ملی 
مبارزه با کرونا  طرح محله محور شهید سلیمانی و طرح مدیریت جامع هوشمند را 
دو موضوع و دستور کار این جلسه ذکر کرد و گفت: این موضوعات با حضور چهار 
استان دار، روسای علوم پزشکی و فرماندهان سپاه مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
وی افزود: گزارشی که در جلسه ارائه شد نشان از توفیق نسبی این طرح ها 
در همه استان ها و شهرهای دارد و با تلاش هایی که دستگاه های اجرایی، کادر 

بهداشتی و درمانی انجام می دهند نتایج خوبی حاصل شده است.
 وزیر کشور با بیان اینکه در موضوع رتبه بندی شهرها از قرمز و نارنجی عمدتاً 
به شهرهای زرد و آبی رسیده ایم. ، گفت: این شرایط باعث ایجاد گشایش در 

فعالیتهای مشاغل، خدمات و فعالیت های فرهنگی شده است.
وزیر کشور گفت: نباید از  گشایش های ایجاد شده، تلقی عادی سازی شرایط 
داشته باشیم و کماکان باید تمام دستورالعمل ها،    توصیه ها و اقدامات در رعایت 
و  از ماسک ها  استفاده  و موضوع  از حد  بیش  فاصله اجتماعی، عدم تجمع 

خودنگهداری و کمک به هموطنان و همنوعان را در نظر داشته باشیم.
وی با اشاره به استقبال مردم از طرح شهید سلیمانی  و مدیریت جامع هوشمند 
اظهار داشت: پایه اصلی این طرح ها بر مردم بوده است و توفیق خوبی حاصل 
شده است. رحمانی فضلی با تاکید بر لزوم تداوم همکاری دستگاه های مختلف 
گفت: باید بتوانیم با همکاری دستگاه ها و مردم مراحل پیشرفته کار را با استفاده 
از تجربیات و تحلیل های علمی و پژوهشی با اولویت هایی در حوزه های مناطق، 
سنین مختلف افراد و هم در اقشار مورد توجه قرار دهیم و نگذاریم شرایط مناسبی 

که ایجاد شده دوباره به شرایط قبل یعنی نارنجی و قرمز برگردد.
وزیر کشور خاطرنشان کرد: طبق این طرح ها در شهر و شهرستان مبنا محلات 
و در محلات هم مبنا خانواده است. یعنی محله، شهر، شهرستان و استان از پایین 
به بالا مورد رصد قرار می گیرد. در هر کدام از شهرها که علائمی دریافت کنیم که 
نشان دهنده ابتلای بالا یا بستری زیاد و مورد فوتی باشد باید در مراحل اولیه با 

اولویت بندی ها از سطح خانواده، محله و شهر مانع تسری کرونا شویم.
وزیر کشور گفت: با توجه به اقداماتی که تاکنون صورت گرفته و روند کاهشی و 
نزولی که در ابتلا، بستری و فوتی داریم، مدیریت باید به شکلی باشد که به شرایط 
بد برنگردیم که با تامین واکسن کرونا بتوانیم در حوزه های مصون سازی، بهداشت 

و درمان  به شرایط با ثبات و قابل اطمینان برسیم.

سخنگوی صنعت برق تشریح کرد

علت قطعی برق در برخی از مناطق کشور 
سخنگوی صنعت برق گفت: افزایش مصرف گاز و برق در بخش خانگی و 
تجاری، محدودیت در تحویل سوخت نیروگاه ها را بوجود آورد که در حال رفع 

شدن است. 
مصطفی رجبی مشهدی در گفتگویی درباره علت قطعی برق در برخی مناطق 
نیروگا ه های  تامین سوخت  برای  نفت  وزرات  برغم همه تلاش   کشور گفت: 
کشور،   به دلیل افزایش مصرف گاز  و برق به خصوص در بخش خانگی و تجاری، 
محدویت هایی  برای تحویل سوخت نیروگاه ها به وجود آمد، اما   خوشبختانه با 

اقدامات اصلاحی که در حال انجام است این مشکل در حال حل شدن هست.
جمله   از  کشور،  حساس  مراکز  و  تجاری  و  خانگی  بخش  وی  قطع  برق  
بیمارستان ها در این شراط سخت سرما و کرونا جز خطوط قرمز شبکه توزیع برق 
کشور خواند و گفت: همه تلاش خود را بسیج می کنیم تا برق این مناطق قطع 
نشود.  آقای رجبی مشهدی با تاکید براینکه، چون قطعی برق امروز، موقتی  و 
پراکنده بود  امکان اطلاع رسانی از قبل مهیا نشد، گفت:  طی روز های آینده اگر 
مردم فقط 10 درصد  صرفه جویی کنند، این روز های سخت سپری خواهد شد و 

قطعی نخواهیم داشت.
سخنگوی صنعت برق  هماهنگی صنف برق و شرکت گاز را خوب خواند و گفت: 

 اما مصرف  گاز بخش خانگی بی سابقه بوده است.
وی افزود: تلاش می کنیم طی روز های آینده مشترک های غیر مجاز،  مراکز 
استخراج رمز ارز ها و برخی صنایع پرمصرف را کاهش دهیم تا  برای تامین   برق 
در خصوص  برق  باشیم.   سخنگوی صنعت  نداشته  بخش خانگی مشکلی 
خسارات وارد شده به برخی هموطنان هم گفت:  اگر افرادی خسارتی از قطعی 
برق، دیده باشند بر اساس مقررات از طریق  بیمه جبران خواهد شد. وی در 
ادامه گفت: روشنایی معابر   برخی بزرگرا ه ها طی چند روز گذشته با همین هدف 
جلوگیری از قطعی شبکه برق صورت گرفته بود، اما  برخی رسانه ها  موضوع را 
طوری جلوه دادند که اینکار انجام نشود.    رجبی مشهدی  درخصوص از مدار 
خارج شدن برخی نیروگاه ها هم گفت: در این شرایط که مصرف نسبت به 
تابستان 20 هزار مگاوات کمتر است ، نیروگاه های ما به اندازه کافی ظرفت  تولید 
دارند،   ولی مشکل افزایش مصرف گاز و برق است که با صرفه جویی 10 درصدی 

هموطنان، محدودیت گاز نیروگا ها حذف خواهد شد.

تناقض گویی مسئولان 
برق و گاز!

برخی  و  تهران  آلودگی شدید هوا در  در حالی که 
کلان شهرها نفس ساکنان آنها را بند آورده و به بلایی 

بزرگ در کنار کرونا تبدیل شده است، قطعی نامنظم و اعلام نشده ی برق در قامت 
معضلی نوظهور روزهای سخت تری را برای مردم رقم زده است.

اگرچه هرکدام از این سه معضل به طور مستقیم جان انسان ها را به خطر می 
اندازد و در کنار آنها را علاوه بر مشکلات حادّ اقتصادی عامل نارضایتی مردم از 
زندگی بدانیم؛ اظهارات منتاقض و غیرمسئولانه مدیران کشور خود بحرانی اساسی 
تر و جانکاه تر از همه این موارد است که مردم نمی دانند برای حل آن باید به چه 

کسی جز خداوند متعال پناه ببرند؟!
در همین راستا به دو اظهارنظر متناقض دو تن از مسئولان کشور به فاصله چند 

ساعت، در خصوص علت قطعی برق دقت کنید:
1-ظهر دیروز سخنگوی صنعت برق گفت: »این خاموشی ها ناشی از کمبود 
سوخت نیروگاه هاست« و سپس افزود: »به دلیل افزایش میزان مصرف گاز در 
بخش خانگی ناشی از افزایش سرما، عرضه سوخت گاز به نیروگاه ها با محدودیت 
مواجه شده است«. وی ادامه داد:  »این محدودیتِ عرضه سبب شده نیروگاه ها 
نتوانند نسبت به تأمین سوخت گاز اقدام کرده و به همین دلیل برخی از آنها 

خاموش شده اند که همین مساله موجب بروز خاموشی ها شده است«.
رجبی مشهدی، از »تلاش برای تامین سوخت جایگزین برای این نیروگاه ها« خبر 
»طی ساعت های آینده و با عرضه سوخت این خاموشی ها  داد و خاطرنشان کرد: ـ

برطرف خواهد شد.
گفت:   و  کرد  تاکید  مشترکا«ن  سوی  از  صرفه جویی  رعایت  »لزوم  بر  وی 

»صرفه جویی در مصرف انرژی سبب می شود اعمال خاموشی ها کمتر شود«.
2-دیشب نیز محمد عسگری سخنگوی شرکت ملی گاز ایران با اشاره به تاکید 
مسئولان وزارت نیرو مبنی بر کمبود گاز در نیروگاه ها و قطعی برق به این علت گفته 

است: »قطع برق به دلیل کمبود یا قطعی گاز صحت ندارد«.
وی گفت: »مسئول گازرسانی ما نیز این موضوع را اطلاع رسانی کرده که قطعی 
گاز نیروگاه های برق، ناشی از مسائل دیگری است و ارتباطی با شرکت گاز ندارد؛ 
شرکت ملی گاز ایران یک تعهدی دارد که طبق تعهدش در حال انجام گازرسانی 
است«. این تناقض گویی خود نمونه گویایی از نحوه مدیریت »پراکنده« و روحیه 
»مسئولیت ناپذیری« است که مردم را اینچنین در گرداب مشکلات و دردهای 
به صرفه جویی  توصیه  آنها  رهاورد  تنها  که  داده است؛ سخنانی  قرار  مختلف 
در مصرف گار از سوی مردم است! که باز همین مشکل هم از سوی دستگاه 
مربوطه)شرکت گاز( رد می شود! این تناقض ها را می توان در موارد ریز و درشت 
زیادی در که در سال های اخیر رخ داده، مشاهده کرد؛ از چگونگی ورود ویروس 
کرونا به کشور گرفته تا علت خسارات سیل و زلزله در برخی نقاط کشور، از علت 
و  تأکید مسئولین دولتی  دقیق عدم تصویب اف. ای. تی. اف علی رغم نظر 

کارشناسان تا تشتت تصمیمات قوای کشور در قبال برجام و مذاکره با آمریکا.
این وضعیت »بی تصمیمی« هر علتی که داشته باشد، محصول آن همین وضع 
بلاتکلیف و بغرنج اقتصادی، دیپلماتیک، زیست محیطی، سیاسی و... است که 

مردم را مستأصل و »عاصی از وضع موجود« کرده است.
اگر همه این نمونه های یاد شده را هم کنار بگذاریم، در همین مورد امروز مردم 
از چه کسی باید پاسخ بگیرند که آن »مسائل دیگری« که سخنگوی شرکت ملی 
گاز می گوید، چیست؟ مشکل در کجاست که مردم نباید بدانند؟! واقعا حقیقت 
ماجرای مصرف مازوت در نیروگاههای برق چیست؟ کدام مسئول حرف صحیح  را 

می گوید؟ و اساسا از کدام »مسئول« باید جواب خواست و جواب شنید؟

معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده:

مهارت های استفاده از فضای مجازی 
در شبکه شاد ارایه شود

معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده پیشنهاد کرد: در شبکه شاد آموزش 
مهارت های صحیح استفاده از فضای مجازی برای خانواده ها و دانش آموزان ارایه 

شود. 
معصومه ابتکار روز سه شنبه در جلسه توجیه طرح نهضت ملی هدایت )هر 
دانش آموز یک تبلت، هر تبلت یک مدرسه - یک کلاس( که به منظور بهره برداری 
از ظرفیت زنان کشور برگزار شد،  افزود: آموزش مجازی در دوران کرونا با وجود همه 

سختی ها به خوبی پیش رفته است.
وی تصریح کرد: آموزش مجازی درحال پیشرفت است اما در موضوع آموزش با 
مباحثی درباره فقر و عدالت جنسیتی روبرو شده ایم که به نوعی می توان آن را اثر 

مخرب آموزش مجازی در دوران کرونا برشمرد.
معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده ادامه داد: بخشی از این مشکل 
عدالت آموزشی با برنامه درسی روزانه دانش آموزان در صدا و سیما حل شده است 
اما این موضوع که هر معلم باید با دانش آموزان خود ارتباط برقرار کند نیز اهمیت 
بسیاری دارد. ابتکار خاطرنشان کرد: با توجه به دستورالعمل بازگشایی مدارس در 
برخی پایه های تحصیلی باید مشکل تبلت و ابزار هوشمند دانش آموزان رفع شود، 
از این رو بهترین راه برای این مشکل توسعه مشارکت مردم و خیرین است. وی یادآور 
شد: بسیاری از خیرین برای ساخت مدرسه و تجهیز ابزار برای تحصیل دانش آموزان 
نذر می کنند، امروز آنها می توانند با تهیه تبلت و گوشی هوشمند که همان مدرسه 
امروز است، اقدام کنند. معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده همچنین 
گفت: در این دوران فرصتی ایجاد شده تا بتوان با این اقدام خیر برای خود و جامعه 
گامی برداشته شود، به همین منظور برای ترویج حس دگرخواهی و خیرخواهی 
انتقال  موضوع  داشت:  اظهار  ابتکار  کرد.  شرکت  هدایت  طرح  در  توان  می 
مهارت های زندگی در عصر کرونا اهمیت بسیاری دارد، امروزه مدرسه به فضای 
مجازی در تلفن همراه و تبلت منتقل شده است که تا سال گذشته استفاده از این 
ابزار ممنوع بود. وی خاطرنشان کرد: هرچند که در این دوران ناچار به استفاده از 

ابزار هوشمند شده ایم، باید به آموزش مهارت ها نیز توجه جدی شود.

استاندار قم تاکید کرد:

استفاده از ظرفیت بخش خصوصی برای 
تأمین مالی پروژه ها 

استاندار قم با اشاره به ظرفیت بخش خصوصی در تامین مالی پروژه های عمرانی 
گفت: جذب اعتبارات اشتغال روستاییان پیگیری شود و نگاه مسئولان برای حل 

مشکلات تنها به اعتبارات دولتی ختم نشود.
به بهرام سرمست استاندار ظهر سه شنبه در جلسه کارگروه اشتغال استان قم با 
اشاره به پایین بودن جمعیت روستایی قم نسبت به جمعیت شهری گفت: جذب 
اعتبارات اشتغال روستاییان باید به صورت جدی پیگیری شود و در دو سال اخیر 
شناسایی فرصت های سرمایه گذاری استان قم در دستور کار مسئولان استان 
قرار گرفته و شناسایی پهنه های سرمایه گذاری و صدور مجوزهای بی نام در قم تا 

مرحله ی خوبی پیش رفته است.
وی با اشاره اینکه تدوین اطلس اقتصادی برای استان قم امری ضروری است 
و باید جامع اقدامات برای رونق تولید، اشتغال و سرمایه گذاری استان قم در این 
اطلس دیده شود، افزود: تأمین مالی بازار سرمایه برای استان قم ضروری است و 
نباید نگاه مسئولان برای حل مشکلات اقتصادی تنها به اعتبارات دولتی منتهی 
شود. استاندار قم با بیان اینکه در هر یک از بازدیدهای میدانی در برنامه سه 
شنبه های اقتصادی از یک واحد اقتصادی رونمایی می شود، گفت: خوشبختانه 
فضای خوبی در استان قم برای پیگیری و رفع مشکلات واحدهای تولیدی شکل 
گرفته و نتیجه ی پیگیری های مسئولان استان قم، توجه بخش خصوصی به 
سرمایه گذاری و تلاش فعالان حوزه ی صنعت برای کلید خوردن فازهای توسعه ای 
واحدهایشان بوده است. وی با تاکید بر استفاده از ظرفیت بخش خصوصی برای 
تأمین مالی پروژه های عمرانی بیان کرد: مدیریت استان در مواجهه مدیران دولتی 
و خصوصی، همواره حامی فعالان اقتصادی خواهد بود و سازوکار این هدف باید از 

طریق پیگیری پیشنهادات اقتصادی در جلسات اندیشیده شود.

اخبار

روزبه علمداری*

 
 روسای قوای سه گانه عصر روزسه شنبه و بعد از 
نشست مشترک که به میزبانی دستگاه قضا برگزار 
شد،  بر لزوم قطع وابستگی بودجه به نفت و تامین 

معشیت و سلامت مردم تاکید کردند. 
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا حجت الاسلام و 
المسملین حسن روحانی رییس جمهوری، حجت 
الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رییسی رییسه قوه 
قضاییه و محمد باقر قالیباف رییس قوه مقننه عصر 
امروز بعد از نشست مشترک که به میزبانی دستگاه 
قضا برگزار شد،  بر لزوم قطع وابستگی بودجه به نفت 
و تامین معیشت و مقابله با کرونا و سلامت مردم 

تاکید کردند.
روحانی  حسن  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
تحریم های  لغو  و  بی اثر کردن  سلامت، معیشت، 
ظالمانه را محورهای گفت و گوهای این نشست 
کار  مردم  سلامت،  زمینه  در  افزود:  و  کرد  ذکر 
بسیار بزرگی در این مدت انجام دادند و با اجرای 
دقیق پروتکل های بهداشتی آمار فوتی ها دوباره به 
دورقمی برگشت و برای ما بسیار مهم است که این 

آمار را پایدار نگه داریم.
 سلامت مردم مورد توجه ویژه دولت است

وی با تاکید بر اینکه مساله سلامت مردم و مقابله با 
کرونا جزو موارد اصلی و مورد توجه ویژه دولت است، 
گفت: در فضای مجازی صحبت ها و دغدغه هایی 
درباره واکسن برای مردم بیان می شود. بدون تردید 
تامین  مقطع  این  در  دولت  مهم  مسائل  از  یکی 
واکسن مورد نیاز مردم است. چه ساخت داخلی که 
اقدام می شود و چه خرید از شرکت های مطمئنی که 
مورد اعتماد صددرصد است و دولت می تواند در این 
زمینه اقدامات لازم را انجام دهد. رییس جمهوری 
از  واکسن  تهیه  زمینه  در  هم  دولت  کرد:  اضافه 
کواکس درخواست را مطرح کرده و هم پول آن را 
واکسنی که  میلیون ها دوز  و  پرداخت کرده است 
از این طریق خریداری شده در اختیار مردم قرار 
واکسن  تهیه  دنبال  هم  دیگر  منابع  از  می گیرد. 
هستیم. بنابراین مردم در این زمینه اصلا نگرانی 
نداشته باشند. رییس دولت تدبیر و امید در ادامه به 
مساله معیشت مردم اشاره کرد و گفت: سه سال در 
یک جنگ بزرگ اقتصادی بودیم و مردم با ایستادگی 
و مقاومت توانستند از پیچ و خم های بسیار پیچیده 
و سخت عبور کنند. لایحه بودجه دولت و اقدامی که 
مجلس شورای اسلامی در زمینه بودجه سال آینده 
انجام می دهد، یکی از مسائل مهم در زمینه معیشت 

سال آینده مردم است. 
 تلاش ما این است نظرات دولت و مجلس 

درباره بودجه به هم نزدیکتر شود
وی افزود: امروز هم با رییس مجلس و قوه قضاییه 
بحث هایی درباره آنچه در لایحه دولت آمده بوده و 
آنچه در کمیسیون تلفیق انجام می گیرد، گفت و گو 
شد. تلاش ما این است که نظرات دولت و مجلس 
به هم نزدیکتر شود و ما بتوانیم به اهدافی که در 
این لایحه مورد نظر ما بوده است، توسط کمیسیون 
تلفیق و بعد مجلس شورای اسلامی- با نزدیک شدن 
افکار و همفکری هایی که باید در این زمینه انجام 
بگیرد- برسیم. روحانی  اضافه کرد: امروز تصمیم 
جلسات  تلفیق  کمیسیون  و  اجرا  بخش  گرفتیم 
بیشتری داشته باشد تا بودجه به گونه ای تصویب 
شود که به نفع همه مردم و اقتصاد و رشد و توسعه 

کشور باشد.
رییس جمهوری اضافه کرد: تلاش همه ما این 
برای  نفت  از  را  جاری  بودجه  وابستگی  که  است 
همیشه  ببریم و این کار در این چند سال اخیر به 
بودجه  وابستگی  یعنی  است  گرفته  انجام  خوبی 
اجرایی به نفت همواره کاسته شده است و امسال 
هزینه های  امیدواریم  و  بود  خواهد  همینطور  هم 
جاری ما به نفت وصل نشود و از منابع دیگر تامین 
شود. وی ادامه داد: دولت در این سه سال به کمک 
مردم و هدایت رهبر معظم انقلاب ما توانستیم تحریم 
را کم اثر کنیم. البته نمی توان آثار تحریم را صفر کرد، 
اما آن چیزی که مورد انتظار دشمنان بود نگذاشتیم 
که آنها به اهداف شومشان خود برسند.  آنچه مورد 
نیاز ضروری مردم بود با همه سختی ها وارد کردیم. 
مقداری که لازم بوده،  اجناسی را صادر کنیم به 
هر قیمتی صادرات را انجام دادیم.  امسال هم تا 
قابل  واردات  و  صادرات  رقم  هستیم،  که  مقطعی 

قبول است.
 همه نیازهای مردم در سال ۹۹ خریداری و 

تامین شده است
نیازهای  همه  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس   
ضروری تا امروز خریداری شده است،  افزود: همه 

سفارشات مربوط به کالاهایی که در سال 1400 وارد 
می شود، بحث شد. بنابراین همه نیازهای مردم در 
سال ۹۹ هم خریداری و هم تامین شده است و برای 

سال آینده هم انجام می گیرد.
روحانی در بخش دیگری از سخنانش درخصوص 
بازگشت  آمریکا به برجام با بیان این که منطق ما در 
زمینه تحریم روشن است، گفت: تحریم یک عمل 
ظالمانه از سوی دشمنان ایران و مردم ایران است 
که باید برداشته شود. وی گفت: همانطور که مقام 
معظم رهبری فرمودند، تعهد در برابر تعهد، هر گام 
عملی در برابر گام عملی است. ما خیلی دلمان 
می خواهد در پایان دولت دوازدهم اگر خدا توفیق 
سیزدهم  دولت  تحویل  وقتی  مردادماه  در  و  داد 
دادیم، امیدواریم آن زمان هم کرونا را مهار و کنترل 
کرده باشیم و هم از تحریم عبور کرده باشیم تا دولت 
سیزدهم بتواند با جاده ای هموارتر همه اهداف ملی 

ملت بزرگ ایران را اداره کند.
خنثی سازی تحریم باید مورد توجه قرار گیرد

همچنین حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم 
رئیسی رییس قوه قضاییه ضمن ابراز خرسندی از 
دانستن  امیدبخش  و  قوا  سران  جلسات  برگزاری 
آن گفت: امروز انتظار مردم از قوای سه گانه و همه 
نهادهای حاکمیتی این است که در اقدامات خود 
امید آفرین و گره گشا باشند و دغدغه های مردم 

نسبت به مسائل معیشتی را رفع کنند.
رییس قوه قضاییه اضافه کرد: هر چه اقدامات 
قوای سه گانه و مجموعه نهادهای حاکمیتی در 
حل مشکلات مردم بیشتر باشد، یاس و ناامیدی 
کمتر می شود. وی با اشاره به فرمایشات مقام معظم 
رهبری در 1۹ دی خاطرنشان کرد: مساله خنثی 
سازی تحریم ها باید مورد توجه قرار گیرد و تلاش 
همه دستگاه ها با تکیه بر شعار »ما می توانیم« این 
باشد که به دست توانای عزیزانمان مشکلات را حل 
کنیم. رییس دستگاه قضا ادامه داد: اکنون نیروهای 
جوان انقلابی، خبره، توانمند، کارآفرین، سرمایه 
گذار و مبتکرانی که می توانند در حوزه های مختلف 
فعال باشند و تولید را جهش دهند تا موانع تولید رفع 
شود، کم نداریم. رئیس قوه  قضاییه اظهارداشت: 
سازی  خنثی  به  می تواند  اقدامات  این  مجموعه 
تحریم ها و بی اثر شدن تحریم ها منجر شود و این امر 
شدنی است و مدیران و کارآفرینان باید مجاهدت و 
فعالیت کنند و مورد پشتیبانی و حمایت  قرار گیرند.

وی با تاکید بر مقوله سلامت افزود: سلامت در 
نظام اداری کشور مورد توجه مردم است و در همه 
حوزه ها از جمله سلامت اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی باید به این موضوع توجه شود و نظام سالم 
اداری را رقم  بزند که روابط براساس قانون استوار 
و  امید  افزایش  و  است و محصول آن رفع دغدغه 
اعتماد باشد. رئیسی ابراز امیدواری کرد با همکاری 
قوا و همه نهادهای حاکمیتی تحت رهبری حکیمانه 
مقام معظم رهبری دشمنان بیش از پیش ناامید و 

دوستان امیدوار شوند.
  در حوزه راهبردها هماهنگی و هم نظری 

کامل میان قوا وجود دارد
 محمد باقر قالیباف رییس قوه مقننه هم با تاکید 
بر اینکه هر سه قوه به دنبال این هستند که کاهش 
وابستگی به نفت را بیشتر از گذشته پیش برده و 
به صفر برسانند، گفت: واقعیت این است که این 
جلسات نسبت به گذشته با نزدیکی و تمرکز بیشتر 
برگزار می شود تا موضوعات مهم و اساسی کشور 
به شکل راهبردی و روشی در حوزه هایی که متمرکز 
به مسائل مهم کشور با اولویت حل مشکلات مردم 

است مورد بحث و تمرکز قرار گیرد.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: بدون شک 
از موضوعات مهم امروز کشور بودجه است و بخش 
عمده ای از بحث جلسه سران را سند مالی بودجه 
راهبردها  حوزه  در  البته  داد.  اختصاص  خود  به 
هماهنگی و هم نظری کامل میان قوا وجود دارد 
یعنی همین طور که رییس محترم جمهوری اشاره 
کردند هر سه قوه به دنبال این هستند که کاهش 
وابستگی به نفت را بیشتر از گذشته پیش برده و به 

صفر برسانند.
 حرکت دولت به کاهش وابستگی بودجه به 

نفت بارک الله و صد بارک الله دارد
قالیباف ادامه داد: برای عدم وابستگی بودجه به 
نفت باید درآمد نفت را در هزینه های جاری خرج 
نکنیم و رئیس جمهوری هم به این موضوع تاکید 
کردند. از آنجا که باید به سمت کاهش فروش نفت 
برویم، این بارک الله و صد بارک الله دارد که در این 
مسیر گام می داریم و این یکی از محورهای مهم و 
اساسی در اصلاح ساختار بودجه و تورمی است که 

هر روز در کشور شاهد آن هستیم.
وی  اضافه کرد: در بودجه این اهداف مشترک 
است ولی اختلاف سلیقه برای رسیدن به این هدف 
وجود دارد. برای رفع این اختلاف ها مقرر شد در 
و کمیته مصرف  رییس کمیته درآمد  آینده  هفته 
بودجه و رئیس کمیسیون تلفیق در جلسه ای همراه 
تا اختلاف  اقتصادی دولت شرکت کنند  با ستاد 

سلیقه ها با همکاری و وحدت بیشتری رفع شود.
قالیباف بودجه 1400 را سند مالی دولت و سند 
 زندگی، معیشتی و سلامتی مردم دانست و اظهار 
داشت: مجلس شورای اسلامی در حوزه تولید و 
اقتصاد مقاومتی اصرار دارد فرمایشات رهبر معظم 
انقلاب را عملی کند و بر همین اساس اخذ مالیات 

در حوزه تولید در بودجه 1400 کاهش یافته است.
 در بخش سوداگری و دلالی شرایط سخت 

اعمال خواهد شد
رییس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه 
متاسفانه در اقتصاد سوداگری و دلالی وجود دارد، 
گفت:  در بخش سوداگری و دلالی  شرایط سخت 
مالیاتی اعمال خواهد شد تا افرادی که پول بدون 
و  آورده  بدست  اقتصادی  آشفته  بازار  در  زحمت 
مالیاتی  فرار  اجازه  سوء استفاده می کنند، دیگر 
مردم  از  قدردانی  ضمن  قالیباف  باشند.  نداشته 
با  شد:  یادآور  بهداشتی    پروتکلهای  رعایت  برای 
همت همه مردم و تلاشی که در طرح غربالگری 
شهید سلیمانی،   همه ارکان دولت، کادر بهداشت 
افرادی  تعداد  امروز  شد،  انجام  بسیج   و  درمان  و 
فوتی کشور بر اثر کرونا  دو رقمی شده و امیدواریم 
این عدد را به سمت صفر برسانیم.  وی در عین حال 
گفت: البته این خطر هنوز وجود دارد و اگر مردم 
نسبت به کرونا بی توجهی کنند و با توجه به شیوع 
ویرس های جدید با جهش بیشتر، احتمال بازگشت 
در کمترین زمان ممکن وجود دارد. رییس مجلس 
ادامه داد: نمونه هایی از این ویروس جهش یافته 
کرونا وارد کشور شده و همه در اروپا شاهد اثرات بد 
این ویروس بودیم و رعایت این موضوع بسیار مهم و 
اساسی است و باید دقت شود در فصل زمستان از 

این فضا نیز عبور کنیم.
روحانی خاطرنشان کرد: امیدواریم بتوانیم بودجه 
1400 را با همکاری و همراهی دولت و مجلس در 
حوزه معیشت، سلامت، محرومیت زدایی و جهش 
تولید به نحوی برنامه ریزی کنیم که سال آینده با 

کمترین مشکل روبه رو باشیم.

معاون اول رییس جمهوری با بیان این که کمیسیون 
مشترک اقتصادی می تواند به تسریع مذاکرات و اجرایی 
شدن توافق های ایران و عراق کمک کند، گفت: باید 
برای رسیدن به هدف 20 میلیارد دلاری حجم مبادلات 

دو کشور برنامه ریزی کرد 
وزیر  با  دیدار  در  شنبه  سه  روز  جهانگیری  اسحاق 
تجارت عراق و رییس کمیسیون مشترک دو کشور با 
تأکید بر حساسیت منطقه خاورمیانه گفت: همکاری 
همه کشورهای اسلامی و به ویژه همکاری خاص دو 
کشور ایران و عراق در ایجاد صلح و ثبات در منطقه از 

اهمیت بسزایی برخوردار است.
معاون اول رییس جمهوری با اشاره به همکاری های 
سیاسی و امنیتی دو کشور در سطوح مختلف اظهار 
کرد: مبارزه با داعش نمونه بارزی از همکاری های دو 
کشور برای ایجاد صلح در منطقه بود و ایران همواره از 
روند سیاسی و تمامیت ارضی عراق حمایت کرده است.
شهادت  سالگرد  ایام  در  اینکه  بیان  با  جهانگیری 
المهندس  ابومهدی  و حاج  سپهبد شهید سلیمانی 
هستیم، گفت: این جنایت آمریکا فراموش ناشدنی 
است و مطمئن هستیم آنچه پارلمان عراق برای خروج 

و  ثبات  به  کرد  این کشور تصویب  از  آمریکا  نظامیان 
امنیت منطقه کمک می کند.

معاون اول رییس جمهوری دیدارها و گفت وگوهای 
مقام های دو کشور را برای توسعه روابط اقتصادی مهم 
دانست و گفت: باید تلاش کنیم مناسبات اقتصادی 
فیمابین همانند همکاری های سیاسی و فرهنگی دو 

کشور و دو ملت ارتقاء یابد.
جهانگیری گفت: هر دو کشور ایران و عراق برنامه های 
مهمی برای توسعه دارند و باید تلاش کنند با همکاری 
یکدیگر به ویژه در دوره ای که ویروس کرونا تا حدی 
مناسبات اقتصادی را مختل کرده است، این برنامه ها 

را پیش ببرند.
از  خرسندی  ابراز  با  جمهوری  رییس  اول  معاون 
آغاز دور چهارم جلسات کمیسیون مشترک دو کشور 
برای حمایت از روابط اقتصادی فیمابین گفت: این 
شدن  عملیاتی  و  اجرایی  برای  می تواند  کمیسیون 
توافقاتی که در سطوح بالای دو کشور به ویژه رؤسای 
جمهوری و نخست وزیر انجام شده است، برنامه ریزی 
کل  رییس  دیدارهای  به  اشاره  با  جهانگیری  کند. 
بانک مرکزی و وزیر نیرو با همتایان عراقی خود اظهار 

بازپرداخت  برای  انجام شده  توافقات  امیدواری کرد: 
مطالبات و استفاده از دارایی های ایران در کشور عراق 

هر چه سریعتر نهایی شود.
راه  طرح  کرد:  تأکید  جمهوری  رییس  اول  معاون 
آهن شلمچه به بصره و موضوع لایروبی رودخانه اروند 
از موضوعات مهم و مورد علاقه طرفین در مذاکرات 
مختلف بوده است که اجرای آن می تواند به گسترش 

روابط و رفع نیازهای مردم دو کشور کمک کند.
جهانگیری به موضوع رایگان شدن روادید برای مردم 
گفت:  و  کرد  اشاره  آن  استمرار  ضرورت  و  کشور  دو 
کمیسیون مشترک اقتصادی می تواند نسبت به دادن 
امتیاز به تجار نظیر روادید طولانی مدت تر اقدام کند. 
حضور بخش خصوصی عراق در این سفر برای رسیدن 
به زمینه های مشترک همکاری با بخش خصوصی ایران 

موضوع ارزشمندی است که باید از آن حمایت کرد.
سفر  داد:  در  ادامه  جمهوری  رییس  اول  معاون 
روحانی به بغداد برای افزایش روابط اقتصادی تا سطح 
20 میلیارد دلار در آینده هدفگذاری شد و کمیسیون 
مشترک باید راه های دستیابی به این هدف را برنامه 

ریزی و تدوین کند.

در دیدارجهانگیری  با وزیر تجارت عراق تاکید شد

 ضرورت رسیدن به ۲۰ میلیارد دلار مبادلات با عراق 

در نشست سران قوا تاکید شد؛

کاهش وابستگی بودجه به نفت و حمایت از معیشت مردم 
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سلامت 

زردچوبه ادویه بی ادعایی است؛ اما در عین حال می توان آن را طلای زرد 
سلامتی نامید. خوشبختانه هنوز قیمت آن آن قدر بالا نرفته که نتوان تهیه 
کرد. بنابراین در هر خانه ای و در هر گنجه ای یافت می شود. همین ادویه 
بی ادعا خواص درمانی فوق العاده ای دارد. به طوری که در تهیه داروها نیز 

مورد استفاده قرار می گیرد.
قرن هاست که مردم از زردچوبه استفاده درمانی می کنند و همچنین در 
دنیای زیبایی نیز کاربرد زیادی دارد. باید بدانید که ماسک تهیه شده از این 
ادویه تأثیر زیادی در کاهش آکنه دارد. البته مثل هر ماسک یا کرم دیگری 
ممکن است برای برخی افراد حساسیت زا باشد. بنابراین باید اصول استفاده 
را رعایت کرد. در ادامه بیشتر در خصوص تأثیر شگفت انگیز زردچوبه بر 

کاهش آکنه و زیبایی پوست صحبت می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
زردچوبه و ترکیبات مهم آن

آکنه از آن دست مشکلات پوستی است که افراد زیادی را درگیر کرده است 
و به راستی زیبایی پوست را خدشه دارد می کند. باید بدانید که زردچوبه 
حاوی ترکیب فعالی به نام کورکومین است که عامل رنگ زرد آن بوده و 
اتفاقاً خاصیت زردچوبه نیز مدیون آن است. این ترکیب همانند یک ماده 
ضدالتهاب عمل کرده و در واقع خاصیت آنتی اکسیدانی دارد. بنابراین 
با استفاده خوراکی و موضعی از این ادویه می توانید از خواص فوق العاده 
کورکومین بهره مند شوید. از آنجایی که این ادویه خواص ضدالتهابی و 
آنتی اکسیدانی دارد بنابراین چندان جای تعجبی ندارد که از این ادویه در 
درمان مشکلات پوستی استفاده شود. با وجود اینکه محققان همچنان در 
خصوص خواص زردچوبه در حال تحقیق و بررسی هستند اما اخیراً از این 

ماده به عنوان مکمل طبیعی برای درمان برخی مشکلات پوستی مانند 
آکنه استفاده می شود. بنابراین شما هم می توانید ماسک زردچوبه را امتحان 

کنید.
چرا زردچوبه؟

فواید استفاده از زردچوبه برای مقابله با آکنه جالب و متنوع است. نخست 
اسیدلوریک  با  ترکیب  در  که  دارد  ضدباکتریایی  خواص  زردچوبه  اینکه 
می تواند با میکروارگانیسم ها مقابله کند. در واقعاً تأثیر این ادویه قابل مقایسه 
با داروهایی مانند اریترومایسین یا کلیندامایسین است. از طرف دیگر، این 
ادویه شگفت انگیز خواص ضدالتهابی دارد که تأثیر مثبتی روی مشکلات 
پوست به جا می گذارد. اگرچه نیاز به بررسی هایی بیشتری وجود دارد اما 
نتایج برخی از بررسی ها حاکی از تأثیر مثبت زردچوبه روی کاهش آکنه 
است. استفاده از زردچوبه باعث  ترمیم بافت ها شده و از بروز جای جوش 
پیشگیری می کند. همچنین باعث تحریک ترشح کلاژن شده و از بروز 

زودهنگام چین و چروک پوستی پیشگیری به عمل می آورد.
دیگر فواید زردچوبه بر پوست

برخلاف درمان های کلاسیک آکنه، استفاده از زردچوبه برای مقابله با 
آکنه فواید مثبت دیگری نیز بر سلامت و زیبایی پوست دارد. زردچوبه به 
دلیل دارا بودن کورکومین، ویتامین ها و مواد معدنی مکمل خوبی برای 
سلامت و زیبایی پوست محسوب می شود. چون پوست را به طور طبیعی 
درخشان می کند، جای زخم یا جوش را بهبود داده و کاهش می دهد، یک 
مکمل خوب برای مقابله با بیماری صدفی یا همان پسوریازیس است، به 
درمان بیماری گال کمک کرده و استرس اکسیداتیو را کاهش می دهد. به 

این ترتیب نیز از بروز پیری زودرس پوست جلوگیری می کند.
ماسک زردچوبه در خدمت مقابله با آکنه

برای بهره مندی هر چه بیشتر از فواید زردچوبه در مقابله با آکنه پیشنهاد 
می شود که از روغن نارگیل نیز استفاده کنید. این روغن طبیعی حاوی 
اسیدلوریک است که ضدمیکروب بوده و شهرت زیادی در درمان آکنه دارد. 
علاوه بر این، روغن نارگیل استفاده زیادی در وادی زیبایی پوست دارد. چون 
باعث رطوبت بخشی و نرمی پوست شده و در درمان بیماری هایی پوستی 
مانند پسوریازیس و اگزما کاربرد دارد. روغن نارگیل نیز مانند زردچوبه به روند 
التیام و احیای سلول های پوستی کمک کرده و اثرات منفی رادیکال های 

آزاد را کاهش می دهد.
مواد لازم

پودر زردچوبه: 1 قاشق غذاخوری معادل 15 گرم
روغن نارگیل ارگانیک: 2 قاشق غذاخوری معادل 30 گرم

عسل: 1 قاشق غذاخوری معادل 15 گرم
روش تهیه

در گام نخست پودر زردچوبه را در یک ظرف تمیز بریزید و سپس روغن 
زیتون و عسل را اضافه کنید. مواد را به مدت چند دقیقه هم بزنید تا یک 

ترکیب یکدست به دست بیاید.
روش استفاده

قبل از اینکه ماسک را روی مناطق آکنه دار بزنید حتماً پوست خود را از 
وجود هر نوع لوازم آرایش و هر نوع کثیفی دیگر تمیز کنید.

بعد از اینکه پوست را به خوبی شسته و تمیز کردید ماسک را روی پوست 
بزنید و به طور کامل روی آکنه ها پخش کنید.

حدود 15 دقیقه زمان بدهید و در آخر پوستتان را با آب ولرم بشویید.
توصیه می شود هر هفته 3 مرتبه از این ماسک استفاده کنید.

نکته مهم اینکه نباید انتظار داشته باشید با یک بار استفاده از این ماسک 
آکنه هایتان برطرف شده و پوستتان مانند آینه شود. لازم است که این ماسک 

را به طور مستمر استفاده کنید تا نتیجه دلخواه حاصل شود.
توجه توجه

با وجود اینکه زردچوبه برای مقابله با آکنه مؤثر است اما یادتان باشد که 
ممکن است مانند هر محصول دیگری عوارض جانبی به همراه داشته 
باشد. زمانی که از این ادویه به صورت موضعی روی پوست استفاده می کنید 
به طور موقت پوست را رنگی و در واقع زرد می کند؛ اما این رنگ معمولًا با 

استفاده از کرم مرطوب کننده از بین می رود.
یادتان باشد که در برخی موارد ممکن است که استفاده از ماسک زردچوبه 
باعث بروز آلرژی شود. بنابراین قبل از اینکه ماسک را روی صورت بزنید 
بخصوص اگر پوست حساسی دارید مقداری از آن را روی پوست بازویتان 
تست کنید. اگر بعد از 24 ساعت هیچ نوع واکنش آلرژیک مشاهده نکردید 

می توانید با خیال راحت از این ماسک استفاده کنید.
حرف آخر

حرف آخر اینکه زردچوبه یک همیار فوق العاده برای مقابله با آکنه است 
به ویژه زمانی که آن را با روغن نارگیل ترکیب کنید. استفاده از آن باید با 
احتیاط همراه باشید چون ممکن است در برخی افراد باعث بروز واکنش 

آلرژیک شود.

طلای زرد سلامتی!

۳۰ دقیقه پیاده روی روزانه چه کمکی به زردچوبه: این بار برای مقابله با آکنه
سلامتی شما می کند

برای یک پیاده روی 30 دقیقه ای در طول روز، می توان همان ضرب المثل 
معروف در مورد سیب را به کار برد: این کار شما را از پزشک دور نگه می دارد.

این میزان پیاده روی نه تنها باعث کاهش وزن و کاهش فشار خون می شود، 
بلکه خطر ابتلا به بسیاری از بیماری های مزمن از جمله بیماریهای قلبی عروقی 
و سکته مغزی را از شما دور می کند. پیاده روی منظم یکی از ساده ترین کارهایی 

است که می توانید برای ارتقای سلامت خود انجام دهید.
احساس شادی: ورزش هایی مانند پیاده روی باعث افزایش هورمون های 
مرتبط با احساس خوب مانند سروتونین و دوپامین در بدن می شود که می تواند 
خلق و خو را افزایش دهد. یکی از مزایای بزرگتر پیاده روی این است که انجام این 
ورزش در طبیعت بسیار بیشتر از پیاده روی در فضای بسته یا سالن های ورزشی 

احساس نشاط می دهد.
مقاومت در برابر میکروب ها: ورزش های متعادل مانند پیاده روی منجر به 
بهبود پاسخ ایمنی بدن می شود. مطالعات نشان داده افرادی که حداقل 4 روز در 
هفته و به مدت نیم ساعت پیاده روی می کنند، کمتر دچار بیماری های عفونی 

می شوند.
سوزاندن چربی: قدم زدن بیشتر با افزایش میزان متابولیسم بدن، چربی 
بیشتری را می سوزاند و تحقیقات نشان می دهد پیاده روی برای از بین بردن 
چربی شکمی بسیار موثر است. در واقع تنها راه موثر برای از بین بردن چربی دور 

شکم، پیاده روی است.
افزایش سوخت و ساز بدن: پیاده روی با شدت متوسط و برای یک مدت زمان 
طولانی می تواند سوخت و ساز بدن شما را تنظیم کند و در کنترل وزن تاثیر مثبت 

داشته باشد.
افزایش قدرت پاها: پیاده روی برای استخوان ها مفید است. تحقیقات نشان 
می دهد زنانی که یائسگی را پشت سر گذاشته اند و تقریبا یک و نیم کیلومتر 
در روز پیاده روی دارند، چگالی استخوان های کل بدنشان نسبت به زنانی که 
مسافت های کمتری را می پیمایند بالاتر است. همچنین پیاده روی برای کاهش 

سرعت از دست دادن استخوان های پا نیز بسیار موثر است.
بهبود فرایند هضم: پیاده روی بخصوص بعد از غذا، برای هضم زودهنگام آن 
مفید است. بعلاوه راه رفتن بعد از غذا، خطر بیماری های قلبی عروقی و دیابت 

را نیز کاهش می دهد.
کاهش علائم افسردگی: پیاده روی علائم افسردگی را تسکین می دهد. 30 
دقیقه پیاده روی، 3 تا 5 بار در هر هفته به مدت 12 هفته، علائم افسردگی را 

حدود 47 درصد کاهش می دهد.
جذب بهتر ویتامین دی: پیاده روی در طبیعت و در روزهای آفتابی میزان 
سنتز ویتامین دی از طریق نور خورشید را افزایش می دهد و این روند برای 

سلامت استخوان ها ضروری است.
خواب بهتر شبانه: اگر مشکل در خواب شبانه دارید، این را بدانید که قدم زدن 
قبل از خواب به شما در تجربه خواب خوب شبانه کمک می کند و آنهم با افزایش 

اثر ملاتونین، یعنی هورمون خواب طبیعی.
بهبود عملکرد قلب: پیاده روی چون نوعی ورزش هوازی به شمار می رود، 

منجر به افزایش ضربان قلب و بهبود گردش خون می شود.
 

خطراتی که مصرف بیش از حد کافین برای 
بدن دارد

دریافت بیش از حد کافئین باعث بروز آثار ناخوشایند متعددی می  گردد، مانند: 
عصبانیت، آشفتگی، اضطراب، بی خوابی، تحریک دستگاه گوارش، اسهال و 

وابستگی.
کافئین حتی در بسیاری از داروها از جمله برخی آنتی بیوتیک ها وجود دارد. 
بنابراین توصیه متخصصان بر این است که اگر دچار مشکلات قلبی، پرفشاری 
دیابت  یا  و  کلیوی  گوارشی،  مسائل  اضطرابی،  مشکلات  خوابی،  بی  خون، 

هستید، مصرف محصولات حاوی کافئین را کم کنید.
شکلات تیره: شکلات تیره اگرچه به دلیل خواص آنتی اکسیدانی بالایش 
مفید است، اما می تواند مقادیر قابل توجهی کافئین هم داشته باشد. کافئین 
اسید معده را افزایش می  دهد، مصرف بیش از حد مواد غذایی حاوی کافئین 
زیاد، ممکن است باعث وخامت زخم  معده در افراد مبتلا به این بیماری شود. 
همچنین بیماران مبتلا به رفلاکس معده باید مصرف مواد غذایی حاوی کافئین 
زیاد را محدود کنند. به افراد مضطرب نیز توصیه می  شود مصرف این شکلات 

 ها را محدود کنند.
قرص های لاغری: قرص های چربی سوز اغلب دارای کافئین هستند. در 
مصرف این گونه داروها احتیاط کنید و از مصرف بی رویه و خودسرانه آنها بدون 

مشورت با پزشک یا متخصص تغذیه اجتناب کنید.
مسکن های بدون نسخه: دفعه بعد که برای کاهش درد سراغ این داروها 
رفتید، بدانید که آنها حاوی مقادیر قابل توجهی کافئین هستند. به طوری که 
اگرچه مصرف گاه به گاه آنها در کاهش درد موثر است اما وابسته شدن به این 
داروها سردرد و دیگر دردها را وخیم تر می کند. مسکن های بدون نسخه از قبیل 

استامینوفن حاوی 130 میلی گرم کافئین هستند.
آب ویتامینه: آب ویتامینه آبی است که با مواد مغذی مانند ویتامین ها و 
الکترولیت ها غنی شده باشد. بعضی انواع آب ویتامینه، دارای افزودنی های طعم 
دار، کافئین و مواد شیرین کننده هستند. در نتیجه حتما پیش از مصرف این آبها، 
برچسب روی شیشه آنها را بخوانید تا ببینید چه موادی داخل آن وجود داشته و 

قرار است با خوردن آن چقدر کالری وارد بدن شما شود.
چای سرد: این نوع چای در هر بطری حاوی 30 میلی گرم کافئین است. تمام 
انواع چای حاوی کافئین هستند. کافئین موجود در چای می  تواند بسیار سریع 
انتشار یابد، اما به راحتی می  توان کافئین چای را از بین برد: چای را به مدت 30 
ثانیه در کمی آب داغ دم کنید، سپس دم کرده اولیه را دور بریزید. دوباره همان 
چای را دم کنید، به این ترتیب چای شما حاوی میزان بسیار کمی کافئین خواهد 

بود.

اگر پوست تمیز بماند، درخشش نیز به خودی خود ظاهر 
می شود. از سنگ پوکه یا همان پومیس و یا آنچه در بین مردم 
بیشتر رایج است یعنی سنگ پا می توان برای تمیز و براق 
شدن پوست در خانه استفاده کرد. در این مطلب از مزایای 

سنگ پوکه و روش صحیح استفاده از آن مطلع شوید.
از  آقایان، می خواهند  این روزها همه، چه خانم ها و چه 
پوست خود مراقبت کنند. افراد همچنین برای سالم و براق 
نگه داشتن پوستشان کارهای زیادی انجام می دهند و برای 
این کار هزینه های زیادی را صرف لوازم آرایشی گران قیمت و 
همچنین سالن های آرایشی و آبی می کنند. با این وجود برای 
حفظ درخشش پوست نمی توان دائم به سالن های مختلف 
مراجعه کرد. در واقع، اگر پوست تمیز بماند، درخشش نیز به 
خودی خود ظاهر می شود. از پوکه معدنی یا همان پومیس و 
یا آنچه در بین مردم بیشتر رایج است یعنی سنگ پا می توان 
برای تمیز و براق شدن پوست در خانه استفاده کرد. در این 
مطلب از مزایای پوکه و روش صحیح استفاده از آن مطلع 

شوید.
پوکه معدنی چیست؟

پوکه نوعی سنگ آتش فشانی متخلخل است و اعتقاد بر این 
است که در هنگام تلاقی گدازه و آب تشکیل شده و عمدتاً 
پومیس  واقع  در  می شود.  استفاده  پوست  پاکسازی  برای 
می تواند مانند یک عامل کراتولیتیک عمل کند و به از بین 
بردن لایه ضخیم پوست کمک کند. با توجه به این خاصیت، 
از این سنگ برای لایه برداری، پاشنه پا ترک خورده و بسیاری 
از مشکلات مرتبط با پوست استفاده می شود. پوکه معدنی در 

بازار در اندازه های مختلف موجود است.
فواید سنگ پا

پوکه برای پوست فواید بسیاری دارد که در این مقاله در مورد 
آن بیشتر خواهیم آموخت.

1. فواید پوکه برای پاشنه های ترک خورده
به دلیل تغییرات آب و هوا یا هر نوع آسیب دیگر ممکن است 
پاشنه پا ترک بخورد. ترک پاشنه پا نه تنها باعث از بین رفتن 
زیبایی پا می شود، بلکه می تواند باعث پادرد و مشکل در راه 
رفتن شود. در این مورد استفاده از سنگ پا می تواند برای 
رفع ترک ها مفید باشد. در حقیقت، به دلیل ترک خوردگی 
را  ضخیم  پوست  این  می شود.  ضخیم  پوست  پاشنه ها، 
هیپرکراتوز می نامند. پوکه می تواند به از بین بردن لایه ضخیم 
پوست کمک کند. همان طور که در بالا ذکر شد می تواند 

مانند یک عامل کراتولیتیک عمل کند که برای از بین بردن 
پوست ضخیم مفید است.

روش استفاده از پوکه معدنی برای درمان خانگی ترک 
پاشنه پا:

در یک سطل به اندازه ای که تا مچ پایتان را بگیرد آب بریزید
سپس مقداری شامپو یا صابون اضافه کرده و کف تهیه 

کنید.
حالا مدتی پاهایتان را درون آن قرار دهید.

پس از آن، پاها را بیرون آورده و به آرامی با پوکه مالش دهید.
این کار را می توان یک یا دو بار در هفته تکرار کرد.

۲. مزایای پوکه برای سلول های پوستی مرده
بعضی اوقات اگر از پوست به درستی مراقبت نشود، پوست 
شروع به مردن می کند. خشکی بیش از حد پوست، خارش 
یا پوست بی روح می تواند از علائم پوست مرده باشد. در این 
حالت بهتر است این علائم را از قبل تشخیص داده و برای 
از بین بردن آن از درمان های خانگی استفاده کنید. سنگ پا 
می تواند یک درمان خانگی مفید در این مورد باشد. در واقع 
پوکه با عملکرد اسکراب مانند خود می تواند به از بین بردن 

سلول های مرده پوست کمک کند.
۳. فواید پوکه برای میخچه و پینه

استفاده از سنگ پا می تواند برای این امر نیز مفید باشد. 
در حقیقت، میخچه و پینه در اثر فشار یا سایش پوست ایجاد 
می شود و بیشتر روی پوست پا تأثیر می گذارد. در این حالت 
استفاده از پوکه می تواند به کاهش اندازه آن کمک کند. برای 
پماد  با  را  پوست  آسیب دیده  ابتدا قسمت  آن،  از  استفاده 
سالیسیلیک اسید نرم کنید. سپس، ناحیه ی مورد نظر را 
به آرامی با پوکه مالش دهید. به خاطر داشته باشید که از سنگ 

پومیس با دقت و به آرامی استفاده کنید.
4. پوکه برای از بین بردن موهای زائد بدن

اپیلاسیون  به  بدن  زائد  موهای  بردن  بین  از  برای  زنان 
متوسل می شوند که برای آن هم باید هزینه کنند و هم درد 
زیادی را تحمل کنند. در این شرایط می توان از پوکه به عنوان 
یک درمان خانگی آسان استفاده کرد. برای این کار، پوست 
خود را برای چند دقیقه در آب خیس کنید، سپس مقداری 
به آرامی مالش  با حرکت دورانی  پا را  صابون بزنید و سنگ 
دهید. اگرچه هیچ مدرک علمی در مورد چگونگی از بین 
بردن موها وجود ندارد، اما می توان استنباط کرد که سنگ پا 
زبر است، که باعث راحت در آمدن مو از پوست می شود. به 

خاطر داشته باشید اگر هنگام استفاده از سنگ پومیس دچار 
تحریک پوستی شدید، بلافاصله استفاده از آن را متوقف کنید 

و پوستتان را بشویید.
۵- پوکه معدنی برای زیر بغل های تیره

با تیغ، کرم موبر،  به دلیل تراشیدن زیاد  پوست زیر بغل 
اپیلاسیون و عطر، شروع به سیاه شدن می کند. در چنین 
زمانی توجه به آن مهم است. درمان خانگی زیر بغل تیره 
می تواند بسیار مفید باشد. یکی از این روش های خانگی هم 
استفاده از پوکه است. در واقع، سنگ پا به همراه آب و صابون 
می تواند تا حدی در از بین بردن لکه های پوستی مفید باشد. 
با این حال، شواهد دقیق علمی در مورد مؤثر بودن غلبه بر این 

مشکل در دسترس نیست.
6. استفاده از پوکه برای پوست خشک

یا  و  هوا  و  آب  تغییر  دلیل  به  پوست  خشکی  مشکل 
سلول های مرده پوست ایجاد می شود. در این شرایط گاهی 
زمان  این  در  شود.  انجام  پوست  از  لایه برداری  است  لازم 
می توان از سنگ پا به عنوان اسکراب استفاده کرد تا پوست 
را نرم کند. به خاطر داشته باشید که پس از استفاده از سنگ 
پومیس، مرطوب کننده بزنید تا بر خشکی پوست غلبه کند. با 
این حال، اگر با این روش پوستتان خشک تر شد، از استفاده 

از آن خودداری کنید.
نحوه صحیح استفاده از سنگ پومیس

* قبل از استفاده از پوکه آن قسمت از بدن را که قرار است 

با آن مالش دهید، کاملًا خیس کنید و بگذارید مدتی در آب 
غوطه ور بماند.

* نه تنها پوست بلکه پوکه را نیز در آب ولرم خیس کنید. هرگز 
از سنگ پومیس خشک استفاده نکنید، در غیر این صورت 

ممکن است پوستتان کنده شود.
* وقتی پوستتان خوب خیس خورد، آن را با حوله خشک 

کنید.
* سپس سنگ پومیس خیس خورده را به آرامی و با حرکت 

دورانی روی پوست مالش دهید.
* هرگز از پوکه با فشار زیاد استفاده نکنید وگرنه ممکن است 

موجب کنده شدن پوستتان شود.
* پس از استفاده از سنگ پا، پوست را با آب بشویید و آن را با 

حوله خشک کنید و مرطوب کننده بزنید.
و  را هم خوب بشویید  آن  پا،  از سنگ  از استفاده  * پس 

خشک کنید و در جای خشک نگه دارید.
* سنگ پایتان را با دیگران شریک نشوید.

این هایی که ذکر شد مزایای پوکه بود، اگر از آن به درستی 
استفاده شود، می توان تا حد زیادی از مشکلات ذکر شده در 

پوست راحت شد.
است،  بسیار خشن  پا  که سنگ  باشید  داشته  به خاطر 

بنابراین استفاده از آن باید با دقت بسیار زیاد همراه باشد.
علاوه بر این، اگر شخصی مشکل پوستی جدی دارد، بهتر 

است با یک متخصص پوست مشورت کند.

پوکه معدنی )پومیس( و زیبایی پوست شما؛

فواید استفاده از سنگ پا + روش استفاده

غذاهای پرچرب و پرکالری لزوما باعث افزایش وزن شما نمی شوند؛ در عوض مصرف آنها حتی ممکن است 
منجر به کاهش وزن شود.  این جمله را که برای کاهش وزن باید همیشه سراغ غذاهای کم کالری بروید را 
فراموش کنید چون به عقیده متخصصان تغذیه، برای نگه داشتن وزن در محدوده سالم، شما باید سراغ ۶ 

منبع غذایی پرکالری نیز بروید:
آجیل و دانه ها: انواع آجیل سرشار از چربی های مفید، فیبر، ویتامین ای، منیزیم، روی، فولات و پتاسیم 
هستند. البته باید به این نکته توجه داشته باشید که در مصرف مغزهای خوراکی نباید زیاده روی کنید. بادام و 
پسته بیشترین میزان کالری را ارائه می کنند. مصرف حدود 23 عدد بادام یا 4۹ عدد پسته معادل دریافت 1۶0 
کالری است. با تقسیم بندی مناسب و رعایت اعتدال در مصرف می توانید اهداف کاهش وزن خود را با کمک 

مغزهای خوراکی محقق سازید و به حفظ سلامت کلی بدن کمک کنید.
روغن زیتون: یک بخش اصلی از رژیم غذایی مدیترانه ای است و مصرف آن به طور مستقیم با کاهش خطر 

ابتلا به بیماری های قلبی و برخی سرطان ها ارتباط دارد. روغن زیتون خاصیت ضد التهابی دارد و مصرف آن 
برای حفظ سلامت استخوان ها نیز مفید است. یک قاشق غذاخوری روغن زیتون حدود 120 کالری دارد، 
از این رو، بهتر است از آن به عنوان چاشنی سالاد و برای پخت و پز سبزیجات استفاده شود. استفاده از روغن 
زیتون به همراه حمص به عنوان یک میان وعده سالم که به خوبی احساس سیری را در انسان ایجاد می کند 
نیز برای کاهش وزن بسیار توصیه شده است. سیب زمینی: شاید به دلیل وجود کربوهیدرات، سیب زمینی 
شهرت چندانی در بین مواد غذایی نداشته باشد اما فراموش نکنید که این ماده غذایی سرشار از آهن، پتاسیم 
و فیبر است. یک سیب زمینی متوسط همراه با پوست 1۶1 کالری دارد. سیب زمینی را به همراه کره، خامه 
ترش یا بیکن مصرف نکنید. نوع پخته شدن آن همراه با کمی نمک و روغن زیتون، یکی از سالم ترین وعده 
های غذایی است. کره بادام زمینی: کره بادام زمینی در هر قاشق غذا خوری تقریبا ۹4 کالری دارد. 4 گرم 
پروتئین، 8 گرم چربی، و 3 گرم کربوهیدرات. کره بادام زمینی را میتوانید به راحتی با غذاها مخلوط کنید. این 

کره را میتوانید در انواع مختلف تهیه کنید مثلا نوعی که در تکه های بادام زمینی هم هست و یا نوعی که کامل 
مخلوط شده است. کره بادام زمینی که طبیعی باشد نشانه اش این است: وقتی در قوطی آن را باز میکنید 
روغن باید بالایش جمع شده باشد و برای استفاده مجبورید ابتدا آن را هم بزنید. همچنین کره بادام زمینی 
طبیعی را باید در یخچال نگهداری کنید. تخم مرغ: یک تخم مرغ معمولی دارای 70 کالری است و گرم چربی، 
۶ گرم پروتئین و مقداری کربوهیدرات دارد. پروتئین موجود در تخم مرغ برای ساخت عضله به بدن کمک 
می کند، چربی موجود در تخم مرغ منبع قابل توجهی از انرژی را برای بدن محیا می کند و همچنین میزان 
تستوسترون را افزایش می دهد. تخم مرغ حاوی سطوح بالایی از اسیدهای چرب امگا 3 است که به انعطاف 
مفاصل و سلامت سلولهای بدن کمک می کند. یک عنصر به نام کولین نیز هست که در زرده تخم مرغ پیدا 
می شود. کولین باعث کاهش ساخت چربی در قلب می شود و به بازسازی سلول ها کمک می کند. همچنین 

مشخص شده روی خلق و خو هم تاثیر دارد.

غذاهای پرکالری که به کاهش وزن کمک می کنند!
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سخنگوی جمعیت هلال احمر با بیان اینکه سطح 
آمادگی جامعه در برابر حوادث و بحران ها از درصد 
قابل قبولی برخوردار نیست، گفت: این جمعیت 
جامعه  ایجاد  برای  مختلفی  طرح های  و  برنامه ها 

تاب آور پیش رو دارد.
محمدحسن قوسیان مقدم روز سه شنبه در گفت 
وگویی در پاسخ به این سوال که برای تحقق جامعه 
تاب آور چه کار باید کرد و اکنون چقدر جامعه تاب 
آور در کشور داریم، اظهار داشت: تاب آوری ظرفیت 
بازگشتن از دشواری پایدار و ادامه دار و توانایی در 
ترمیم خود است. این ظرفیت انسان می تواند باعث 
بگذرد  ناگوار  رویدادهای  از  پیروزمندانه  او  تا  شود 
و به رغم قرار گرفتن در معرض تنش های شدید، 
شایستگی اجتماعی، تحصیلی و شغلی او ارتقا یابد.

وی توضیح داد: تاب آوری نوعی ویژگی است که از 
فردی به فردی دیگر متفاوت است و می تواند به مرور 
زمان رشد کند یا کاهش یابد و براساس خود اصلاح 
گری فکری و عملی انسان، در روند آزمون و خطای 
زندگی شکل می گیرد. برای تحقق جامعه آماده لازم 
است همه اجزا و ارکان جامعه، به حدی در موضوع 
باشند  داشته  آمادگی  وسوانح  حوادث  با  مواجهه 
که بروز سوانح موجب از هم گسیختگی زیرساخت 
ها نگردد به گونه ای که فعالیت و زندگی معمول 
در جامعه در مدتی کوتاه به جریان افتد، به عبارتی 
به  آماده  و تاب آوری در یک جامعه  تطبیق پذیری 

عنوان یک ضرورت مورد توجه قرار می گیرد.
سخنگوی جمعیت هلال احمر گفت: در این راستا 
سطح آمادگی جامعه بر اساس شاخص هایی که در 
طرح خادم مورد سنجش و ارزیابی قرار گرفته است، 
از درصد قابل قبولی برخوردار نیست جمعیت هلال 
ایجاد  برای  و طرح های مختلفی  برنامه ها  احمر 
در  که  همانگونه  دارد.  روی  پیش  آور  تاب  جامعه 
تعریف آمده، تاب آوری جنبه های مختلفی مانند 
بهداشتی،  معیشتی،  روانی،  و  روحی  اقتصادی، 
عمرانی، تحصیلی و نظایر آن می تواند داشته باشد.

قوسیان مقدم ادامه داد: جمعیت هلال احمر در 
زمینه بهبود شرایط و وضعیت بهداشتی، اقتصادی و 
معیشتی عمومی و افزایش تاب آوری در این زمینه، 
علاوه بر ارائه خدمات حمایتی و بهداشتی و درمانی، 
برنامه ها و طرح های داوطلبانه ای را تعریف، پیش 
بینی و اجرا می کند که به عنوان مثال با اجرای طرح 
های همای رحمت و فرشتگان رحمت در آستانه 
نوروز و ماه مبارک رمضان، اجرای پروژه ها و فعالیت 
های سلامت محور و معیشت محور، اجرای برنامه ی 
پنجره های امید و جذب حامیان سلامت و کرامت، 
اجرای برنامه نیابت و نظایر آن با استفاده و همکاری 
به عنوان حلقه  داوطلبی  مهارت های  و  تخصص 
توانمند  افراد  و  نیازمندان و محرومین  اتصال بین 
جامعه به ایجاد جامعه ی تاب آور کمک می کند. 
همچنین با تشکیل تیم های حمایت روانی در زمان 

حوادث و سوانح نسبت به ارائه ی خدمات روحی 
روانی و انگیزشی و افزایش تاب آوری افراد آسیب 

دیده برنامه ریزی و اقدام می کند.
و  حوادث  برابر  در  آوری  تاب  ایرنا،  گزارش  به 
بحران ها، وظیفه ای همگانی و مسئولیت مشترک 
حاکمیت)دولت(  و  خصوصی  بخش  شهروندان، 
است؛ ارتقاء تاب آوری بحران، نیاز به تصمیمات و 
منافع کوتاه  دارد که ممکن است  اقدامات جدی 
مدت را در برابر منابع بلند مدت قرار دهد. ارتقاء تاب 
آوری در برابر حوادث و بحران ها، هدف بسیار والا و 
ارزشمند است، اما دستیابی به آن کار آسانی نیست.
ارتقاء تاب آوری جامعه در برابر حوادث و بحران ها، 
نه مقوله ای آسان بوده و نه ارزان به دست می آید. 
اما فرایندی است که برای استقرار جامعه ای سالم 
تر، توانمندتر، امن تر و پایدار تر برای نسل امروز و 
نسل های فردا بایستی آغاز شود. جمعیت هلال 
عمده ای  وظایف  ایران  اسلامی  جمهوری  احمر 
را در سطح ملی و بین المللی برعهده دارد و می 
کوشد تا به اهدافی که در اساسنامه این جمعیت 
آمده است، جامه عمل بپوشاند. این اهداف عبارت 
احترام  تأمین  بشری،  آلام  تسکین  برای  تلاش  از 
و  دوستی  برقراری  راستای  در  کوشش  و  انسان ها 
تفاهم و صلح پایدار میان ملت ها و حمایت از زندگی 
و سلامت انسان ها بدون درنظرگرفتن هرگونه تبعیض 
در  اکنون  احمر  هلال  جمعیت  است.  آنها  میان 
زیرمجموعه خود دارای چهار سازمان فعال و گسترده 
جوانان،  نجات،  و  امداد  مختلف  زمینه های  در 
داوطلبان، تدارکات پزشکی، یک معاونت در زمینه 
خدمات درمانی و توانبخشی، یک شرکت در زمینه 
تولید محصولات نساجی و ملزومات امدادی، یک 
ارائه  پزشکی  مرکز  یک  و  کاربردی  علمی  مؤسسه 
خدمات بهداشتی و درمانی به حجاج و زائران عتبات 
عالیات است. همچنین دبیرخانه کمیته ملی حقوق 
بشردوستانه جمهوری اسلامی ایران نیز با محوریت 
جمعیت هلال احمر فعالیت می کند. جمعیت هلال 
احمر جمهوری اسلامی ایران با سابقه ای بیش از 
۹0 سال در خدمت رسانی به مردم ایران و جهان، از 
بدو تأسیس خود تا به حال در مسیر اهداف انسان 
دوستانه و اصول هفت گانه نهضت بین المللی صلیب 

سرخ و هلال احمر حرکت کرده است

معاون اداره کل اوقاف و امورخیریه استان قم:
هیچ وقفی به نام حضرت زهرا)س( 

در استان قم وجود ندارد
معاون اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: یکی از نکات عجیب در میان موقوفات در قم که 
از طلایه داران وقف مذهبی است، آن است که در این استان هیچ موقوفه ای به نام حضرت 

زهرا)س( وجود ندارد. 
حجت الاسلام والمسلمین عطاءالله جباری اظهارداشت : وقف صدقه ای جاودان است که 
خداوند متعال آن را با حکمت عالی خود برای رفع فقر و درماندگی و چرخش جریان احسان و 

نشر معارف الهی در جامعه بنا نهاده است.
وی افزود: از دیرباز وقف در بین مردم ما جریان و سریان داشته است و این موجه خروشان 
همه کمبودهای فرهنگی و علمی و معرفتی و اجتماعی و اقتصادی جامعه را رفع می کرده 
است. مزایای وقف به نسبت سایر امور نیک از این جهت بود که این وقف همیشه به شکل 

ثابت و بدون هیچ منتی برای مردم باقی می ماند و همه از استفاده می کردند.
وی تصریح کرد: یکی از این موضوعات مهم، وقف های مذهبی بود. وقف های مذهبی به 
نیت ائمه اطهار)ع( و اولیاالله قرار داده می شد که جایگاه برگزاری مراسمات مذهبی به نیت 
این بزرگان بوده است. بیشترین وقف در کشور و استان نیز در همین زمینه و مرتبط به عزاداری 

حضرت سیدالشهدا)ع( است.
معاون اوقاف قم بیان کرد: با اینکه استان قم از مهمترین مراکز وقف های مذهبی کشور 
است ولی متاسفانه یک امر عجیب در میان این موقوفات وجود دارد و آن هم خلا وقفی با 

عنوان حضرت صدیقه زهرا)س( است.
وی گفت: در  این زمینه مومنان و نیک اندیشان می توانند اولین موقوفات فاطمی را با 
نیت های خاص و حتی جدید و به روز و متناسب با نیازهای روز مردم شکل دهند و مروج 
فرهنگ فاطمی باشند نیک اندیشان می توانند جهت وقف جدید و کسب اطلاعات بیشتر با 
واحد مشاوره اوقاف و امور خیریه استان قم به شماره 02537۶01۶11 و  0۹127478۹0۶ 

تماس بگیرند.
 

معاون توسعه مدیریت ومنابع اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم :

اداره کل راهداری وحمل ونقل جاده ای 
قم رتبه سوم کشور را کسب کرد

معاون توسعه مدیریت ومنابع اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت: 
ازمجموع 32 اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای درکشور ، استان قم با کسب 1887/3 

امتیاز درفرآیند ارزیابی عملکرد حائز رتبه سوم جشنواره شهید رجایی شد .
محمدرضا قدسی درادامه باتبریک کسب این موفقیت ارزنده به همکاران ساعی اداره کل 
متبوع ، بخصوص دبیران کمیته ها اظهارداشت :ادارات کل راهداری وحمل ونقل جاده ای 
استانهای کرمان و اصفهان ، هریک به ترتیب با کسب امتیازات 1۹2۶/2۶ و 18۹1/0۶ ، 

حائز رتبه های اول و دوم جشنواره شهیدرجایی درفرایند ارزیابی عملکرد شدند.
وی تصریح کرد : خوشبختانه دربررسی فرایند ارزیابی عملکرد طی سال ۹8 شاهد رشد 
چشمگیری  در کسب امتیازات براساس شاخص های عمومی واختصاصی اعلامی بوده ایم .
قدسی ادامه داد : به طوریکه از مجموع 32 اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای که در 
جشنواره شهید رجایی مورد ارزیابی قرارگرفته اند ، 23 اداره نسبت مدت مشابه سال قبل رشد 

قابل توجهی درکسب امتیاز داشته اند .
معاون توسعه مدیریت و منابع اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم بیشترین 
نرخ رشد درکسب امتیاز ارزیابی عملکرد طی سال ۹8 رامتعلق به ادارات کل استانهای سمنان 
، آذربایجان غربی و کرمان به ترتیب با 27/7 ، 24/3 و12/4 درصد دانست و عنوان کرد : 
انشالله طی سالیان پیش رو شاهد ارتقا رتبه عملکردی تمامی ادارات کل استانی و ستادی 

درعرصه فعالیتهای موضوعه باشیم .
شایان توجه است در فرایندبررسی عملکرد ادارات کل استان قم نیز که بالغ بر 50 دستگاه 
اجرایی می باشند ، اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم درسال ۹8 دررتبه 

ششم استانی قرارگرفت .

به همت نیکوکاران؛ 

تحویل کوله های دانش آموزی
 بهزیستی قم

سرپرست اداره مشارکت های بهزیستی قم گفت: نخستین سری کوله های دانش آموزی 
تهیه شده از طریق پویش پازل ایران همدل به تعداد 500 کوله جهت توزیع بین دانش آموزان 

تحت پوشش بهزیستی قم به بهزیستی این استان تحویل داده شد. 
سید صادق میرئی اظهار داشت:  پویش پازل همدلی در مهر و آبان امسال و با هدف تامین 
کوله پشتی و لوازم التحریر و نوشت افزار مورد نیاز دانش آموزان تحت پوشش بهزیستی کشور 
برگزار، و قیمت هر قطعه از این پازل حداقل 100 هزار ریال تعیین شده بود و نیکوکاران و 
همشهریان نوع دوست با خرید قطعه های این پازل بهزیستی را در مسیر رقم زدن بزرگترین 

چیدمان همدلی یاری کردند.
میرئی افزود: در نخستین مرحله از تحویل کوله های پویش مذکور 500 کوله حاوی نوشت 
افزار تحویل انبار بهزیستی قم شد که بزودی بین دانش آموزان تحت پوشش توزیع خواهد 

شد.
سرپرست مشارکت های مردمی بهزیستی قم همچنین با اشاره به نیمه کاره بودن برخی 
واحدهای مسکونی مددجویان خاطرنشان کرد: پویش سقف همدلی در سامانه بسازیم با 
هدف تکمیل خانه های نیمه کاره مددجویان و معلولان با پیشرفت 30 تا ۹0 درصد توسط 
سازمان بهزیستی کشور راه اندازی شده و تلاش می کنیم با شناسایی واحدهای مسکونی 
نیمه کاره معلولان و مددجویان تحت پوشش بهزیستی با کمک و همت نیکوکاران و خیرین  

این واحدهای مسکونی تکمیل شود.
کلیه مراکز بهزیستی در سطح استان قم برا ی دریافت کمکهای غیرنقدی مردم نیکوکار و 
حساب مشارکت های مردمی بهزیستی قم به شماره کارت ۶3۶7۹5707۶182588 نزد 

بانک مرکزی آماده دریافت کمکهای نقدی همشهریان محترم می باشد.
27 هزار کودک تحت پوشش بهزیستی قم قرار دارند که 10 هزار تَن از آنها در مراکز شبه 
خانواده هستند و 17 هزار تَن از آنان نیز در خانواده های سببی یا نسبی خود از بهزیستی 

یارانه و امدادیارانه می گیرند.
  

مشاور امور بانوان و خانواده جمعیت هلال احمر خبرداد

مشارکت ۹۰ درصدی بانوان قمی در 
تیم های حمایت روانی 

مشاور امور بانوان و خانواده جمعیت هلال احمر گفت: ۹0 درصد بانوان قمی در تیم های 
حمایت روانی و فرهنگی پس از بلایای هلال احمر مشارکت دارند. 

و  اجتماعی  روانی،  تیم های مداخلات  آغاز سازماندهی  نرگس صداقتی در خصوص 
فرهنگی پس از بلایا اظهار داشت: شرکت کنندگان در قالب سه جلسه با حفظ و رعایت 

پروتکل های بهداشتی در معاونت امور جوانان حضور یافتند.
مشاور امور بانوان هلال احمر قم بیان کرد: بانوان مشارکت ۹0 درصدی در تیم های حمایت 

روانی و فرهنگی پس از بلایا در معاونت امور جوانان استان قم دارند.
وی عنوان کرد: بیش از 100 بانو از دانشجویان و فارغ التحصیلان رشته های روانشناسی، 
مددکاری و علوم تربیتی در جلسه آموزشی و توجیهی تیم های حمایت های روانی اجتماعی 

و فرهنگی پس از بلایا در هلال احمر قم حضور پیدا کردند. 
صداقتی خاطرنشان کرد: این حضور گسترده نشان دهنده حس انسان دوستی بالای 
خواهران است و دختران و بانوان استان واقعا دوش به دوش مردان در کارهای بشردوستانه و 

حمایتی شرکت می کنند. 
جمعیت هلال احمر قم دارای 22 هزار عضو فعال است، ضمن اینکه بیش از 10۶ خانه 
هلال در سطح این استان وجود دارد که در آنان آموزش های گوناگون امدادی به مردم ارائه 

می شود.

»خانه عروسک« در حوزه هنری قم به 
روی صحنه می رود

نمایش »خانه عروسک« تولید شده در باشگاه تئاتر تجربه حوزه هنری قم برای هنرجویان 
این باشگاه به روی صحنه می رود. 

نمایش »خانه عروسک« نوشته هنریک ایبسن به کارگردانی فاطمه عبدالله زاده و دراماتورژی 
سجاد ترابیان از 21 تا 2۶ دی ماه 13۹۹ در پلاتو سوره حوزه هنری قم به روی صحنه می رود.
این اجراء بخش عملی دوره کارگاه  کارگردانی باشگاه تئاتر تجربه حوزه هنری قم است و 

تمامی عوامل این اثر را هنرجویان و هنرمندان این باشگاه بر عهده دارند.
»خانه عروسک« داستان زنی به نام »نورا«ست که برای نجات همسرش از بیماری، مبلغی 
قرض گرفته است. اکنون می خواهد این مسئله را از همسرش پنهان کند. اما حواشی برای او 

پیش می آید که رازش را بر ملا می کند.
میلاد قره داغی، سید مصطفی مقیمی، سجاد ترابیان، الهام محمودی و حانیه کیانی 
بازیگران این اثر، هومن پیری مدیر تولید و مدیر سالن، سید مصطفی مقیمی مدیر روابط 
عمومی، میلاد قره داغی دستیار کارگردان، نرجس ترقی منشی صحنه و علی کبیری مدیر 

صحنه این اثر نمایشی هستند.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم خبرداد

افزایش ۵۵ برابری پهنای باند اینترنت قم  
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم، با اشاره به رشد شتابان زیرساخت های 
فناوری اطلاعات این استان درسال های اخیر گفت: پهنای باند اینترنت قم دردولت 

تدبیر و امید با رشد 55 برابری به 220 گیگابیت برثانیه افزایش یافت. 
جواد غلامپور افزود: پهنای باند استان در ابتدای سال ۹3 حدود چهار گیگابیت 

برثانیه بود که این پهنا هم اکنون به 220 گیگابیت بر ثانیه افزایش یافته است.
وی ادامه داد: با وجود اینکه با شیوع کرونا و غیرحضوری شدن فعالیت بسیاری 
از ادارات،  دانشگاه ها ، مراکز آموزشی و کسب و کارها، با افزایش چشمگیر مصرف 
اینترنت در استان مواجه بودیم ولی به دلیل ظرفیت ها و زیرساخت های مناسب، 

شبکه دیتای استان به خوبی توان پاسخگویی به این افزایش مصرف را نشان داد.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم، با تاکید بر اینکه شبکه دیتای استان از 
پایداری مطلوبی برخوردار است، اظهار داشت: ظرفیت پهنای باند استان 220 

گیگابیت بر ثانیه است که در اوج مصرف به 100گیگابیت بر ثانیه رسیدیم.
وی اظهار داشت: با عنایت به توسعه وسیع زیر ساخت های ارتباطی ، با وجود 
افزایش پهنای باند و ترافیک مصرفی در ایام کرونا به جهت اجرای آموزش های 

مجازی در مقاطع مختلف تحصیلی ، استان از وضعیت پایداری برخوردار است.
نفوذ  ضریب  همچنین  داد:  قم،ادامه  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
افزایش  درصد  از ۹7.۶2  بیش  به  استان  سطح  در  سیار  باند  پهنای  مشترکان 
یافته است. غلام پور افزود: هم اکنون بیش از یک میلیون و 3۶4 هزار مشترک 

اپراتورهای مختلف تلفن همراه در این استان به پهنای باند سیار دسترسی دارند.
وی ادامه داد: با توسعه سایت های فعال شبکه توسط اپراتورهای تلفن همراه، هم 
اکنون 828 هزار مشترک همراه اول، 484 هزار مشترک ایرانسل و 52 هزار مشترک 
رایتل به پهنای باند سیار دسترسی دارند. مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم، 
با تاکید بر ضرورت به روزرسانی و توسعه زیرساخت های ارتباطی گفت: توسعه 
زیرساخت های ارتباطی  پایان ناپذیر بوده و بی وقفه هم گام  با توسعه تکنولوژی  

فناوری اطلاعات، به روز رسانی و توسعه  می یابند.
 

مدیرکل نوسازی مدارس استان قم  خبرداد

کمک 7۰۰ میلیون تومانی مردم قم
 به مدرسه سازی 

مدیرکل نوسازی مدارس استان قم گفت: مردم استان در قالب پویش محرم در 
طرح آجر به آجر بیش از 700 میلیون تومان کمک داشتند.  محسن پورگلیان با 
اشاره به اجرای طرح آجر به آجر در استان قم اظهار کرد: مردم استان در قالب 
پویش محرم در طرح آجر به آجر بیش از 700 میلیون تومان کمک داشتند که دو 
هزار نفر از مردم استان قم در این طرح مشارکت کردند. وی ادامه داد: اجرای طرح 
آجر به آجر در استان قم ادامه دارد تا زمینه برای مشارکت های خرد مردم استان در 
مدرسه سازی مشارکت باشد، با کمک های جمع آوری شده در این طرح، خشت 
گذاری برای احداث یک مدرسه روستایی در روستای علی آباد کورگل صورت گرفت، 
این مدرسه یک کلاسه با زیربنای 10 مترمربع است و تا ۶ ماه آینده به بهره برداری 
می رسد. مدیرکل نوسازی مدارس استان قم افزود: در حوزه روستایی در استان قم 
نیاز به احداث عمده مدارس وجود ندارد، بلکه اولویت تخریب و بازسازی مدارس 
فرسوده در روستاهای قم است، نیاز استان بیشتر به احداث مدارس بزرگ در مناطق 
شهری قم است. پورگلیان با اشاره به فعالیت های مجمع خیرین مدرسه ساز در 
استان قم اظهار کرد: جذب خیرین به عرصه ساخت مدرسه در استان بر عهده این 
مجمع است، نیازها و برنامه های خودمان در عرصه مدرسه سازی را به مجمع اعلام 
می کنیم و مجمع خیرین مدرسه ساز استان قم با ارتباطاتی که دارد، خیرین را به 
این عرصه جذب می کند. وی ادامه داد: استان قم به نسبت جمعیت و تعداد دانش 
آموزان خود، جزو هشت استان برتر کشور در جذب آورده خیرین در عرصه مدرسه 
سازی است. مدیرکل نوسازی مدارس استان قم خاطرنشان کرد: کمک هایی که 
خیرین و شرکت ها برای ساخت مدرسه در استان قم داشته باشند، به عنوان هزینه 

قابل قبول مالیاتی آن ها از سوی سازمان مالیاتی پذیرفته می شود.
 

به همت بسیجیان و خیرین قمی انجام شد؛

اهدا ۱۵۰ سری جهیزیه و بازسازی
 7۵ منزل نیازمندان

مسئول ستاد مردمی کریمه اهل بیت )ع( با اشاره به اهدا 150 سری کمک 
جهیزیه به زوج های نیازمند گفت: 75 منزل به کمک خیران بازسازی شده و 425 

باب منزل دیگر نیز تا پایان سال بازسازی می شوند.
محمود پارچه باف شب دوشنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به اهدا 150 سری 
کمک جهیزیه به زوج های نیازمند توسط بسیجیان و سپاهیان و خیرین قرارگاه 
کریمه اهل بیت )س( گفت: ارزش هر سری جهیزیه حدود 25 میلیون تومان است 
و قرار است تا پایان سال 500 سری کمک جهیزیه به نیازمندان اهدا شود. مسئول 
ستاد مردمی کریمه اهل بیت )ع( با اشاره به بازسازی 75 منزل به کمک خیران 
گفت: علاوه بر این خدمات، بنا است 425 باب منزل دیگر نیز تا پایان سال توسط 
قرارگاه کریمه اهل بیت بازسازی شود. در ادامه طراوتی فرمانده حوزه بسیجیان 
حضرت خدیجه نیز با اشاره به اهدا ۹0 سری کمک جهیزیه از ابتدای سال تاکنون 
توسط این حوزه گفت: این اقلام به همت خیرین تهیه و به نوعروسان اهدا شده و 
در این حوزه برای کمک به زوج های جوان کلاس های مشاوره و آموزشی با هدف 

خودکفایی و برطرف کردن مشکلات زوج های جوان برگزار می شود.
 

طی حکمی؛

سردار شاهچراغی دبیر قرارگاه
 ۱۹ دی قم شد

طی حکمی از سوی آیت الله سیدمحمد سعیدی نماینده ولی فقیه در استان قم 
سردار شاهچراغی فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( استان قم به عنوان دبیر 

قرارگاه 1۹دی منصوب شد.
در نشست دوشنبه شب قرارگاه 1۹ دی استان قم به ریاست آیت الله سعیدی 
نماینده ولی فقیه در استان قم و با حضور آیت الله کعبی نایب رئیس شورای عالی 
جامعه مدرسین حوزه و جمعی از مسئولان ارشد استان در حرم مطهر بانوی کرامت 
برگزار و در این نشست سردار شاهچراغی فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( 
استان قم به عنوان دبیر قرارگاه منصوب شد. گفتنی است پیش از این حجت 
الاسلام و المسلمین حسینی نژاد رئیس مجمع نمایندگان حوزه علمیه قم دبیری 
این قرارگاه را برعهده داشته است. پس دیدار 1۹ دی ماه سال ۹7 مردم قم با رهبر 
معظم انقلاب و هشدار ایشان به وجود انگیزه هایی برای تغییر فضای دینی و انقلابی 
قم، قرارگاهی تحت عنوان »1۹ دی« برای رفع دغدغه های مقام معظم رهبری در 
اسفندماه سال ۹7 زیر نظر آیت الله سید محمد سعیدی نماینده ولی فقیه در استان 

قم و تولیت حرم حضرت معصومه )س( تشکیل شد.
 

جانشین معاونت عمران روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم:

۱۸ هزار واحد مسکونی روستاهای قم 
سند مالکیت دارد 

جانشین معاونت عمران روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم گفت: تاکنون 
18 هزار سند مالکیت با همکاری اداره ثبت  اسناد و املاک برای خانه های روستایی 
این استان صادرشده  است.  اسدالله صمدی افزود: صدور اسناد مالکیت اماکن 
روستایی در روستاهای بالای 20 خانوار صورت می گیرد. وی اضافه کرد: هدف از 
صدور سند، ساماندهی نظام مالکیت اراضی واقع در بافت مسکونی روستاها،  امکان 
بهره گیری روستاییان از تسهیلات بانکی، افزایش ارزش حقوقی و اقتصادی املاک 
روستایی و کم کردن اختلافات ملکی و حقوقی است. وی ادامه داد: 814 هکتار 
زمین نیز در روستاهای استان تملک و از این میزان پنج هزار و 133 قطعه تفکیک 

 شده و به متقاضیان واجد شرایط برای ساخت مسکن واگذار شده است.

اجتماعی

امسال شعار روز هوای پاک )2۹ دی ماه( »هوای پاک، تعهد مسئولان، مشارکت 
مردم« تعیین شده که نشان می دهد اگر از هوای پاک بگذریم، تعهد مسئولان و 
مشارکت مردم سهم اصلی در کاهش آلاینده ها و داشتن هوایی سالم برای نفس 

کشیدن دارد.
هوا به عنوان عنصر حیاتی همه موجودات زنده، مهمترین نقش را در حیات انسان 
ایفا می کند و چند سالی است که داشتن هوای پاک و سالم، به ویژه در کلانشهرها 
برای مردم و دولتمردان به یکی از مشکلات بزرگ تبدیل شده است، در ایران، بحران 
آلودگی هوا در تهران و شهرهای بزرگی مانند تبریز، مشهد، اراک، اصفهان، شیراز و 
اهواز منجر به تشکیل ستاد اجرایی کاهش آلودگی هوا و اعلام روز 2۹ دی ماه به 
عنوان روز ملی هوای پاک از سال 1374 شد و هر سال به فراخور شرایط شعاری برای 

این روز تعیین می شود.
البته با توجه به اهمیت موضوع در ایران هفته هوای پاک داریم و هر روز یک شعار 
برای آن در نظر گرفته می شود که امسال جمعه 2۶ دی »روز آموزش و هوای پاک«، 
شنبه 27 دی »روز صنعت و هوای پاک«، یکشنبه 28 دی »روز طبیعت و هوای پاک«، 
دوشنبه 2۹ دی »روز قانون و هوای پاک«، سه شنبه 30 دی »روز مدیریت منابع 
آلاینده و هوای پاک«، چهارشنبه یکم بهمن ماه روز »مشارکت مردمی و هوای پاک« و 

پنجشنبه دوم بهمن روز »تعهد مسوولان و هوای پاک« نامگذاری شده است.
آلودگی هوا چیست؟

آلودگی هوا، عبارت است از وجود هرنوع آلاینده اعم از جامد، مایع، گاز و یا تشعشع 
پرتوزا، بو و صدا در هوا، به صورت طبیعی یا انسان ساخت، به میزان و در مدت 
زمانی که کیفیت زندگی را برای انسان، دیگر جانداران و فرآیندهای بوم شناختی) 
اکولوژیکی( به خطر انداخته یا به آثار باستانی و اموال، خسارت وارد کند و یا سبب از 

بین رفتن یا کاهش سطح رفاه عمومی شود.
تراکم جمعیتی بیش از توانِ تاب آوری شهری با زیرساخت های موجود به ویژه 

در کلانشهری مانند تهران، تردد فراوان خودروهای فرسوده و بی کیفیت در شهرها 
مانند کامیون، اتوبوس، مینی بوس و موتورسیکلت های کاربراتوری است، کیفیت 
پایین سوخت، وارونگی دما، ساخت و سازهای خارج از استاندارد شهرهایی با ویژگی 
های توپوگرافی خاص شهرهای مانند تهران، آلودگی های منتشر شده از کارخانجات 
و صنایع و وسایل گرمایشی و سرمایشی منازل مسکونی و تجاری برخی از عوامل 

آلایندگی هوا هستند.
با تشکیل ستاد هوای پاک در سازمان حفاظت محیط زیست،  از سال 1380 
هماهنگی برنامه های روز هوای پاک، جنبه ملی پیدا کرد و همه دستگاه ها در کنار 
هم تلاش می کنند تا راه حلی برای کاهش آلودگی هوا پیدا کنند، در واقع هدف از 
اعلام روز ملی هوای پاک، ایجاد حساسیت و جلب توجه اقشار مختلف جامعه است 
زیرا مشارکت مردمی و سازمان های مردم نهاد از یک سو و افزایش هماهنگی بین 
بخشی میان همه دستگاه ها، سازمان های دولتی و غیر دولتی، قانونگذاری کارآمد 
و نظارت قانونگذار از سوی دیگر، می تواند در داشتن هوای پاک و کاهش آلودگی، 
مهمترین نقش را ایفا کند. تنها در صورتی که همه دستگاه های مذکور، وظایف خود را 
به درستی انجام داده و در سیاستگذاری ها و برنامه ریزی های خود در خصوص حفظِ 
کیفیت هوا، کنترل و کاهش آلودگی آن، هم سو با هم و با رویکرد واحد اقدام کنند، 
می توان امیدوار بود که این مشکل بسیار جدی و مهم، حل شده و عوارض فراوان 
ناشی از آن در سلامت شهروندان و نیز سایر زیستمندان از میان برود و هزینه های 
هنگفت ناشی از این معضل بزرگ، از دوش بودجه برداشته شده و اعتبار آن، به عمران 
و آبادانی کشور اختصاص داده شود. با توجه به اهمیت موضوع، سازمان حفاظت 
محیط زیست در چهارچوب وظایف خود در خصوص هوای پاک، قانون هوای پاک را 
تهیه و به مجلس شورای اسلامی تقدیم کرد و مجلس هم این قانون را در سال 13۹۶ 
تصویب و دولت آن را به دستگاه های اجرایی مرتبط ابلاغ کرد اما وضعیت هوا نشان 

می دهد که گویا به این قانون آنطور که باید توجه نمی شود.

عوامل آلوده کننده هوا در شهرها کدامند؟

هوای پاک در گرو تعهد مسئولان و مشارکت مردم

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش گفت: 
دانش آموزان  حضوری  آموزش  کلی  دستورالعمل 
با  آبی  و  زرد  مناطق  در  دبستان  دوم  و  اول  پایه های 
توجه به تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا تهیه شده اما 
چگونگی اجرای این دستورالعمل در اختیار شورای 

مدارس است.
رضوان حکیم زاده درباره حضور دانش آموزان کلاس 
اظهار  بهمن ماه  ابتدای  از  مدارس  در  دومی  و  اول 
داشت: ستاد ملی مقابله با کرونا در آخرین مصوبات 
خود اجازه بازگشایی مدارس به صورت محدود برای 
دروس  و  دبستان  دوم  و  اول  پایه های  آموزان  دانش 
شایستگی های فنی حرفه ای و کاردانش را داده است.

و  شده  انجام  بررسی های  به  توجه  با  افزود:  وی 
و  اول  پایه های  سنین  در  آموزان  دانش  ویژگی های 
باعث  که  پایه  یادگیری های  اهمیت  و  دبستان  دوم 
موفقیت های تحصیلی بعدی برای این دسته از دانش 
اول  پایه های  حضوری  آموزش  لزوم  است،  آموزان 
احساس می شود.  دیگری  زمان  از هر  بیشتر  دوم  و 
معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش ادامه 
دبستان  دوم  و  اول  کلاس های  آموزان  دانش  داد: 
یادگیرندگان خودراهبر نیستند و همچنین یادگیری 
حروف الفبا و مهارت های پایه سواد خواندن، نوشتن 
و  معلم  با  ارتباط  بدون  کودکان  در  کردن  حساب  و 
بدون درک فضای مدرسه و کلاس بسیار دشوار است 
و در واقع امکان پذیر نیست. حکیم زاده خاطرنشان 
کرد: همچنین دانش آموزانی وجود دارند که امکان 
برخورداری از حمایت پدر و مادر برای کمک تحصیلی 
رو  این  از  ندارند،  را  برخوردار  کمتر  خانواده های  در 
این دانش آموزان را می توان قربانیان اصلی آموزش 
موارد  به  توجه  با  افزود:  وی  دانست.  غیرحضوری 

گفته شده ستاد ملی مقابله با کرونا موافقت کرده تا 
دانش آموزان پایه های اول و دوم دبستان در مناطق 
زرد و آبی در گروه های کوچک با رعایت پروتکل های 
بهداشتی و توجه به شیوه نامه های تعیین شده برای 
مدارس، بتوانند از آموزش حضوری برخوردار شوند. 
پرورش  و  آموزش  وزارت  ابتدایی  آموزش  معاون 
همچنین یادآور شد: آموزش حضوری باعث می شود 
تا عقب ماندگی های تحصیلی دانش آموزان در آموزش 
شود.  جبران  کرونا  ویروس  شیوع  دلیل  به  مجازی 
حکیم زاده افزود: با توجه به اینکه یادگیری های موثر 
برای  پایه ای  ابتدایی،  دوم  و  اول  آموزان  دانش  برای 
موفقیت های بعدی است، میزان تسلط بر این پایه، 
خیلی مورد تاکید است. در شرایط فعلی، علاوه بر ایران 
سایر کشورها هم اولویت آموزش حضوری را به پایه های 

اول و دوم ابتدایی گذاشته اند.
ارزشیابی حضوری به شناخت نقاط ضعف و 

قدرت دانش آموزان کمک می کند
پرورش  و  آموزش  وزارت  ابتدایی  آموزش  معاون 
دانش  حضوری  امتحانات  برگزاری  درباره  همچنین 
آموزان کلاس اول و دوم دبستان در مناطق زرد اظهار 
سنتی  شکل  به  امتحانات  حاضر  حال  در  داشت: 
وجود ندارد، ارزشیابی دانش آموزان به صورت کیفی 
و توصیفی است اما نکته ای که باید به آن تاکید شود، 
این است که دانش آموزان در پایان این مرحله از آموزش 
باید به شیوه ای موثر بتوانند توسط معلمان ارزیابی 
عملکردی شوند. وی ادامه داد: معلمان باید اطمینان 
حاصل کنند که دانش آموزان، مهارت های کافی را برای 
خواندن الفبا، خواندن، نوشتن و حساب کردن به دست  
آزمون  بررسی های  امر هم مستلزم  این  که  آورده اند 
های عملکردی است. معاون آموزش ابتدایی وزارت 

آموزش و پرورش گفت: با توجه به اینکه ارزشیابی ها 
به  حضوری  ارزشیابی های  است،  توصیفی  و  کیفی 
شناخت نقاط قوت و ضعف دانش آموزان، بازخورد به 
آنها و فراهم کردن فرصت های یادگیری جبران عقب 
ماندگی ها کمک های بسیاری می کند. خسرو ساکی 
رییس مرکز سنجش و پایش کیفیت آموزشی وزارت 
آموزش و پرورش پیشتر به خبرنگار ایرنا گفته بود که بر 
اساس آیین نامه های شورای عالی آموزش و پرورش 
ارزشیابی پیشرفت تحصیـلی و تربیتی در دوره ابتدایـی 
می تواند به صورت تکوینی در طول سال تحصیلی بر 
اساس اهداف برنامه درسی هر پایه انجام پذیرد و برای 
اطمینان بیشتر به صورت رسمی و مکتوب در پایان هر 
نوبت ارائه شود. وی همچنین گفت: بر اساس پیشنهاد 
معاونت آموزش ابتدایی، از دانش آموزان پایه های اول 
و دوم ابتدایی در دروس فارسی یعنی خواندن و نوشتن 
و ریاضی، آزمون عملکردی به صورت حضـــوری در 
مدرسه با تشکیل گروه های پنج تا هفت نفره و رعایت 
کامل پروتکل های بهداشتی صورت گیرد. رییس مرکز 
سنجش و پایش کیفیت وزارت آموزش و پرورش ادامه 
داد: با توجه به آمار بدست آمده در حال حاضر تعداد 
دانش آموزان اول ابتدایی در کشور یک میلیون و 52۶ 
هزار و 432 نفر و تعداد دانش آموزان پایه دوم ابتدایی 
یک میلیون و 454 هزار و 385 هزار نفر هستند که در 
مجموع این تعداد دانش آموزان پایه های اول و دوم 

ابتدایی به 2 میلیون و ۹80 هزار و 817 نفر می رسد.
وی گفت:  برگزاری حضوری ارزشیابی تحصیلی پایه 
های اول و دوم ابتدایی فقط در مناطق زرد به دلیل 
شیوع ویروس کرونا و پس از اخذ مجوز کتبی از کارگروه 
مدیریت و کنترل بیماری کرونای استانها امکان پذیر 

است.

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش:

چگونگی آموزش حضوری دانش آموزان در اختیار شورای مدارس است

سخنگوی جمعیت هلال احمر:

سطح آمادگی جامعه در برابر حوادث قابل قبول نیست
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یک مقام مسوول انجمن واردکنندگان تلفن همراه:

 رجیستر کردن تبلت، هزینه اضافه ای
 برای مصرف کننده ندارد

رییس کمیسیون ساماندهی و تنظیم بازار انجمن واردکنندگان تلفن همراه گفت: 
طرح رجیستر کردن تبلت چنانچه با تخصیص ارز و ثبت سفارش به موقع همراه 

شود، هیچ هزینه اضافه ای برای مصرف کننده نخواهد داشت.
مدتی است زمزمه های رجیستر شدن تبلت به گوش می رسد. کالایی که امروزه به 
شیوه قاچاق وارد کشور می شود و به دست مصرف کننده می رسد. رجیستر شدن به 
اشتباه در کشور با پرداخت پول اضافی هم ردیف شده است، اما در واقع این مبلغ 

گمرکی و ارزش افزوده ای است که افراد برای هر کالایی پرداخت می کنند.
»رضا قربانی« رییس کمیسیون ساماندهی و تنظیم بازار انجمن واردکنندگان تلفن 
همراه روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا، اضافه کرد: عملیاتی 
شدن طرح رجیستری تبلت برقیمت آن تاثیری نمی گذارد و برای مصرف کننده 

دارای منافع است.
به واسطه طرح رجیستری توضیح داد:  تبلت  پیرامون گران شدن قیمت  وی 
رجیستری تبلت باعث گران شدن آن نمی شود و از حالت قاچاق به سود مصرف 

کننده، خارج می شود.
قربانی افزود: زمانی که واردات کالای IT قانونی شود، اصالت کالا مورد تایید مراجع 
ذیصلاح قرار می گیرد و دو سازمان تنظیم مقررات و استاندارد، زمان ثبت سفارش و 
ترخیص، اصالت آن را بررسی می کنند. نمونه برداری، انجام تست سار )تشعشعات 
مضر( و تست امنیت اصالت کالا را تایید می کند و پس از تایید اصالت، امکان 

ترخیص فراهم می شود.
وی اشاره کرد: بنابراین زمانی که کالای غیر اورجینال وارد شود، امکان ترخیص 
از گمرک را پیدا نمی کند در صورتی که کالای قاچاق را می توان بدون بررسی های 
لازم وارد کرد. نکته بعدی این است که کالای اصل، گارانتی و خدمات پس از فروش 
اجباری پیدا می کند. شرکت واردکننده کالا موظف است، از زمانی که سیم کارت وارد 
دستگاه شود تا 18 ماه گارانتی و سه سال خدمات پس از فروش به آن اختصاص 

دهد.
رییس کمیسیون ساماندهی و تنظیم بازار انجمن واردکنندگان موبایل با بیان اینکه 
رجیستر شدن تبلت باعث می شود هر زمان مشکلی پیش آمد، واردکننده کالا برای 
رفع آن در دسترس باشد و افزود: حقوق گمرکی و ارزش افزوده تبلت سه میلیونی 
تومانی، حدود 300 هزار تومان است. زمانی که قاچاقچی تبلت را به کشور قاچاق 

کند نیز همین هزینه شامل حالش می شود.
اکنون کل بازار تبلت قاچاق است و امکان ندارد قاچاقچیان برای قاچاق هر دستگاه 
تبلت از دبی و عراق به داخل کشور کمتر از400 تا 500 هزار تومان دریافت کنند. 
تفاوت قانونی شدن ورود تبلت و رجیستری، این است که مبلغی بسیار کمتر از آن 
500 هزار تومان از این به بعد توسط دولت دریافت شده و همه خدمات به شکل 
قانونی برای مصرف کننده در نظر گرفته می شود. ضمن این که با ورود دولت به این 

ماجرا، دست دلالان را نیز از بازار کوتاه می شود.
وی تاکید کرد: رجیستر شدن تبلت هزینه اضافه ای به مصرف کننده وارد نمی کند 
به این شرط که بانک مرکزی ارز را به موقع تامین کند و وزارت صنعت، معدن و تجارت 
نیز به موقع ثبت سفارش را انجام دهد. چنانچه این دو سازمان که به موازات یکدیگر 
فعالیت می کنند، کارشان را درست و بموقع انجام ندهند، قیمت بالا می رود که 

نمی توان آن را به ریجستر کردن تبلت ربط داد.

وزیر راه و شهرسازی:

 امکانات و ظرفیت های داخلی کشور باید 
به هم گره زده شود

وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر این که اوج تعامل بخش کشوری و لشکری را 
می توان در ارتباط وزارتخانه های دفاع و راه و شهرسازی مشاهده کرد، گفت: امکانات 

و ظرفیت های داخلی کشور باید به هم گره زده شود.
محمد اسلامی در دومین همایش راهبردی استاندارد و کیفیت نیروهای مسلح 
با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا به ویژه شهید دانشمند محسن فخری زاده اظهار 
کرد: سال های سال از نزدیک در جریان تلاش های علمی و تحقیقاتی این دانشمند 
فرزانه بودیم و به معنای واقعی کلمه نقش این شهید والا مقام در توسعه تکنولوژی 

دفاعی بسیار مهم و اثر گذار بود.
وزیر راه و شهرسازی در همین زمینه ادامه داد: شهید فخری زاده حرکت و جریان 
صنعت دفاعی را به سمت دانش بنیانی سوق داد و در این زمینه فرآیندهای صنعتی و 
تحقیقاتی نوین را در وزارت دفاع به شکل جهشی و با شتاب فزاینده به تثبیت رساند.

 اسلامی با بیان اینکه شهید فخری زاده دست برتر را در حوزه اطلاعات داشت 
گفت: 21 سال پیش نیز دشمنان قسم خورده جمهوری اسلامی به او سوء قصد 
کرده بودند؛ اما این اقدام آنها ذره ای درتلاش های این دانشمند برجسته و ممتاز 
خللی وارد نکرد و او مصمم تر از قبل و با اراده راسخ مرزهای دانش را در نوردید و یادگار 

های جاویدانی در حوزه فناوری باقی گذاشت.
وی بخش مهمی از تلاش های صنعتی و فناورانه در بدنه دفاعی را کشور را مرهون 
تلاش های شهید فخری زاده عنوان کرد و گفت: امروز جمهوری اسلامی ایران به 
برکت هدایت های مقام معظم رهبری و تلاش دانشمندان عرصه دفاعی به قدرت 
اطمینان بخش و قدرت بازدارنگی سطح بالا دست یافته است که ضروری است به 

عمق آن افزوده شود.
و  راه  وزارت  تنگاتنگ  تعامل  به  اشاره  با  دیگر سخنان خود  در بخش  اسلامی 
شهرسازی با وزارت دفاع، گفت: اوج تعامل بخش کشوری و لشکری را می توان در 

ارتباط و تعامل تنگاتنگ این دو وزارتخانه دید.
وی با بیان گسترگی فعالیت ها و مأموریت های متنوع وزارت دفاع در بخش حمل 
و نقل هوایی، ریلی، زمینی و دریایی و ... گفت: اقدامات مشترکی را با وزارت دفاع 
با رعایت همه استانداردها به منصه ظهور رساندیم و ظرفیت های خوبی در این 
زمینه ایجاد شده است. وزیر راه و شهرسازی با بیان تفاهم نامه و تعاملات مشترک 
دو وزارتخانه در حوزه های مختلف گفت: به دنبال افزایش تعامل در بخش هوایی 

هستیم و معتقدیم سطح همکاری ها در این حوزه باید توسعه یابد.
اسلامی با تأکید بر تکیه بر توانمندی داخلی در عرصه های گوناگون گفت: برخی 
از شرکت های هواپیمایی که قطعات خود را برای بازآماد سازی و اورهال به سایر 
کشورها ارسال کردند، نه تنها اقدامی برای تعمیر و بازآماد سازی قطعات نشد بلکه 

این قطعات به دلیل تحریم های ظالمانه نیز به کشور بازنگشت.
وی با بیان اینکه باید امکانات و ظرفیت های داخلی کشور را به هم گره بزنیم تصریح 
کرد: تعاملات وزرات خانه های دفاع و راه و شهرسازی به صورت همگن و همگرا در 
راستای منافع ملی و عمومی با شتاب زیاد در جریان است و این مهم باید در تمامی 

بخش های کشور تسری یابد.
اسلامی با بیان اینکه استانداردها دائما و توامان باید به روز و در تمامی دستگاه ها 
پیاده سازی شود گفت: سازمان ملی استاندارد در این مقوله نقشی خطیری به عهده 
دارد و باید به گونه ای باشد که هر کس وارد این سازمان شد، » آینده « را در این 

سازمان به صورت عینی مشاهده کند.

 مجلس با عنوان حذف دلار 4200 تومانی، به دنبال جایگزین کردن دلار 17 
هزار و 500 تومانی است. کارشناسان اقتصادی معتقدند شیب افزایش قیمت 
ارز نباید بالا باشد و همچنین در کنار اصلاح قیمت ارز پایه، سازوکار درستی 
برای توزیع کالاهای اساسی شکل گیرد و با نظارت بیشتر، امکان سوء استفاده و 

رانت جویی از میان برداشته شود.
از تصویب کلیات لایحه  ایرناپلاس، مجلس شورای اسلامی پس  به گزارش 
بودجه 1400 و در فرآیند بررسی تبصره های بودجه، موضوع حذف ارز 4200 
را مطرح کرده است.  تومانی  و 500  نرخ 17 هزار  با  آن  و جایگزینی  تومانی 
پیشنهادی که با مخالفت بانک مرکزی مواجه شده تا جایی که واکنش رئیس کل 
بانک مرکزی را به همراه داشته است. عبدالناصر همتی در این رابطه گفت: تعیین 
نرخ 17 هزار و 500 تومان به ازای هر دلار و رسمیت دادن به این نرخ تسعیر ارز 
در بودجه را با توجه به توفیقات اخیر در صدور نفت و فرآورده های نفتی و خنثی 
کردن تحریم های جاری از یک طرف و نیز روند تحولات و احتمال کاهش تحریم ها 
در سال آتی از طرف دیگر، به صلاح اقتصاد کشور نمی دانم. به جای بالا بردن نرخ 
تسعیر ارز در بودجه که مبنای محاسباتی آن نیز مشخص نشده، بهتر است تلاش 

مجموعه نظام به صدور نفت بیشتر که حق مردم ایران است متمرکز شود.
پیامدهای دوگانه حذف ارز 4۲۰۰ تومانی

وی همچنین یکشنبه 21 دی ماه در حاشیه نشست کمیسیون اصل نودم 

مجلس در پاسخ به پرسشی درخصوص اختصاص ارز 4200 تومانی اظهارکرد: 
مجلس شورای اسلامی در این زمینه هر مصوبه ای داشته باشد، ما اجرا خواهیم 
کرد، پیش از این هم اعلام کرده ام از نظر تخصصی ارز 4200 تومانی را قبول 
ندارم. دولت در شرایطی که کشور دچار افزایش جدی نرخ ارز به دلیل تحریم های 
سنگین و بی سابقه ای شده بود، چاره ای جز تخصیص ارز 4200 تومانی برای 
تامین کالاهای اساسی و داروی مردم و کنترل قیمت ها نداشت، تخصیص ارز 

4200 تومانی در یک مقاطعی بسیار خوب عمل کرد.
همتی تاکید کرد: اگر مجلس بخواهد همین ارزی که به خوبی اجرا و توزیع 
نشده را تغییر دهد به طور حتم در قیمت کالاها تاثیر خواهد گذاشت و باید به 
نوعی حذف ارز یارانه ای جبران شود. بنابراین این موضوع یک تصمیم دوگانه است 
زیرا ارز 4200 تومانی از یک طرف کمک به مردم بوده و از سوی دیگر با اجرای 
نادرست رانت هایی را بوجود آورده است. رئیس کل بانک مرکزی، ابراز امیدواری 
کرد با همفکری دولت و مجلس بتوان معضل پیش آمده در زمینه ارز یارانه ای را 
اصلاح کرده و به سمتی برویم که ارز تک نرخی شود. »من معتقد به ارز چند نرخی 
نیستم اما اکنون باید مراقب شوک حاصل از حذف ارز یارانه ای در جامعه باشیم و 

با تدبیر اقدامات لازم را انجام دهیم تا اتفاقی نیفتد.«
دو پیشنهاد برای حذف دلار 4۲۰۰ تومانی

کارشناسان اقتصادی نیز معتقدند برای جلوگیری از اثر تورمی حذف ارز مرجع 

و برچیدن زمینه رانت و فساد این سیاست ارزی، شیب ملایم افزایش قیمت ارز و 
نظارت بر توزیع کالا دو راهکار اساسی هستند.

حسن گلمرادی کارشناس مسائل اقتصادی در این رابطه به ایرناپلاس گفت: 
به دلیل نگرانی از افزایش قیمت کالاهای اساسی، نهاده های دامی و دارو، دولت 
در بودجه های سالانه ارز را با نرخ مرجع رسمی  4200 تومان تخصیص می دهد، 
یعنی شرکت های واردکننده، ارز مورد نیاز را با نرخ 4200 تومان دریافت و پس از 

واردات، با همین نرخ تعرفه های گمرکی را پرداخت می کند.
آنچه  که  است  آن  می شود  مشاهده  عمل  در  آنچه  متأسفانه  افزود:  وی 
مصرف کننده نهایی و تولیدکننده پرداخت می کنند با نرخ ارز مرجع 4200 

تومانی هماهنگی ندارد.
گلمرادی با بیان اینکه اثرگذاری نرخ مرجع با اهداف مورد نظر فاصله زیادی 
دارد، گفت: به دلیل نبود سازوکار توزیع مستقل از بازار برای این کالاها، در عمل 
حاشیه سود بالایی ایجاد می شود که امکان سوءاستفاده و رانت جویی را فراهم 

می آورد.
در عمل، آنچه مصرف کننده نهایی و تولیدکننده می پردازد با ارز 4200 تومانی 
تطابق ندارد و سازوکار غیر بازاری درستی برای توزیع و ارسال کالا به مصرف کننده 
نهایی و تولیدکننده با ارز مرجع فراهم نیست. بنابراین اثرگذاری نرخ مرجع با 
اهداف مورد نظر فاصله زیادی دارد. در نتیجه به تدریج حمایت از نرخ ارز 4200 
تومانی حتی برای کالاهای اساسی و نهاده های دامی کم رنگ شده و در محافل و 

مجالس برای جایگزینی آن، نرخ های مختلفی پیشنهاد شده است.
دو پیشنهاد برای حذف دلار 4۲۰۰ تومانی

گلمرادی درباره پیامدهای حذف ارز 4200 تومانی توضیح داد: حذف این 
نرخ و جایگزینی آن با نرخ بالاتر، بسته به میزان افزایش، موجب افزایش قیمت 
کالاهای اساسی، نهاده های دامی و دارو بالاتر از سطح کنونی خواهد شد. با این 

حال ممکن است شدت افزایش، متناسب با افزایش نرخ های پیشنهادی نباشد.
وی افزود: ادامه سیاست تخصیص ارز 4200 تومانی زمینه ایجاد رانت و فساد را 
فراهم می کند و از طرف دیگر اگر با نرخ ارز بالاتر جایگزین شود تورم زا خواهد بود 
و به طور خاص برای کالاهای که پیش از این ارز مرجع می گرفتند افزایش قیمت 

خواهیم داشت.
این کارشناس مسائل اقتصادی برای جلوگیری از اثر تورمی حذف ارز مرجع 
و برچیدن زمینه رانت و فساد این سیاست ارزی، با ارائه دو راهکار گفت: توصیه 
می شود شیب افزایش قیمت ارز بالا نباشد و همچنین در کنار اصلاح قیمت ارز 
پایه، سازوکار درستی برای توزیع این کالاها شکل گیرد و با نظارت بیشتر، امکان 

سوء استفاده و رانت جویی از میان برداشته شود.
وی درباره تأثیر حذف ارز 4200 تومانی بر نرخ ارز بازار آزاد گفت: حذف ارز 
پایه برای کالاهای مشمول از یک طرف موجب ایجاد تقاضا برای ارز آزاد برای 
تأمین واردات این کالاها خواهد شد. با این حال حذف ارز مرجع، امکان عرضه 
بیشتر ارز آزاد از طرف دولت را فراهم می سازد و بنابراین می تواند زمینه کاهش 
نرخ ارز آزاد را به قیمت افزایش بهای کالاهای اساسی، نهاده های دامی و دارو 

فراهم کند.

دو پیشنهاد برای حذف دلار 4۲۰۰ تومانی؛

چرا اثرگذاری ارز 4۲۰۰ تومانی با اهداف آن فاصله دارد؟

یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به عوامل تاثیرگذار در 
ایجاد نوسان معاملات بورس گفت: تا پایان سال به دلیل 
قیمت  ثبات  احتمال  و  جهانی  مناسب  فضاهای  وجود 
ارز، روزهای کم هیجانی را در این بازار شاهد خواهیم بود 
قرار  ملایم  شیبی  با  صعودی  مسیر  در  بورس  شاخص  و 

می گیرد.
»سلمان نصیرزاده« به افت شاخص بورس در معاملات 
دیروز بازار سهام اشاره کرد و افزود: مجموعه عوامل بنیادی 
از  این موضوع نشات گرفته  بازار حاکم است،  بر  روانی  و 

ابهام های منفی است که به بازار تزریق شده است.
وی با بیان اینکه به لحاظ بنیادی همان عاملی که باعث 
شد شاخص بورس در دو سال اخیر تا کانال دو میلیون واحد 
رشد کند، در روند اصلاحی بازار تاثیرگذار بود، اظهار داشت: 
بیشتر این موضوع ناشی از انتظارات تورمی و نرخ ارز بود و 
منجر به افزایش قیمت سهام شد، اکنون نقطه مقابل این 
مسایل در بازار ایجاد شده است و بازار انتظار کاهش سرعت 
نرخ تورم را دارد و نگران این است که نرخ دلار بیش از اینها 

کاهش پیدا کند.
نصیرزاده با تاکید بر اینکه در طول سال هایی که بورس 
در حال فعالیت بود تورم محور بوده است، گفت: با توجه به 
اینکه سهام شرکت های جدید به بورس ورود کردند اما رشد 
این بازار نشات گرفته از تورم بوده است، بدین معنا که هر 
زمان تورم با جهش همراه شده است بورس با سرعت زیادی 
در مسیر افزایشی قرار گرفت، اکنون هم بازار با نقطه مقابل 

این فضا روبرو شده است.
از  برخی  وجود  افزود:  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
بازار در کنار  تصمیم گیری ها در مورد قیمت گذاری ها در 

انتظارات تورمی باعث ایجاد نوسان در معاملات بورس و 
کاهش اعتماد سرمایه گذاری در بازار سرمایه شده است.

وی اظهار داشت: اکنون در بازار با دو نوع تورم جهانی و 
داخلی روبرو هستیم، در بازارهای جهانی به دلیل متورم 
بودن قیمت ها، قیمت های جهانی رو به افزایش است، با 
توجه به قیمت های جهانی روند بازار می توانست بهتر از 
این ها باشد و از فضای بازار جهانی منتفع شود اما اکنون 
بحث قالب در بازار موضوع انتظارات تورمی و تغییر فضا در 
بحث تورم داخلی است. به گفته نصیرزاده، به محض اینکه 
بازار وارد مسیر تعادلی می شود، برخی از تصمیم گیری ها 

بازار را از مسیر خود خارج و وارد مدار نزولی می کند.
از  دیگر  داشت:یکی  اظهار  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
آزادسازی سهام عدالت  بازار،  موضوع  آینده  ریسک های 
فعالان  برای  همچنان  سازی   آزاد  این  سازوکار  که  است 

این بازار مبهم است. وی با بیان اینکه با توجه به چنین 
عواملی می توان اعلام کرد که بازار برای  میان مدت با تغییر 
روند از صعودی به نزولی وارد فضای اصلاحی شده است، 
تلقی کرد  را اصلاح  آن  از دید میان مدت می توان  گفت: 
اما در کوتاه مدت بازار به دلایلی مانند انتشار گزارش های 
فصلی، فصل مجامع و تحولات بازار جهانی در تلاش برای 
تغییر روند است و ممکن است به صورت موقتی دوباره به 
مسیر صعودی بازگردد. نصیرزاده با اشاره به اینکه اکنون 
بازار  این  و  نرخ دلار در محدوده ٢٥ هزار تومان قرار دارد 
دارای دو نگاه است، اظهار داشت: نگاه خوشبینانه بدین 
صورت است که دلار اکنون در کف قیمتی قرار دارد و در 
حال آماده سازی برای رشد دوباره است. این کارشناس بازار 
سرمایه  خاطرنشان کرد: اگر این اتفاق رخ دهد روزهای 
خوبی پیش روی بازار سرمایه قرار خواهد گرفت، نگاه دیگر 

این است که دلار در حال سقف سازی در این قیمت است 
و با گشایش های سیاسی از هیجان نرخ ارز تخلیه می شود 
و ممکن است نرخ دلار تا محدوده ٢٠ هزار تومان کاهش 
یابد که این موضوع به نوبه خود بر روند نزولی بازار تاثیرگذار 

خواهد بود.
وی افزود: از الان به بعد باید حداقل ها را در بازار سرمایه 
لحاظ کنیم که این امر باعث کنترل ریسک و ایجاد ثبات 
در بازار می شود و از این طریق می توان با تمرکز بیشتری در 
این بازار سرمایه گذاری کنیم. نصیرزاده با بیان اینکه اکنون 
گشایش ها،  ایجاد  احتمال  برای  منفی  ابهام  دارای  بازار 
کاهش نرخ دلار و کاهش سرعت نرخ تورم است که این امر 
باعث ایجاد فضای رکودی در کشور شده است، گفت:  در 
صورت ایحاد ثبات نسبی در قیمت دلار و نرخ تورم، بازار 
سرمایه از باقی بازارها پیشی می گیرد و بازدهی بهتری را در 
اختیار سهامداران قرار می دهد.  وی روند معاملات بورس 
را پیش بینی کرد و گفت:  پتانسیل و امیدواری پیش روی 
فعالان بازار ناشی از انتظار انتشار گزارش های مثبت ٩ ماه 
شرکت ها است که این موضوع خود می تواند به عنوان یک 
محرک و سرعت گیر افت در بازار قلمداد شود اما سهامداران 
نباید انتظار رشدهای غافلگیرکننده را داشته باشند در عین 
حال با این محرک در مقطع کنونی  انتظار افت های سنگین 
را هم نمی توان داشت. این کارشناس بازار سرمایه اظهار 
داشت: با توجه به کم عمق شدن بازار سرمایه فروشنده زیاد 
است اما تا پایان سال به دلیل وجود فضاهای مناسب جهانی 
و احتمال ثبات قیمت ارز، روزهای کم هیجانی را در این بازار 
خواهیم بود و شاخص بورس در مسیر صعودی با شیبی 

ملایم قرار می گیرد.

یک کارشناس بازار سرمایه :

علت وجود نوسان در معاملات بورس چیست؟

آگهی مزایده یک دستگاه خودروی پراید مدل 1۳84 به شماره انتظامی 86۳ ت 14 ایران 16 مربوط به 
پرونده کلاسه 1۳۹۹۰4۰۳۰۰11۰۰۲16۰/1

شهربانو  خانم  له:  بایگانی ۹۹0232۹(،  )باشماره  کلاسه 13۹۹040300110021۶0/1  اجرایی  پرونده  بموجب 
صاحبی واحد، بر علیه: وراث مرحوم ابوالفضل کریمی ثابت )1-خانم صغرا علی ثانی و 2-آقای محمدامین کریمی ثابت 
و 3-خانم شهربانو صاحبی واحد 4-آقای محمد جواد کریمی ثابت( مستند سند ازدواج شماره 1373/02/0۶-35۶8 
دفترخانه ازدواج 12 قم- یک دستگاه خودروی پراید مدل 1384 به شماره انتظامی 8۶3 ت 14 ایران 1۶ با مشخصات 
ذیل برابر صورت جلسه 15۹08 مورخ 13۹۹/08/07 واقع در قم بلوار عمار یاسر- بلوار تعاون- کوچه 7- روبه روی بوستان 
پیروزی-پلاک 10- واحد 1 متعلق به مرحوم آقای ابوالفضل کریمی ثابت )وراث مذکور( بازداشت و توقیف گردیده و از طریق 

مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

موتور:  ایران 1۶-شماره شاسی: 01387203 شماره  انتظامی 8۶3 ت 14  به شماره  پراید مدل 1384  خودروی 
 141228473۶828S

اطراف رنگ آمیزی داشته- اتومبیل دارای کارکرد زیاد بوده و ظاهر چندانی نداشته است.
اتومبیل دارای بیمه شخص ثالث تا تاریخ 13۹۹/12/22 میباشد.

کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای سرهنگ حسین شیرزادی خودروی مذکور را به مبلغ 340/000/000 ریال 
)سیصد و چهل میلیون ریال معادل سی و چهار میلیون تومان( ارزیابی نموده است. 

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز چهارشنبه 13۹۹/11/08 در خیابان ساحلی – نبش کوچه 
7- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک – اداره اجرای اسناد رسمی انجام می شود. مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه 

340/000/000 ریال )سیصد و چهل میلیون ریال معادل سی و چهار میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
۹8010000407۶0132078۹5۶۹3IR با شناسه واریز ۹۶510857۶10000000217132351200۶ می باشد 
وحضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 
ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه 

واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و 

حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.)م الف 1353۶(
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: 1۳۹۹/1۰/۲4
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسناد و املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم

وزیر نیرو هشدار داد در صورتی که استفاده کنندگان ماینرها از وزارت صمت مجوز 
نگیرند و تعرفه استفاده از برق ماینر را رعایت نکنند با آنها برخورد می شود.

رضا اردکانیان صبح دیروز در حاشیه مراسم افتتاح بیستمین نمایشگاه صنعت برق 
و شانزدهمین نمایشگاه صنعت آب و فاضلاب در جمع خبرنگاران با همراهی وزیر 
تجارت عراق گفت: امروز و فردا چهارمین کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و عراق 

بعد از ۶ سال برگزار می شود.
وی افزود: ۶ ماه قبل ریاست کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و عراق به وزارت 
مشترک  کمیسیون  چهارمین  برگزاری  ترتیبات  مدت  این  در  و  شد  واگذار  نیرو 

اقتصادی را انجام دادیم.

وزیر نیرو ادامه داد: 50 تن از مدیران ارشد بخش های اقتصادی عراق، وزیر تجارت 
را در این سفر به تهران همراهی می کنند بخصوص که زمینه همکاری های دو کشور 
در حوزه خدمات فنی و مهندسی میان ایران و عراق و پیشبرد پروژه های عمرانی، 

فراهم است.
اردکانیان یادآور شد: در این نمایشگاه 200 شرکت ایرانی در بخش برق و75 
شرکت ایرانی در بخش آب و فاضلاب و چند شرکت خارجی حضور دارند. اهمیت 
این دوره از نمایشگاه نسبت به دوره های قبل در این است که در دو سال اخیر که 
تحریم کنندگان تلاش های خود را برای تحریم اقتصادی ایران به ثبت رسانده اند پس 

از برخورد با سقف با مغز به زمین افتادند.

وی در پاسخ به پرسشی درباره ماینرهای غیرمجاز اظهار داشت: پس از تصویب 
آئین نامه بهره برداری از ماینرها در هیئت دولت و ابلاغ آن به وزارت نیرو، استفاده از 
ماینرها تابع مقرراتی است که در مرحله نخست باید از وزارت صنعت، معدن و تجارت 
مجوز دریافت کنند. در مرحله بعد کسانی که این مجوز را از وزارت صمت دارند 
می توانند با استفاده از تعرفه های خاص مصرف انرژی که وزارت نیرو آن را تعیین 

می کند، از انرژی برق استفاده کنند.
اردکانیان هشدار داد: در غیر این صورت کسانی که استفاده غیر مجاز از برق برای 
ماینرها داشته باشند با آنها برخورد می شود. ما اجازه استفاده غیر مجاز از برق برای 

ماینرها را تحت هیچ شرایطی نمی دهیم.

هشدار وزیر نیرو به دارندگان ماینر: 

مجوز نگیرید برخورد می شود
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 اسطوره تیم فوتبال پرسپولیس گفت: حیف شد که پرسپولیس با تساوی شهرآورد را 
به پایان رساند، 80 دقیقه حاکم توپ و میدان بودند و من از نمایش این تیم لذت بردم و 
حتی میتوانستند چهار گل به حریف خود نیز بزنند. »علی پروین« با امیدواری از عملکرد 
پرسپولیس در بازی با استقلال حرف زد، او اعتقاد دارد با نمایشی که قرمزپوشان برابر 

آبی پوشان تهرانی به نمایش گذاشتند به طور حتم قهرمان لیگ بیستم خواهند شد.
اسطوره پرسپولیس روز سه شنبه در گفت و گویی حرف های جالبی بر زبان آورد، 

متن این مصاحبه در زیر از حضورتان خواهد گذشت.
تساوی در شهرآورد بزرگ پایتخت، نظر علی آقا پروین در این باره چیست؟
می گویم  اغراق  بدون  کرد،  کیف  مسابقه  این  در  پرسپولیس  تماشای  از  من 
پرسپولیس شایسته و استحقاق پیروزی و سه امتیاز کامل این مسابقه را داشت اما 
فوتبال روز بی رحم  خود را به قرمزپوشان تهرانی نشان داد و موقعیت های آنها تبدیل 

به گل نشد تا به جای برد به تساوی  برسند.
خیلی زود دروازه این تیم باز شد؟

پرسپولیس در همان دقیقه اول بازی غافلگیر شد، روی یک توپ که موقعیت 
چندانی نداشت و می شد به راحتی آن را از دست داد مهاجم استقلال )ارسلان 

مطهری( صاحب توپ شد و با ضربه ای محکم گلزنی کرد.
بعد از این گل فکرش را می کردید پرسپولیس جریان بازی را در اختیار 

بگیرد؟
این گل زود هنگام شوک بزرگی را به پرسپولیس وارد کرد و آنها توپ و میدان را 
در اختیار گرفتند، در همان نیمه اول آنها اجازه هیچ کاری به استقلال ندادند، در 
وقت دوم از همان زمانی که سوت بازی از سوی داور زده شد میل به بازکردن دروازه 
استقلال از سوی پرسپولیسی ها دیده می شد و »مهدی عبدی« با حرکتی تماشایی 

در بین دو مدافع آبی گل زد.
بعد  از این گل پرسپولیس چند بار دیگر تا آستانه گلزنی پیش رفت اما این 

اتفاق رخ نداد.
پرسپولیس خیلی بدشانس بود و گرنه بعد از زدن گل اول می توانست تعداد 

گل های خود را افزایش دهد، این موقعیت های صد درصد گل بود.
چرا این موقعیت ها تبدیل به گل نشد تا برد پرسپولیس تضمین شود؟

اگر بازیکنان پرسپولیس در زدن ضربات آخر دقت لازم را می کردند و بهتر به 
توپ ضربه می زدند می توانستند حتی گل های دوم، سوم و حتی چهارم را به ثمر 

برسانند. البته بدشانس نیز بودند که این اتفاق شکل گرفت.
استقلال را چطور دیدید؟

استقلال بعد از اینکه گل زد عقب نشست و به دفاع روی آورد، برای استقلال 
احترام زیادی قائل هستم اما در شهرآورد این تیم 10 دقیقه فوتبال بازی کرد و بقیه 

جریان مسابقه دست شاگردان »یحیی  گل محمدی« بود.
از این نتیجه خیلی ناراحت هستید؟

حیف شد که پرسپولیس با تساوی شهرآورد را به پایان رساند، 80 دقیقه حاکم توپ 
و میدان بودند و من از نمایش این تیم لذت بردم. فقط افسوس این را می خورم که 
»احمد نوراللهی« اگر آن موقعیت عالی را که به دست آورد تبدیل به گل می کرد دیگر 

برد قرمزپوشان حتمی شده بود و آنها الان به جای یک امتیاز سه امتیاز داشتند.
این پرسپولیس می تواند در ادامه راه به موفقیت برسد؟

حتما این اتفاق رخ خواهد داد و با نمایشی که به اجرا گذاشتند نه تنها من بلکه 
همه هواداران پرسپولیس به قهرمانی این تیم در لیگ بیستم امیدوارتر شدند. به 
طور حتم اگر تیم  گل محمدی در تمام مسابقات این چنین پر قدرت ظاهر شود به 

راحتی آب خوردن برای پنجمین سال پیاپی جام را به دست می آورد.
 گل محمدی در این مسابقه فقط یک تعویض انجام داد؟

به هر حال بر اساس شرایط و مسابقه  او تصمیم گرفت فقط یک تعویض انجام 
دهد و به نظر من تصمیم درستی گرفت. چون بازیکنان پرسپولیس وظایف خود را 
به بهترین شکل ممکن انجام دادند و کادر فنی پرسپولیس تصمیم گرفت فقط یک 

تغییر در ترکیب تیم داشته باشد.
اگر تعویض های بیشتری انجام می داد بهتر نبود؟

نمی توان و نباید به تصمیم »یحیی  گل محمدی« خرده گرفت.  من یک پرسش 
باید تغییری صورت بگیرد. »آرمان  دارم که وقتی تیم عملکرد خوبی دارد چرا 
رمضانی« نیز در آن شرایط به زمین رفت تا روی سر مهاجمان حریف ضربه سر بزند 

و آنها را نگه دارد.
از شهرآورد بگذریم. در انتخابات فدراسیون فوتبال از »علی کریمی« 

حمایت کردید؟
بله، کار اشتباهی انجام دادم؟

او می تواند در سمت رییس فدراسیون فوتبال موفق شود؟
»علی کریمی« بهترین بازیکن ایران و آسیا بوده است، در اروپا همه او را می شناسند. 
این شخص که عمر خود را در فوتبال پشت سر گذاشته و محبوبیت فراوانی دارد 

می تواند به رشد و بهتر شدن شرایط فوتبال کمک کند. اصلا یک چیزی...
چه چیزی؟

»علی کریمی« از این نفرات که در راس کار هستند بدتر که نیست، اجازه بدهیم 
امثال علی کریمی بیایند و در این فوتبال حضور داشته باشند. حداقل می گوییم 

یک فوتبالی آمده است.
او رای می آورد؟

امیدوارم.

علی پروین:

 پرسپولیس باید چهار گل به استقلال می زد
بسکتبالیست های ایثار قم در اردوی  

پارالمپیک توکیو
بسکتبالیست های معلول تیم ایثار قم از سوی کادر فنی تیم ملی بسکتبال با ویلچر 

کشورمان برای حضور در اردوی تیم اعزامی به پارالمپیک توکیو دعوت شدند.
برپایه این گزارش ، با تعویق یک ساله بازی های المپیک و پارالمپیک توکیو به دلیل 
شیوع ویروس کرونا، حالا اردوی جدید تیم ملی بسکتبال با ویلچر برای حضور موفق 
در این رویداد بزرگ ورزش جهان برنامه ریزی شده و نفرات دعوت شده به اردوی تیم 

ملی از امروز تمرینات خود را آغاز می کنند.
این در حالی است که هدایت تیم ملی بسکتبال با ویلچر کشورمان به چهره شناخته 
شده مربیگری بسکتبال و بسکتبال با ویلچر ایران یعنی سیدعباس آقاکوچکی 
سپرده شده و نخستین مرحله اردوی آمادگی ملی پوشان از امروز در تهران با حضور 
دو بازیکن ملی پوش ایثار قم یعنی محمد محمدنژاد و رضا عیوضی آغاز خواهد شد.

برای حضور در نخستین مرحله اردوی آمادگی تیم ملی بسکتبال با ویلچر به 
منظور حضور موفق تیم ملی در بازی های پارالمپیک توکیو، بازیکنانی از استان های 
اصفهان، خوزستان، مازندران، گلستان، خراسان رضوی، قم، فارس، ایلام، زنجان، 

یزد، مرکزی و تهران به اردو دعوت شده اند و قم دو نماینده دارد.
این اردو با تدابیر لازم برای اجرای دستورالعمل های بهداشتی و حفظ سلامت 
معلولان بسکتبالیست در حالی برگزار می شود که ورزشکاران و کادر فنی تیم ملی باید 
نتیجه تست PCR خود را که دست کم 72 ساعت قبل از ورود به اردو انجام داده اند 

به مربیان تیم ملی ارائه کنند.
در این اردو ایمان بگ زاده فرد، دانیال ذاکری و محمدرضا طوقانی از اصفهان، فالح 
عیاشی از خوزستان، حکیم منصوری و وحید سعادت از مازندران، جلیل قرنجیک از 
گلستان، حمید صداقت، حسن عبدی و مظاهر پایداری از خراسان رضوی، محمد 
محمدنژاد و رضا عیوضی از قم، میلاد خردمند از فارس، امیررضا احمدی از ایلام، 
بهمن سیفی، احمد یوسفی، مرتضی ابراهیمی، محسن بیگدلی و محمدرضا رزاقی 
از زنجان، علی اکبر ابراهیمی از یزد، علی طاووسیان از مرکزی و محمدعلی نعمتی 

از تهران حضور دارند.
این  22 بسکتبالیست زیر نظر سیدعباس آقاکوچکی سرمربی، کمال عشق 
و مسعود فلاح مربیان تیم ملی به تمرین می پردازند، در حالی که احمد شکری به 
عنوان سرپرست در این اردو حضور دارد و تیم ملی باید تابستان سال 1400 در 

بازی های پارالمپیک توکیو به مصاف حریفان خود برود.

آنتورپ به دنبال دروازه بان جدید؛

وکیل بیرانوند: بیشتر فرصت بدهید
در حالی که باشگاه آنتورپ بلژیک 
دروازه بان  جذب  برای  را  اقداماتی 
جدید آغاز کرده است، وکیل علیرضا 
دروازه بان  این  به  خواست  بیرانوند 

ایرانی زمان بیشتری داده شود.
بلژیک   »voetbalkrant« سایت 
اعلام کرد اگر »ژان بوتز« دروازه بان 
فرانسوی آنتورپ به دلیل مصدومیت 
زیر تیغ جراحی برود، مسئولان این 
باشگاه به دنبال دروازه بان جدیدی 
خواهند رفت چرا که علیرضا بیرانوند 
قابل  کرد  ثابت  ایرانی  بان  دروازه 

اعتماد نیست.
این سایت نوشت: »ژان بوتز ممکن است با استراحت و بعد از هشت هفته دوباره 
برگردد. اگر او مجبور به جراحی مچ پایش شود، سه ماه از میادین دور خواهد بود. 
بعد از بیرانوند، آنتورپ فقط ماتیاس جوان را در اختیار دارد و بنابراین آنها برای جذب 
یک دروازه بان بیشتر اقدام می کنند.« این در حالی است که مصطفی سلیمانی 
وکیل علیرضا بیرانوند در گفتگو با سایت »HLN« تاکید کرد این دروازه بان ایرانی 
به زمان بیشتری نیاز دارد. سلیمانی گفت: روشن است که علیرضا برای سازگاری و 
هماهنگی با زندگی و کار در بلژیک به زمان نیاز دارد. تفاوت فرهنگ و رسوم ایرانی 
بسیار زیاد است. وی تاکید کرد: کورتوا )دروازه بان بلژیکی رئال( هم همان مشکل 
علی را در رئال مادرید داشت که سرانجام توانایی هایش را نشان داد. با شناختی که 
از علیرضا دارم، مطمئنم او هم لحظات بسیار خوبی را برای هواداران آنتورپ ایجاد 

می کند.

منصور برزگر: کار »دیمی« به سرانجام نمی رسد!

 مسیرمان را در ورزش نشناسیم
 به بیراهه می رویم

 سرمربی پیشین تیم ملی کشتی آزاد کشورمان معتقد است اگر در هر کاری به 
درستی مبدا و مقصدمان را بشناسیم و با برنامه پیش برویم مطمئناً به موفقیت 

خواهیم رسید.
منصور برزگر با توجه به موارد مطرح شده نشست هیأت رئیسه فدراسیون کشتی 
گفت: در این نشست جزئیات برنامه توسعه کشتی مورد نقد و بررسی قرار گرفت. 
در مجموع تاکید من بر این است که ابتدا باید بدانیم کجا هستیم و قرار است به کجا 
برسیم. طبیعتاً اگر این موضوع را به درستی بدانیم، می توانیم با برخورداری از یک 
برنامه مدون و جامع به بهترین نتیجه دست یابیم. وی افزود: خوشبختانه برنامه ای که 
با عنوان توسعه کشتی در این نشست مطرح شد، بسیار خوب و امیدوارکننده بود و 
ما اگر بتوانیم 30 درصد از این برنامه مدون را هم اجرایی کنیم، پیشرفت چشمگیری 
خواهیم کرد. معتقدم هیچ کاری بدون برنامه به نتیجه نمی رسد و در واقع می توان به 

آن مثال قدیمی اشاره کرد که اگر »دیمی« کار کنیم به هیچ دستاوردی نمی رسیم.
نایب قهرمان المپیک ادامه داد: رئیس فدراسیون و همکاران او برای تدوین این 
برنامه زحمات زیادی کشیدند و این طرح طوری تدوین شده که هم در فدراسیون 
کنونی و هم در فدراسیون های بعدی می توان از آن استفاده کرد. به شرطی که بدانیم 
کجا هستیم و قرار است به کجا برسیم تا راهمان را گم نکنیم. طبیعتاً اگر غیر از این 
باشد به بیراهه می رویم و پیشرفتی در وضعیتمان نخواهیم داشت. برزگر در پایان 
گفت: امیدوارم ورزش ما در زمینه کسب مدال در المپیک، هدفمند شود و مسئولان 
نیز همین هدف و برنامه را دنبال کنند تا بتوانیم در المپیک به مدال های بیشتر دست 

یابیم. به ویژه رشته های مدال آور که انتظارات از آنها بسیار بالاست.

طلسم استقلال شکسته نشد

 »شیخ« همچنان در حسرت گلزنی
دربی ۹4 نیز مثل دربی ۹3 بدون حضور تماشاگر و مثل دو دربی قبلی با نتیجه 
تساوی 2-2 به پایان رسید تا فاصله امتیازی استقلال و پرسپولیس در جدول حفظ 

شود.
از هفته هشتم مسابقات لیگ برتر روز گذشته دو تیم استقلال و پرسپولیس با تاخیر 
فراوان به مصاف هم رفتند که این دیدار هم مثل دیدارهای اخیر آنها با نتیجه 2-2 
به پایان رسید. دربی با اینکه بدون حضور تماشاگران برگزار شد، اما از هیجان بالایی 

برخوردار بود و صحنه های جذاب نیز به کرات در این مسابقه دیده شد.
آبی پوشان در حالی در این دیدار به 2 گل رسیدند که شیخ دیاباته بهترین گلزن 
فصل گذشته رقابتهای لیگ برتر گلزنی نکرد تا یک طلسم و یک حسرت برای 
استقلال و شیخ باقی مانده باشد. با گل نزدن دیاباته در این دیدار، هنوز هیچ بازیکن 
خارجی برای آبی پوشان به پرسپولیس گل نزده و همچنان همه گلزنان استقلال به 
پرسپولیس را بازیکنان ایرانی تشکیل می دهند، در حالی که 3 بازیکن خارجی برای 

پرسپولیس در دربی ها گلزنی کرده اند.
گل نزدن دیاباته که مقابل پرسپولیس 45 دقیقه هم فرصت حضور در میدان داشت 

باعث شد این بازیکن هنوز پایش در این فصل به گلزنی باز نشود.
دلیل  به  را  بسیاری  بازی های  دیاباته  برتر،  لیگ  از  هفته  تا 11  گذشت 10  با 
مصدومیت از دست داده و فرصت چندانی برای حضور در میدان نداشته است. اما 

وی در همین فرصتی که هم برای بازی پیدا کرده موفق به گلزنی نشده است.

یک پیشکسوت تیم فوتبال استقلال می گوید که این 
تیم در خط دفاع مشکل اساسی دارد و محمود فکری 

باید به دنبال برطرف کردن این مشکل باشد.
سعید مراغه چیان، درباره داربی ۹4 پایتخت و تساوی 
هشتم  هفته  معوقه  بازی  در  پرسپولیس  و  استقلال 
استقلال در شروع  اظهار کرد:  برتر  لیگ  رقابت های 
خیلی خوب بازی کرد و توانست زودهنگام به گل برسد. 
من وقتی استقلال سریع به گل رسید، دلم لرزید چون 
از این گل عقب می کشد و  حس می کردیم تیم بعد 
وقتی تیم عقب می کشد تیم دچار فشار می شود و این 
اتفاق هم افتاد. زمان ما در این بازی ها گل می زدیم، 
اشتیاق مان برای گل های بیش تر افزایش پیدا می کرد 
اما الان تیم هایی که گل می زنند، شکل دفاعی پیدا 
اما  کرد  بازی  دفاعی  که  این  با  استقلال  می کنند. 

توانست بازی را در نیمه اول مدیریت کند.
و  آورد  فشار  دوم  نیمه  در  پرسپولیس  داد:  ادامه  او 

بازی خوبی از خودش ارائه داد و چند موقعیت خوب 
باعث شد  دیاباته  با  تعویض موسوی  از دست داد.  را 
کند  حمله  خود  حریف  به  کناره ها  از  پرسپولیس  تا 
دو  استقلال  باعث شد،  اشتباه مدافعان  نهایت  در  و 
آمدند  به خودشان  آبی ها  ادامه  گل دریافت کند. در 
پایان  در  اما  کردند  طرح ریزی  بیش تری  حملات  و 
قایدی در لحظات آخر روی مهارت فردی خود موفق 
شد گل مساوی را به ثمر برساند. در این بازی شیخ 
دیاباته آمادگی لازم را نداشت. من شنبه وقتی در تمرین 
این  اگر  نبود.  آماده  دیاباته  که  دیدم  بودم،  استقلال 
بازیکن آماده باشد، تاثیر زیادی روی بازی ایجاد می کند 

اما این اتفاق برای او در داربی نیفتاد.
استقلال  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  مراغه چیان 
تعویض های درستی انجام داد؟ اظهار کرد: دیاباته در 
این بازی با احمد موسوی تعویض شد. من قبلا هم 
گفتم، دیاباته به شرطی می تواند تاثیر خودش را بگذارد 

که آماده بازی باشد. این بازیکن در داربی ضعیف ترین 
بود. این نظر مربی است که چه بازیکنانی را تعویض 
تا  بازی آمد  به  این  کند. فرشید اسماعیلی هم برای 
گل خورده استقلال جبران شود و همین باعث شد 
فضا تغییر کند. به نظر من استقلال در این بازی فاصله 
هافبک با مدافعانش خیلی زیاد بود و ارتباط این دو 
پست در جریان بازی از کیفیت مناسبی برخوردار نبود 
و همین باعث شد تا استقلال نتواند کیفیت ایده آلی از 

خودش نشان دهد.
این پیشکسوت تیم فوتبال استقلال درباره عملکرد 
کلی استقلال اظهار کرد: استقلال نفرات خیلی خوبی 
دارد و می تواند جایگاهی بین سه تیم برتر جدول را به 
دست بیاورد. آبی ها اگر از نظر روحی و روانی بتوانند 
شرایط خوبی به دست بیاورند و خودشان را پیدا کنند، 
قهرمانی برایشان دور از دسترس نیست اما رسیدن به 
این مساله سخت است. پرسپولیس الان دو بازی عقب 

مانده دارد و سپاهان تیم خوبی است و فولاد و صنعت 
نفت هم تیم هایی هستند که حرف های زیادی برای 
گفتن دارند. تیم ها نزدیک به هم هستند و یک باخت یا 

یک برد می تواند تاثیر زیادی در جدول بگذارد.
مشکلاتی  و  استقلال  خلاء های  درباره  پایان  در  او 
که آبی ها با آن  روبه رو هستند و باید به دنبال برطرف 
کردن آن باشند، خاطرنشان کرد: نظر من این است 
که استقلال یک مدافع و یک بازیکن بازی ساز کم دارد. 
فکری باید برای خط دفاع خود فکر ویژه ای بکند. اگر 
قایدی گل تساوی را نمی زد، فشار سنگینی روی تیم 
به  راحت تر  می تواند  فکری  نتیجه  این  با  اما  می آمد 
مشکلات و مسائل تیمی استقلال فکر کند. تا اینجای 
کار مظاهری عملکرد بسیار خوبی داشته است و خیلی 
از موقعیت های مهم رقیبان را این دروازه بان مهار کرده 
است و امیدوارم استقلال بتواند شرایط بهتری در آینده 

کسب کند.

مراغه چیان:

 قهرمانی استقلال دور از دسترس نیست 

 پیشکسوت باشگاه استقلال تهران، گفت: آبی پوشان بعد از گل نخست به پرسپولیس خیلی عقب کشیدند و آنها باید بدانند 
این تیم نیاز به بازیکن ترسو ندارد.

»صادق ورمزیار« در خصوص شهرآورد ۹4، اظهار داشت: به نظر من بازی خوبی را مشاهده کردیم و در مجموع کمتر 
شهرآوردهایی با این کیفیت را مشاهده می کنیم. گل زودهنگام استقلال به زیبا شدن شهرآورد کمک زیادی کرد.

وی با اشاره به عملکرد ضعیف استقلال بعد از گل اول، ادامه داد: استقلال روی کاغذ شانس بیشتری برای پیروزی داشت اما 
چیزی که در این مسابقه تعیین کننده بود انگیزه بالا است. آبی پوشان بازی را خیلی خوب آغاز کردند اما دلیل عقب نشستن 

این تیم را بعد از گل اول نمی دانم.
پیشکسوت باشگاه استقلال در خصوص اینکه فکری اعلام کرده بازیکنان بعد از گل احتمالا ترسیده اند، گفت: بازیکنان ترسو 

به درد استقلال و پرسپولیس نمی خورند. اگر استقلال عقب نمی رفت می توانست گل های بیشتری را به پرسپولیس بزند.
وی تصریح کرد: فکری باید در نیمه دوم از بازیکنانی که در حفظ توپ مهارت دارند استفاده می کرد. باید از فرشید اسماعیلی 
و داریوش شجاعیان خیلی زودتر استفاده می کرد. دیاباته هفته قبل نشان داد از شرایط آرمانی به دور است و اگر قرار بود از او 

استفاده شود باید از دقیقه 75 وارد زمین می شد.
ورمزیار اظهار داشت: احمد موسوی در نیمه نخست نیز چند پاس اشتباه داد و می توانست باعث شود در همان نیمه دروازه 
استقلال باز شود. بیرون آمدن موسوی تصمیم درستی بود اما باید به جای دیاباته یک بازیکن خلاق با مهارت حفظ توپ را به 

زمین می فرستاد.
کاپیتان اسبق تیم فوتبال استقلال با انتقاد از عملکرد خط دفاع این تیم یادآور شد: خط دفاعی استقلال بسیار ضعیف کار کرد 
و باید خیلی سریع مشکل دفاعی تیم حل شود. فکری باید تعویض های خود را برای تقویت خط هافبک استفاده می کرد و به 

نظر من ورود دیاباته اشتباه بود.
ورمزیار در خصوص شانس قهرمانی استقلال در لیگ برتر خاطرنشان کرد: به تیم فکری بسیار امیدوار هستم و اگر از دارایی 
خود به بهترین شکل استفاده کند شانس بالایی برای قهرمانی در لیگ برتر دارد. بازیکنان خوبی در خط دفاع استقلال حضور 

دارند که باید روی آنها کار بیشتری شود.
این پیشکسوت فوتبال همچنین در خصوص درگیری های لفظی مدیران دو تیم پیش از شهرآورد ۹4 اظهار داشت: دوستان 

بسیار محترمی وارد این بازی شدند که من پیشنهاد می کنم از حواشی فوتبال دوری کنند.

مدیرعامل سابق باشگاه استقلال گفت: استقلال در بازی با پرسپولیس تمرکز نداشت و عامل آن مدیریت و کارگزاری 
است که تصورش بر این است چون پول می دهد هر کاری می تواند انجام بدهد.

سید کاظم اولیایی در خصوص تساوی 2 - 2 استقلال مقابل پرسپولیس گفت: در روزی که خود پرسپولیسی ها هم باور 
نداشتند و دست های خود را به نشانه تسلیم پیش از بازی بالا برده بودند، کار به جایی رسید که استقلال از تساوی در 

دقیقه ۹3 خوشحال باشد. کاملًا مشخص بود بچه های تیم استقلال تمرکز نداشتند به خصوص در نیمه دوم.
مدیرعامل پیشین آبی ها گفت: نداشتن تمرکز واضح بود اما اینکه چرا تیم تمرکز نداشت، به نظر من دلیلش سوء 
مدیریت، کم تجربگی در مجموعه مدیریت و کارگزاری است که از شرایط سوء استفاده می کند. مگر می شود کارگزار به 

صرف اینکه پول می دهد از بی تجربگی مدیریت استفاده کند و هر کاری دلش می خواهد انجام بدهد.
وی اضافه کرد: برای این دیدار مهم تمرکز حرف اول را می زند اما می بینیم شب بازی، کارگزار برنامه تبلیغاتی درست 
می کند و کاپیتان تیم که مهم ترین بازیکن است را چند ساعت در این برنامه مشغول می کند. البته کارگزار مقصر نیست، 

مقصر مدیریت بی تجربه ای است که این فضا را ایجاد می کند تا کارگزار هر کاری دلش بخواهد انجام دهد.
اولیایی گفت: متاسفانه آنهایی که برای استقلال تصمیمات کلان را می گیرند این تیم را با آموزشگاه فوتبال اشتباه 
گرفته اند. افراد را به استقلال می آورند تا در این باشگاه بزرگ با 75 سال قدت و دو ستاره آموزش ببینند. اینجا تنها 
باشگاهی است که افراد بدون تجربه، بدون سابقه و رزومه را با رابطه می آورند تا اینجا آموزش مدیریت، معاونت و 

سرپرستی و… ببینند.
کارشناس فوتبال بیان داشت: اشتباه دیگر را هیات مدیره انجام داد که با در نظر گرفتن پاداش و رسانه ای کردن آن، 
باز هم باعث بر هم خوردن تمرکز بیشتر شد. دربی تنها دیداری است که برای ایجاد انگیزش نیاز به مسائل مالی ندارد 
چون حساسیت این بازی به اندازه ای بالا هست که بازیکنان خودشان انگیزه کافی داشته باشند و تنها باید این انگیزه ها 

را کانالیزه کرد.
مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال تاکید کرد: اگر خلاقیت و فرصت طلبی مهدی قائدی نبود شاید همین یک امتیاز را 
هم نمی گرفتیم و این اصلًا شرایط مناسبی نیست. باختن به این پرسپولیس به مراتب سخت تر از بردن آن بود و مدیریت 
استقلال با بی تجربگی فضا را برای این کار سخت فراهم کرده بود که خوشبختانه یک نابغه مثل قائدی معادلات این 

بازی را بر هم زد.

صادق ورمزیار:

 استقلال بازیکن ترسو نمی خواهد
اولیایی:استقلال آموزشگاه نیست!

مدیریت و کارگزار تمرکز استقلال را گرفتند

تیم هندبال پاس ناجای قم با قبول یک تساوی و یک شکست در مرحله پایانی 
از دور مقدماتی لیگ برتر هندبال باشگاه های کشور فرصت صعود به مرحله بعد را 

از دست داد.
برپایه این گزارش، تیم هندبال پاس ناجای قم در گروه نخست از مرحله مقدماتی 
فصل 13٩٩ لیگ برتر هندبال مردان باشگاه های کشور جای داشت، تیمی که تا 
قبل از دور پایانی مرحله مقدماتی رده سوم را به خود اختصاص داده بود و از تیم های 

دارای شانس صعود به مرحله بعد محسوب می شد اما این اتفاق رخ نداد.
در این گروه تیم نیروی زمینی شهید شاملی کازرون با توجه به اختلاف امتیازی 
بالایی که با تیم های دوم و سوم جدول یعنی ذوب آهن اصفهان و پاس ناجای قم 
ایجاد کرده بود، امکان دسترسی نداشت اما پاس ناجای قم می توانست با کسب 

پیروزی در دو بازی پایانی خود جای ذوب آهن را در رده دوم بگیرد.
پاس ناجای قم در نخستین بازی خود از دور پایانی این مرحله برابر تیم صدرنشین 

نیروی زمینی شهید شاملی کازرون به میدان رفت و در پایان با نتیجه ٢4 بر ٢٠ تن 
به شکست داد، همچنین نماینده قم دومین بازی خود را برابر تیم پائین جدولی 

ستارگان دشتستان با تساوی ٢3 بر ٢3 به پایان رساند.
هندبال  برتر  لیگ  نخست  گروه  سومی  رده  قم  ناجای  پاس  تیم  نتایج  این  با 
باشگاه های کشور را هم از دست داد و در مکان چهارم با این مرحله خداحافظی 
کرد، در شرایطی که نیروی زمینی شهید شاملی کازرون با کسب 20 امتیاز در 
این گروه صدرنشین شد، ذوب آهن اصفهان با 13 امتیاز در رده دوم جای گرفت 
و پرسپولیس بهبهان با 12 امتیاز به رده سوم آمد. شاگردان علیرضا ربیعی در تیم 
هندبال پاس ناجای قم با 10 امتیاز رده چهارم را به خود اختصاص دادند، ستارگان 
دشتستان با سه امتیاز و نفت و گاز گچساران با دو امتیاز در رده های بعدی جای 
گرفتند، در حالی که بر اساس فرمول مسابقات، سه تیم چهارم تا ششم هر گروه 

در مرحله بعد برای تعیین رتبه های هفتم تا دوازدهم با یکدیگر رقابت خواهند کرد.

با قبول یک تساوی و یک شکست؛

پاس قم از صعود به مرحله پایانی لیگ برترهندبال بازماند
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مخالفان عدم تصویب »FATF« تبعات آن را بپزیرند

لوایحی که بهانه  را از دشمن می گیرند

 گشایش مجدد پرونده لوایح مربوط به »گروه ویژه اقدام مالی« در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، فرصتی است که این بار نباید از دست داد و با 
تصویب آن ضمن مقدمه چینی برای گشایش درگاه های اقتصادی جهان به 
روی کشور، می توان بهانه های دشمن برای اعمال فشار بر اقتصاد کشور را 

از آن ها گرفت. 
پرونده تصویب لوایح چهارگانه اقدامات مالی موسوم به »FATF« با گذشت 
چند سال، همچنان ناتمام مانده است و هنوز دو لایحه مهم از این لوایح 
چهارگانه در راهروهای مجمع تشخیص مصلحت نظام، سرگردان مانده اند. 
اگرچه مهلت رسیدگی به لوایح سال گذشته به اتمام رسیده بود؛ اما 24 آذر 
ماه سال جاری با درخواست دولت و تایید مقام معظم رهبری؛ بررسی مجدد 
دو لایحه پالرمو و CFT، در دستور کار مجمع تشخیص مصلحت نظام قرار 

گرفته است.
 با وجود قوت گرفتن امیدها برای تصویب احتمالی این لوایح، اما به 
نظر می رسد که مخالفانی سرسخت، همچنان با قوت در تلاش هستند تا 
نگذارند این لوایح در مجمع تشخیص مصلحت نظام تصویب شود. این لوایح 
پیش از این در مجلس شورای اسلامی به تصویب رسیده بودند، اما شورای 
نگهبان با تصویب آن مخالفت کرد تا پرونده این لوایح به مجمع تشخیص 

مصلحت نظام واگذار شود.
با وجود تاکید چندباره مخالفان تصویب این لوایح اما به نظر می رسد که 
مخالفت با لوایح تصویب نشده، بیش از هر چیز دلایل سیاسی دارد، زیرا که 
پیش از این و در دولت های قبلی نیز بحث درباره تصویب آن صورت پذیرفته 
بود و حتی برخی افرادی که امروز علم مخالفت با این لوایح را برداشته اند، 
اداره  مسئول  عنوان  به  دولت  نداشته اند.  چندانی  مخالفت  گذشته  در 
کشور، بارها از تریبون های رسمی بر اهمیت این لوایح تاکید کرده و ضمن 
رایزنی های فراوان برای تصویب، ضرورت پذیرش این لوایح برای ورود به 
عرصه مراودات بانکی بین المللی را یادآور شده است. امروزه دیگر بر کسی 
پوشیده نیست که بدون تصویب لوایح مذکور، ایران حتی برای مبادله تجاری 
با کشورهای دوست نیز دچار مشکلات فراوانی خواهد شد. حال پرسش این 

است که مشکلات مذکور چیست؟
»گروه ویژه اقدام مالی« )Financial Action Task Force( یا به اختصار 
FATF نهاد سیاستگذار بین المللی است که در سال 1۹8۹ بنیان گذاشته 
شده است. این سازمان دارای 3۹ عضو )37 کشور و دو سازمان بین المللی( 
است که در مدت فعالیت 30 ساله خود به ترتیب در چهار حوزه مبارزه با 
پولشویی، مقابله با تامین مالی تروریسم، مبارزه با تامین مالی فعالیت های 
اشاعه ای و سیاستگذاری در خصوص دارایی های مجازی ماموریت خود 
را توسعه داد. هدف از تشکیل این سازمان، ارائه توصیه هایی به کشورهای 
برای کنترل و نظارت بر تبادلات مالی است. منظور از کنترل و نظارت بر 
تبادلات مالی آن است که هیچ گروه یا سازمانی نتواند دست به پولشویی 
زده یا از گروه ها تروریستی حمایت کند. این سازمان ضمن ارائه توصیه ها 
و دستورالعمل ها به کشورها، میزان رعایت اصول اعلامی این گروه را رصد 
می کند. در نتیجه هر زمان که این گروه احساس کند کشوری، اصول 
اعلامی را رعایت نمی کند، می تواند کشور مذکور را وارد »لیست سیاه« کرده 

و دست به اقدامات متقابل علیه آن کشور بزند.
هم اکنون 188 کشور دنیا عضو این سازمان شده و کم و بیش از اصول آن 
تبعیت می کنند. اما ایران از سال گذشته و پس از عدم تصویب دو لایحه باقی 
مانده، به لیست سیاه این گروه وارد شده است. FATF در نشست 27 بهمن 
تا دوم اسفند سال گذشته خود که با حضور بیش از 800 نماینده از 205 
کشور جهان و سازمان  بین المللی از جمله صندوق بین المللی پول، سازمان  
ملل و بانک جهانی در پاریس برگزار شد و مصادف با آخرین مهلت این نهاد 
به ایران درباره لزوم پذیرش توصیه های آن بود، ایران را به فهرست سیاه 
بازگرداند. گروه ویژه اقدام مالی اگرچه به صورت مستقیم اقدامی را صورت 
نمی دهد، اما از تمامی اعضای خود خواسته است تا در قبال ارتباط مالی 
و تبادلات بانکی با ایران، احتیاط را رعایت کنند. در نتیجه این درخواست، 
ریسک ارتباط مالی با ایران برای بانک ها و شرکت ها به شدت افزایش می یابد 
و به همین دلیل بانک ها ترجیح می دهند با ایران مراوده مالی نداشته باشند.
طبیعی است که با توجه به عضویت کشورهایی نظیر چین، هند، ترکیه، 
 ،FATF کره جنوبی، برزیل و روسیه در این گروه، و ورود ایران به لیست سیاه
حتی کشورهای مذکور نیز در قبال ارتباط مالی با ایران احتیاط لازم را به 
خرج می دهند و مبادله تجاری این کشورها با ایران، برای آن ها هزینه های 
سنگینی خواهد داشت. مسئله ای که امروز نیز گریبان اقتصاد کشور را 
گرفته است و اغلب کارشناسان دولتی و بخش خصوصی به این نکته اشاره 
می کنند که عدم پذیرش این لوایح تبدیل به چالشی جدی برای فعالان 

بخش اقتصادی کشور شده است.
ادعای مخالفان این لوایح آن است که با تصویب لوایح مذکور، » کشورهای 
غربی« از »به صورت کامل از تبادلات و ارتباطات مالی و اطلاعات محرمانه 
ایران مطلع شوند«. در پاسخ به این ادعا باید گفت که اگر چنین است، 
چطور کشورهایی همچون روسیه و چین که تضاد منافع آنان با غرب آشکار 
است، عضو چنین گروهی شده اند؟ آیا آنان نگران چنین مسئله ای نبوده اند 
یا دغدغه هایی مشابه نداشتند؟ از سوی دیگر مخالفان این لوایح همواره 
از ایجاد فشار بر کشور پس از تصویب لوایح سخن می گویند و از مدافعان 
تصویب این لوایح، می پرسند که با تصویب لوایح مذکور چه دستاوردی 
حاصل خواهد شد؟ اکنون باید از مخالفان  پرسید که با ورود ایران به فهرست 
سیاه FATF چه دستاوردی حاصل شده است؟ آیا عدم تصویب کمکی به 
باز شدن گره های اقتصادی موجود کرد یا مسائل و مشکلات موجود را 
برطرف نمود؟ یا آنکه حتی تبادل بانکی ایران با کشورهای دوست را هم به 
خطر انداخته است؟ در عین حال باید از مخالفان پروپاقرص لوایح مذکور 
این سوال را هم مطرح کرد که اگر یک دولت همسو با آن ها چنین لوایحی را 

مطرح می کرد، باز هم علم مخالفت با این لوایح را بلند می کردند؟
تشخیص  مجمع  کار  دستور  به  لوایح  این  بازگشت  که  است  واضح  پر 
مصلحت نظام چه معنایی دارد. این لوایح بایستی با شفافیت و دقت مورد 
بررسی قرار گیرند و همانطور که مخالفان، از موافقان تضمین می خواهند 
که تصویب این لوایح نباید موجب بروز مشکلات در کشور شود، بایستی به 
صورت علنی اعلام کنند که حاضر هستند هزینه های تحمیل شده به کشور 
به دلیل عدم تصویب این لوایح را خواهند پذیرفت و دولت دیگر در این مسئله 

مقصر اعلام نخواهد شد.
اکنون و در زمانی که رییس جمهوری منتخب مردم آمریکا بر اشتباه بودن 
سیاست قبلی ایالات متحده مبنی بر فشار حداکثری به ایران به صورت 
ضمنی اعتراف کرده و با پیروزی حزب دموکرات در سنا و کنگره، امکان 
بازگشت آمریکا و پذیرش شکست این کشور، محتمل به نظر می رسد، 
بایستی از فرصت استفاده کرد و با برداشتن موانع پیش روی اقتصاد کشور، 
به شکستن دیوار تحریم ها یاری رساند. در غیر این صورت حتی با بازگشت 
آمریکا به برجام نیز این امکان وجود دارد که درگاه های اقتصادی کشور بیش 
از گذشته مسدود شوند و دشمنان ایران بهانه های دیگری را برای تداوم فشار 

بر اقتصاد کشور مورد سوءاستفاده قرار دهند. 

سخنگوی دولت با بیان اینکه از ابتدای دولت ترامپ درباره پیامدهای قانون 
شکنی و یکجانبه گرایی رژیم ترامپ هشدار داده بودیم، گفت: هزینه سکوت و 
گاهی همراهی منتقدان ترامپ در داخل آمریکا با سیاست های ضدایرانی او 

سرانجام گریبان آمریکایی ها را در کشور خودشان گرفت. 
علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبری که به صورت آنلاین برگزار شد، 
با اشاره به حوادث اخیر آمریکا و حمله به کنگره این کشور اظهار داشت: این 
مسائل البته با همه ابعاد از مسائل داخلی آمریکاست که ما علاقه به ورود به آن 
نداریم اما آنچه برای ما مهم است هشدارهایی است که ما از ابتدای دولت ترامپ 
درباره پیامدهای قانون شکنی یکجانبه گرایی رژیم ترامپ همواره این هشدارها 
را می دادیم و بارها تکرار کردیم که سیاست قلدری محدود به ملت ایران نخواهد 
ماند. دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: هزینه سکوت و گاهی 
همراهی منتقدان ترامپ در داخل آمریکا با سیاست های ضد ایرانی او سرانجام 

گریبان آمریکایی ها را در کشور خودشان گرفت.
وی اضافه کرد: در چهار سال گذشته این شر بزرگ فشارهای زیادی بر ملت 
ایران وارد کرد و زندگی عادی مردم را تحت تاثیر قرار داد، تعادل معیشتی را در 
جامعه به هم زد. ترامپ با صدای بلند اظهار می داشت آن چنان عرصه را بر 
زندگی ایرانیان تنگ خواهد کرد که جامعه را به شورش وادارد و از سقوط سه 

ماهه و یکساله ایران سخن می گفت.
ربیعی ادامه داد: متاسفانه در چهار سال گذشته عده ای هم در داخل کشور 
خودمان هم نخواستند و هنوز هم نمی خواهند درباره این شرارت بی سابقه و 
نقش مخرب آن به درستی حرف بزنند و ناخودآگاه ظلم رفته بر مردم ایران را 
نادیده انگاری می کنند تا جایی که با درصد بندی های عجیب و غریب سهم 
کمی برای این یاغی گری بین المللی در مصائب مردم ایران قائل می شوند. این 
در حالی است که دولت برای ایجاد شرایط مقاومت و دور کردن شر جنگ طلبی 
ترامپ و حفظ معیشت و سلامت مردم مسیر سخت و دشواری را پیمود به طوری 
که که در دوران کرونا حتی برای خرید دارو و واکسن با مشکلات زیادی از سوی 

دولت و خزانه داری آمریکا مواجه بودیم.
سخنگوی دولت اظهار کرد: شکست واقعی سیاست غرب نه در انتخابات 
آمریکا بلکه آن روز اتفاق افتاد که رژیم ترامپ به طور بی سابقه ای در شرارت ها 
علیه ایران در سازمان ملل تنها ماند و سه بار شکست فضاحت بار را تجربه کرد 

در دادگاه های بین المللی هم به طور ناباورانه در برابر دولت ایران محکوم شد.
وی با تاکید بر اینکه اما در این چهار سال این مدیریت اقتصادی و سیاسی 
دولت بود که باعث شکست تحریم های ظالمانه ترامپ علیه مردم ایران شد، 
گفت: مردم رنج کشیده و صبور ایران این تحریم های ظالمانه و شرارت هایی که 

علیه ایران انجام داد را هرگز فراموش نخواهند داد.
 ربیعی ابراز امیدواری کرد نتیجه مقاومت مردم در عقب راندن تحریم های 

ظالمانه به خوبی به زودی محقق شود.
 جلسات مشترک بین اعضای اقتصادی دولت و کمیسیون تلفیق 

برگزار می شود
عالی  شورای  گذشته  روز  جلسه  به  اشاره  با  همچنین  دولت  سخنگوی   
بودجه  نخست لایحه  این نشست  در  گفت:  قوا  اقتصادی سران  هماهنگی 
1400 و مباحثات اولیه کمیسیون تلفیق و برخی تغییرات مطرح شده، مورد 

بحث و بررسی قرار گرفت.
وی با اشاره به رویکرد این نشست مبنی بر نزدیک شدن دیدگاه ها و اجتناب از 
اختلاف نظرها و دست یابی به مفاهمه بیشتر گفت: تصمیم گرفته شد جلسات 
مشترکی بین اعضای اقتصادی دولت و تعدادی از نمایندگان کمیسیون تلفیق 
در خصوص منابع و مصارف تشکیل شود و استدلال و نظرهای همدیگر را 

بشنوند تا زمینه نزدیکی دیدگاه ها فراهم شود.
میزان  به همین  اقتصادی دولت نسبت  ربیعی خاطرنشان کرد: همکاران 
مصوبات بیرون آمده از سوی کمیسیون تلفیق انتقاداتی دارند و نیاز بود این 

جلسات تشکیل شود.
 افزایش زمان 6۰ ماهه تقسیط پرداخت بنگاه های اقتصادی

سخنگوی دولت گفت: در این جلسه همچنین یکی از محورهای مورد تاکید 
مقام معظم رهبری یعنی جهش تولید که در آخرین جلسه این استاد در حضور 
فعالیت  توقف  از  پیشگیری  برای  تصمیماتی  و  بحث  کردند،   مطرح  ایشان 

واحدهای صنعتی اتخاذ شد.
وی یکی از تصمیمات این نشست را افزایش مدت زمان تقسیط بازپرداخت 
تسهیلات تا حداکثر ۶0 ماه عنوان کرد و گفت: این امر به منظور جلوگیری 
از بروز اختلال در روند تولید و اشتغال و امکان پذیر نمودن حصول مطالبات 
از بنگاه های تولیدی غیردولتی براساس ماده ۶7 قانون مالیات مستقیم اتخاذ 
شده و صرفاً برای بنگاه هایی اعمال می شود که برنامه احیای تولید و صنایع آنها 

در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید ثبت شده باشد.
ربیعی اضافه کرد: همچنین بر اساس مصوبه دیگر نشست،  به ستاد ملی 
تسهیل و رفع موانع تولید اجازه داده شد تا برای جلوگیری از توقف  فعالیت 
بنگاه های تولیدی به شرط تایید ساماندهی تولید آنها در ستاد ملی تسهیل، 
به  که  هایی  اجراییه  بار-   یک  برای  فقط  البته  ساله-  یک  تغییر  به  نسبت 
درخواست سازمان امور مالیاتی کشور، تامین اجتماعی، شرکت آب، برق، گاز، 
شبکه بانکی و شهرداری ها علیه بنگاه های مذکور صادر می شود، درخواست 
استمهال و تقسیط پذیرفته شود. به گفته دستیار ارتباطات اجتماعی رییس 
جمهوری دستگاه های مذکور در بانک ها می توانند در صورت تصویب ستاد 

ملی تسهیل نسبت به تعویق اجراییه های مربوطه اقدام کنند.
ربیعی مصوبه دیگر شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا را مربوط به 
اعتبار زمانی مصوبه جلسه چهل و چهارم دی ماه ۹8 این شورا درباره چک های 
تضمینی اعلام کرد و گفت: موضوع مصوبه از تاریخ ابلاغ این مصوبه دوباره 
تمدید شد و تصمیم این بود که نوعی گردش پول از طریق چک را متوقف شود تا 
به شفافیت بیشتر کمک کند. این موضوع در دستور کار مجلس شورای اسلامی 
است و قرار شد اگر در ۶ ماه مذکور لایحه مرتبط در مجلس مصوب و ابلاغ شود، 

قانون جدید مورد اجرا قرار بگیرد.
سخنگوی دولت گفت: در دولت هم با توجه به فعالیت شبانه روزی کارکنان 
آزمایشگاه تشخیص طب در بیمارستان ها و مراکز درمانی شبانه روزی دولتی و 
غیردولتی تصمیم گرفته شد به منظور جلوگیری از تضییع حقوق آنها، آیین نامه 
اجرایی قانون ارتقای بهره وری کارکنان آزمایشگاه نظام سلامت اصلاح شود و 

شاغلان آزمایشگاه های تشخیص طبی به شاغلان بالینی اضافه شوند.
وی ادامه داد: تغییر ساعت کاری از جمله مواردی است که به موجب این 

اصلاحیه شامل این افراد هم می شود.
ربیعی اظهار کرد: در مصوبه دیگر اصلاح آیین نامه حمایت از شرکت های 
نوپا در جلسه هیات دولت تصمیم گیری شد که به موجب آن وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات موظف است از طریق سازمان ها و شرکت های تابعه خود در 
صندوق پژوهش و فناوری نوآفرین با ماموریت توسعه شرکت های مورد حمایت 
و با سرمایه حداقل یک هزار میلیارد ریال، از محل اعتبارات مصوب مربوط به 

بودجه سالانه با مشارکت بخش غیردولتی تشکیل می شود، مشارکت کند.
 قانون شکنی ترامپ سرانجام گریبان آمریکایی ها گرفت

حمله  را  المللی  بین  عرصه  در  گذشته  هفته  مهم  اتفاقات  از  یکی  ربیعی 
به ساختمان کنگره آمریکا برشمرد و گفت: این حمله یکی از اتفاقات مهم و 

بی نظیری بود که شاهد آن بودیم؛ این البته با همه ابعاد عظیمش یک مساله 
داخلی آمریکا است که ما علاقه ای به ورود به آن نداریم اما آنچه برای ما مهم 
پیامدهای  درباره  ترامپ  دولت  ابتدای  تقریبا  از  که  است  هشدارهایی  است 

قانون شکنی و یکجانبه گرایی رژیم ترامپ همواره این هشدارها را می دادیم.
سخنگوی دولت ادامه داد: بارها تکرار کردیم که سیاست قلدری محدود به 
ملت ایران نخواهد ماند. هزینه سکوت و گاهی همراهی منتقدان ترامپ داخل 
آمریکا با سیاست های ضدایرانی او، سرانجام گریبان آمریکایی ها را در کشور 
خودشان گرفت و در چهار سال گذشته این شر بزرگ فشارهای زیادی تحمیل 
کرد و زندگی مردم را به درستی تحت تاثیر قرار داد. تعادل معیشتی را در جامعه 
به هم زد؛ ترامپ از فروپاشی جامعه ایران سخن می گفت و با صدای بلند اظهار 
می داشت آن چنان عرصه را بر زندگی ایرانیان تنگ خواهد کرد که جامعه را به 

شورش وا دارد و از سقوط سه ماهه و یکساله ایران سخن می گفت.
ربیعی ادامه داد: متاسفانه در چهار سال گذشته عده ای هم در داخل کشور 
خودمان نخواستند و هنوز هم نمی خواهند درباره این شرارت بی سابقه و نقش 
مخرب آن به درستی حرف بزنند و ناخودآگاه ظلم رفته بر مردم ایران را نادیده 
انگاری می کنند تا جایی که با درصد بندی های عجیب و غریب، سهم کمی 

برای این یاغی گری بین المللی در مصائب مردم ایران قائل می شوند.
شرایط  ایجاد  برای  دولت  که  است  حالی  در  این  گفت:  دولت  سخنگوی 
مقاومت، دور کردن شر جنگ طلبی ترامپ، حفظ معیشت و سلامت مردم مسیر 
سخت و دشواری را پیمود؛ طوری که که در دوران کرونا حتی برای خرید دارو 

و واکسن با مشکلات زیادی از سوی دولت و خزانه داری آمریکا مواجه بودیم.
وی ادامه داد: شکست واقعی سیاست قلدری نه در انتخابات آمریکا بلکه آن 
روزی اتفاق افتاد که رژیم ترامپ به طور بی سابقه ای در شرارت ها علیه ایران در 

سازمان ملل تنها ماند و سه بار شکست فضاحت بار را تجربه کرد.
ربیعی تصریح کرد: ترامپ در دادگاه های بین المللی هم به طور ناباورانه برابر 
دولت ایران محکوم شد. اما در این چهار سال این مدیریت اقتصادی و سیاسی 
دولت بود که باعث شکست تحریم های ظالمانه ترامپ علیه مردم ایران شد. 
مردم رنج کشیده و صبور ایران این تحریم های ظالمانه و شرارت های او علیه 

ایران را هرگز فراموش نخواهند داد.
وی ابراز امیدواری کرد که نتیجه مقاومت مردم در عقب راندن تحریم های 

ظالمانه به زودی محقق شود.
 مشاهده رد کرونای انگلیسی در کشور

ربیعی به مشاهده کرونای انگلیسی در ایران طبق گزارشهای وزارت بهداشت 
اشاره  و توصیه کرد:  تبدیل وضعیت برخی شهرهای کشور برای ما فریبندگی 
ایجاد نکند، دچار نوعی خوش خیالی یا آسودگی خیال نشویم؛ چون با توجه 
به تنوع منطقه ای، زیستی و قومی در ایران انواع مختلف ویروس را داریم و 
ترک کردن رعایت پروتکل ها خسارتهای زیادی برای همه ماه به همراه خواهد 
داشت. دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با بیان اینکه تولید واکسن 
داخلی در سه مسیر و همزمان تولید مشترک در حال پیشرفت است، گفت: با 
توجه به استراتژی اطمینان سازی به جامعه با توجه به برخی ابهامات موجود، 
به منظور ایجاد شفافیت در واگذاری و تزریق، سامانه ای برای توزیع واکسن 
به  بندی ها  اولویت  و  پذیر  آسیب  افراد  تمام  طراحی شده است که وضعیت 

تفکیک شهرهای مختلف به طور شفاف در این سامانه قابل رویت خواهد بود.
وی اضافه کرد: در این راستا سند ملی برنامه واکسیناسیون بر اساس شواهد 
علمی افراد تدوین شده است و در آن اولویت دریافت واکسن با جزئیات تعیین 
شده است. با توجه به تصمیم ستاد ملی مبارزه با کرونا به هیچ فردی خارج از 

این اولویت بندی واکسن تزریق نمی شود.
ربیعی تاکید کرد: هم چنین دولت سیاست افزایش تست را با شدت و جدیت 
دنبال می کند.  امیدواریم که برخی مسوولان استانداردهای دوگانه را در رعایت 
عدم  متاسفانه  کنند.  رفتار  مسوولانه  و  بگذارند  کنار  بهداشتی  پروتکل های 
برخی  و  برخی سفرهای مسوولان  بهداشتی در جریان  مراعات هشدارهای 

مراسم تشییع و خاکسپاری از نظر مسئولان کنترل نگران کننده است.
پایبند  بهداشتی  پروتکل های  مراعات  به  انتظار می رود همگان  افزود:  وی 
که  به شرطی  اما  نیست  کرونا سخت  ویروس  بر  پیروزی  و  باشند؛ مصونیت 

توصیه های ساده و روشن بهداشتی توسط همگان رعایت شوند.
سخنگوی دولت در ادامه گفت: روز گذشته سالگرد تشکیل شورای انقلاب 
نگاهی  انقلاب ها است.   تاریخ  اقدامی بی سابقه در  این شورا  بود. تشکیل 
اجمالی به شورای انقلاب و مباحث دموکراتیک شورا به خوبی تفاوت انقلاب 
اسلامی و انقلاب های کلاسیک دنیای آن روز را که بر عنصر نظامی و مسلحانه 
تاکید عمده داشت نشان می دهد. ربیعی افزود: مباحث مطرح شده در این 
شورا نشان از ترکیب جمهوریت و اسلامیت است و ایده های مطرح شده در دل 

آن شورا هسته اولیه مردم سالاری دینی را در کشور عملیاتی کرد.
وی ادامه داد: ترکیب شورای انقلاب نشان می دهد که برخلاف انقلاب های 
آن عصر این انقلاب یک انقلاب مسلحانه و نظامی بنیاد نبود، بلکه از همان ابتدا 
مردم بنیاد بوده است و بر محور یک انقلاب بزرگ اجتماعی و به تعبیر امام "همه 

با هم" استوار شده است.
قانون  بنیان گذاران  و  پدران  و  )ره(  راحل  امام  یاد  گفت:  دولت  سخنگوی 

اساسی جمهوری اسلامی ایران را گرامی می داریم.

سخنگوی دولت:

 درباره پیامدهای قانون شکنی ترامپ هشدار داده بودیم

یک دیپلمات پیشین با بیان اینکه بهتر است بایدن در 
به  کاخ سفید،  در  کارش  به  نخست شروع  همان هفته 
برجام برگردد، تاکید کرد: اقدام ایران در افزایش سطح 
غنی سازی می تواند دست ما را در گفت وگوهای احتمالی 
پر کرده و کفه ترازو را به نفع ایران کند یا آنکه موجب شود 

آمریکا سریع تر به برجام بازگردد. 
»عبدالرضا فرجی راد« در گفت وگو با ایرنا، درباره اقدام 
ایران به افزایش سطح غنی سازی به 20 درصد گفت: ایران 
از حدود یکسال و نیم گذشته تاکنون براساس بندهای 
تعهدات فنی خود در  به کاهش  اقدام  برجام  و 3۶   2۶
توافق هسته ای کرده است. اقدام ایران در افزایش سطح 
غنی سازی به 20 درصد نیز در این چارچوب قابل تحلیل 
است چراکه براساس گام پنجم تعهدات، ایران اعلام کرد 
که به هیچ سقفی برای غنی سازی و میزان ذخایر پایبند 

نیست.
وی با بیان اینکه از دو سال و نیم گذشته آمریکا از برجام 
خارج شده و طرف اروپایی نیز به تعهداتش پایبند نبوده 
است، اظهار داشت: من اقدام ایران برای افزایش سطح 

غنی سازی تا 20 درصد را مثبت ارزیابی می کنم چراکه 
دولت آمریکا در حال تغییر است و رئیس جمهور بعدی 
نیز نسبت به بازگشت به واشنگتن به توافق هسته ای ابراز 
تمایل کرده است. به گفته این تحلیلگر مسائل سیاست 
خارجی، اقدام ایران در افزایش سطح غنی سازی می تواند 
دست ما را در گفت وگوهای احتمالی پر کرده و کفه ترازو را 
به نفع ایران کند یا آنکه موجب شود آمریکا سریع تر به برجام 

بازگردد.
شرط مهم ایران برای بازگشت آمریکا 

رفع تحریم ها است
تمامی  کرده  اعلام  بارها  ایران  اینکه  بیان  با  فرجی راد 
اقداماتش برگشت پذیر است و می تواند به سرعت به شرایط 
سابق برگردد، تصریح کرد: شرط مهم ایران برای بازگشت 
آمریکا رفع تحریم ها است که رهبر انقلاب نیز طی روزهای 
اخیر نسبت به آن تاکید کرد. اگر این کار انجام شود، ایران 
نیز وضعیت را به شرایط پیش از 8 می 2018 که آمریکا از 
برجام خارج شد، بازمی گرداند. وی ادامه داد: بازگشت به 
شرایط سابق در حالی است که آمریکا در زمان اوباما نیز 

کارشکنی هایی را به ویژه در بازگشایی های بانکی انجام 
می داد اما بهرحال ایران در آن شرایط از برجام سود برد زیرا 
هم توانست نفت خود را بفروشد، پول حاصل از فروش آن 
را به کشور بازگرداند و کشورهای مختلف از جمله اروپا در 
ایران سرمایه گذاری هایی انجام دادند. سفیر پیشین ایران 
در نروژ و مجارستان درباره واکنش آمریکا و اروپا به اقدام 
ایران خاطرنشان کرد: مهمترین واکنش را آمریکا نشان داد 
که پمپئو گفت ایران نباید هیچ وقت بتواند غنی سازی را 
انجام دهد. با این حال، اظهارات مهم نیستند چراکه اگر 
ایران نفس هم بکشد او واکنش نشان می دهد و از طرفی، 
دولت ترامپ تا چند روز دیگر، به اتمام می رسد و دولت 

بایدن در کاخ سفید مستقر می شود.
مانع جدی برای بازگشت آمریکا ب

ه برجام وجود ندارد
فرجی راد با اشاره به ابراز تاسف مدیر کل آژانس از اقدام 
اعتراض  داشت:   ابراز  درصد   20 سازی  غنی  به  ایران 
اروپایی ها به این معنا بود که اعلام کنند ایران از برجام 
خارج شده است. بعضی از آنها نیز که اشاره کردند نقض 
بگویند  ایران  به  خواستند  است،  گرفته  صورت  برجام 
با  بتواند  تا  بردارد  درصد  بالای 20  غنی سازی  از  دست 
آمریکا به توافق برسد. برخی نیز این اقدام ایران را برای 
دست برتر داشتن در مذاکرات می دانند. وی درباره آمریکا 
برای برگشت به برجام هم گفت: تصور می کنم آمریکا در 
وهله اول به برجام برگردد یعنی انجام مذاکرات موشکی 
اما  نکند  اعلام  برجام  به  بازگشت  شرط  را  منطقه ای  و 
این بازگشت به برجام باید همراه با لغو تحریم ها و پایان 
بخشیدن به فشارها باشد، نه آنکه فقط اعلام کنند که به 

توافق هسته ای بازگشته اند بدون آنکه تحریم ها را برندارند. 
این استاد ژئوپولتیک دانشگاه با بیان اینکه بازگشت آمریکا 
برای  را  و مناسبی  لغو تحریم ها بستر مثبت  و  برجام  به 
پیش رو ایجاد می کند، یادآور شد: نکته جدی که موجب 
نگرانی شود که طرفین یعنی ایران و آمریکا با یکدیگر برای 
بازگشت به برجام نرسند، دیده نمی شود مگر آنکه اتفاق 
خاصی رخ دهد. شرایط فعلا برای طرفین مناسب است 
هرچند که هر دو طرف در داخل با مسائلی روبه رو هستند.

بایدن هرچه سریع تر به برجام برگردد
به سودش است

فرجی راد با تاکید بر اینکه دولت بایدن هرچه زودتر به 
عنوان  بود،  خواهد  آنها  نفع  به  کار  این  بازگردد،  برجام 
کرد: بازگشت به توافق هسته ای هرچه دیرتر انجام شود، 
غنی سازی هم بیشتر انجام می شود، میزان ذخایر ایران هم 
بیشتر می شود و ایران از ماشین های جدیدتر و بیشتری 
لابی های  که  است  این  آن،  از  مهمتر  می کند.  رونمایی 
سعودی و اسرائیلی در آمریکا فعال شده و کار دولت بایدن 
را برای بازگشت به برجام مشکل تر می کنند. بنابراین به نفع 

دولت آمریکا است که هرچه سریع تر به برجام بازگردد.
این دیپلمات پیشین با تاکید بر اینکه بهتر است بایدن 
در همان هفته نخست شروع به کارش در کاخ سفید، به 
برجام برگردد، گفت: تنها لازم است بایدن چند دستور 
اجرایی صادر کند که به صورت رسمی و قانونی، آمریکا 
مجددا به توافق هسته ای بازگردد و پس از آن هم لازم است 
علیه  تحریم ها  درخصوص  دستوراتی  خزانه داری  وزارت 
ایران صادر کرده و تحریم های اعمال شده در دوران ترامپ 

را باطل اعلام کند.

فرجی راد دیپلمات پیشین:

 بایدن در همان هفته اول ریاست جمهوری 
به برجام بازگردد
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هر گاه گناهان جلوه گر شوند ، 
برکت ها رخت برمی بندند .

چهارشنبه -بیست وچهارم دی 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5197
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قم  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
با  رابطه  در  اظهارنظرها  برخی  است  بهتر  گفت: 
از  پیش  است،  دلسوزی  روی  از  که  هوا  آلودگی 

رسانه ای شدن مورد بررسی کارشناسی قرار بگیرد. 
محسن بهشتی عصر سه شنبه در جلسه کارگروه 
دلیل  به  شهر  شدن  تعطیل  گفت:  هوا  آلودگی 
خاصی  آمدن شرایط  بوجود  مستلزم  هوا  آلودگی 
است که بحمدالله در شهر قم بوجود نیامده است، 
وگرنه چنانچه سال گذشته مدارس به دلیل آلودگی 

هوا تعطیل شد، ما ابایی از اعلام تعطیلی نداریم.
تعطیلی گسترده  با وجود  وی خاطرنشان کرد: 
شرایط  دلیل  به  تجاری  و  اداری  آموزشی،  مراکز 
کرونایی، افزایش مصرف گاز و بروز آلودگی هوا در 
هفته های گذشته تعجب برانگیز است که باید کاملا 

مورد توجه قرار گرفته و تحلیل شود.

تعداد  افزایش  قم  استانداری  عمرانی  معاون 
ضرورتی  را  هوا  آلودگی  سنجش  ایستگاه های 
اجتناب ناپذیر دانست و گفت: در مناطقی همچون 
پردیسان که تحت تأثیر آلودگی نیروگاه حرارتی است 
و یا شهر سلفچگان که منطقه ای صنعتی است، باید 

داده های مربوط به آلودگی هوا در دسترس باشد.
انتقاد از مراجعه کم خودروها به مراکز 

معاینه فنی 
وی از مراجعه کم خودروها به مراکز معاینه فنی در 
شهر قم انتقاد کرد و گفت: خودروها از مهمترین 
منابع ایجاد آلودگی هوا در کلانشهرها بوده و از سوی 
دیگر کمربندی شهر قم تقریبا در بافت شهری قرار 
گرفته است که خود باعث افزایش غلظت آلاینده ها 

می شود.
و  دوچرخه  از  استفاده  فرهنگسازی  بر  بهشتی 

برای  تشویقی  ابزارهای  ایجاد  و  برقی  موتورهای 
گفت:  و  کرد  تأکید  قم  شهر  در  امر  این  توسعه 
روزهای  در  حساس  گروههای  ویژه  به  شهروندان 
آلوده باید از تردد غیرضروری در سطح شهر به شدت 

اجتناب کرده و در خانه بمانند.
های  بینی  پیش  اساس  بر  اینکه  بیان  با  وی 
بهمن  تا  هوا  آلودگی  ایجاد  احتمال  هواشناسی 
با  ماه وجود دارد، بر ضرورت مدیریت این شرایط 
مشارکت همه مردم تأکید کرد و گفت: امروز همه 
محیط  حفظ  شعار  از  باید  اجرایی  دستگاههای 
برای  دقیق  ریزی  برنامه  با  و  گرفته  فاصله  زیست 

توسعه هوای پاک در شهر قم تلاش کنند.
کارگروه آلودگی هوا با حضور جمعی از مدیران و 
کارشناسان دستگاههای اجرایی ذیربط در سالن 

جلسات امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد.

معاون عمرانی استانداری قم:

اظهارنظر درباره آلودگی هوا کارشناسانه باشد

طرح:عباس گودرزی

  واکسن فایزر خطرناک تر از کرونا

 صدیقی به خاطر اظهاراتش در مورد آیت الله مصباح عذرخواهی کرد 
 امام جمعه موقت تهران از سخنان اخیر خود درباره بازشدن چشمان مرحوم مصباح یزدی در جریان 
تغسیل عذرخواهی کرد.حجت الاسلام کاظم صدیقی طی سخنانی در مراسم بزرگداشت آیت الله 
مصباح یزدی در مسجد جامع قلهک با اشاره به نقل جمله ای درباره بازشدن چشمان آن مرحوم در 
جریان تغسیل، اظهار کرد: در در مصاحبه ای یک نکته ای را مطرح کردم که همینجا از روح بلند آیت الله 
مصباح یزدی عذرخواهی می کنم که ما چقدر کوتاه فکر می کردیم و کرامت آقای مصباح را ما چه 
می دیدیم که اینجور فضایی هم ایجاد شد.وی افزود: برخی از افراد غافل گاهی جسارت کردند و این 
حرف ما باعث شد که این ها در موضع بدی قرار گیرند و به ساحت یک نماینده ائمه اطهار و هادی راه 
احیانا جسارتی کرده باشند.صدیقی با بیان اینکه از خانواده مرحوم مصباح یزدی عذرخواهی می کند، 
ادامه داد: از مومنان و از کسانی که پای خطبه های ما بوده اند و دلی با این روضه خوان دارند و این روزها 

شاهد این طوفان ها هستند، از همه با همه وجودم عذرخواهی می کنم.

 مخالفت با بازگشت قیمت ها به آگهی های فروش مسکن 
وزیر راه و شهرسازی در واکنش به بازگشت قیمت خرید و فروش مسکن به سایت ها و پلتفرم های 
اینترنتی گفت: شدیدا مخالف درج آگهی های فروش مسکن هستم و حتما پیگیر لغو رفع محدودیت 
خواهم بود. محمد اسلامی در پاسخ به اینکه آیا بازگشت آگهی های فروش مسکن با هماهنگی و 
موافقت وزارت راه و شهرسازی است، اظهار داشت: خیر؛ من شدیدا مخالف بازگشت قیمت ها به سایت 
ها و پلتفرم های مجازی هستم چرا که قیمت ها بدون مبنا و توهم زا درج می شود.اسلامی درباره اینکه 
وزارت راه چه تدبیری برای جلوگیری از رفع محدودیت درج آگهی های فروش خواهد داشت، گفت: 
حتما پیگیر از سرگیری ممنوعیت درج آگهی مسکن خواهیم بود. قیمت های توهم زا نباید موجب 
افزایش قیمت مسکن شود آن هم در شرایطی که قیمت مسکن در ماه گذشته رشدی نداشته و به مرحله 

تثبیت رسیده است.

آخرین وضعیت شیوع کرونا استان قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم از بستری شدن 1۶ بیمار جدید کرونایی در شبانه روز گذشته خبر 
داد و گفت: در همین مدت 21 بیمار پس از بهبودی از بیمارستان مرخص شده اند.دکتر محمدرضا 
قدیر، رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات درمانی استان، گفت:  در 24 ساعت منتهی به بیست و 
سوم 1۹ نفر با علائم مشکوک به کرونا در اورژانس مراکز درمانی قم پذیرش شده اند که از این تعداد 1۶ 
نفر برای طی مراحل درمانی در بیمارستان امیرالمومنین)ع( بستری شدند.وی افزود: در همین مدت 
21 نفر از بیماران کرونایی که از روزهای گذشته در بیمارستان های قم بستری بودند پس از بهبودی 
مرخص شدند.دکتر قدیر با بیان اینکه در شبانه روز گذشته هیچ فوتی ناشی از کرونایی در استان ثبت 
نشده است، گفت: در حال حاضر 110 بیمار کرونایی در قم بستری هستند که حال 11 نفر از آنها وخیم 

گزارش شده است.

همه سناریوهای حضور لاریجانی در انتخابات
نمازی عضو شورای مرکزی کارگزاران سازندگی: سناریوی اول، برگزاری انتخابات رقابتی است. در این 
صورت، حق انتخاب با کاندیدای اصلاح طلب است و نفر دوم هم آقای لاریجانی است.سناریوی دوم؛ 
اگر رقابتی نباشد و اصلاح طلبان هم در میدان نباشند، اما کاندیدایی مثل آقای ناطق نوری در انتخابات 
باشد او شانس بیشتری از آقای لاریجانی خواهد داشت. سناریوی سوم؛ اگر اصلاح طلبان نباشند، 
آقای ناطق نوری هم نیاید و آقای لاریجانی، یک کاندیدای اصلاح طلب گمنام و کاندیدای افراطیون 
در انتخابات حضور داشته باشند، احتمال موفقیت آقای لاریجانی بیشتر است. بعد از یک کاندیدای 
شاخص اصلاح طلب و آقای ناطق  البته در صورت آمدنش، احتمال انتخاب لاریجانی از بقیه نامزد ها 

بیشتر است.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم اعلام کرد:

افزایش مصرف گاز علت خاموشی اضطراری
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم با اشاره به خاموشی اضطراری در مناطقی از قم در روزهای 
دوشنبه و سه شنبه به دلیل افزایش مصرف گاز گفت: خاموشی های دوروز گذشته  به صورت اضطراری 

اعمال شد و خارج از عهده ما بود.
مهدی آهنین پنجه عصر سه شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به خاموشی های برق در هفته های اخیر 
گفت: افزایش دو درجه ای سرمای هوا نسبت به سال گذشته موجب افزایش 20 تا 25 درصدی مصرف 
گاز در کشور و در نهایت کمبود آن در نیروگاه ها شد که نتیجه آن خاموشی ناشی از افزایش مصرف گاز 
خارج از عهده شرکت توزیع برق استان بود و این امر توسط مرکز دیسپاچینگ ملی صورت می گیرد. 
وی با اشاره به مکاتبات صورت گرفته با دستگاه های اداری و اجرایی استان قم و دعوت آنها به همکاری 
در کاهش مصرف انرژی افزود: از مجموعه مدیریت شهری نیز خواستیم نسبت به افزایش خاموشی 
بوستان ها اقدام کنند تا بتوانیم هر چه بهتر شرایط موجود را مدیریت کنیم. مدیرعامل شرکت توزیع 
نیروی برق قم با اشاره به اینکه در بخش توزیع برق هیچ گونه مشکلی در استان نداریم بیان کرد: مدیریت 
مصرف انرژی تنها راه برون رفت از خاموشی های احتمالی در این ایام است و شهروندان با مصرف بهینه 
برق و گاز، نیروهای خدمتگذار بخش انرژی را در استمرار خدمات برق و گاز در کشور یاری کنند. وی 
با اشاره به قطعی برق در شهر قنوات گفت: متأسفانه خاموشی روز گذشته به صورت اضطراری اعمال 
شده و خارج از عهده شرکت توزیع برق استان بود، اما به طور کلی در شهر قنوات مشکل خاموشی 
نداریم و برای مدیریت هرچه بهتر خاموشی های ناشی از کمبود گاز در نیروگاه ها تلاش های بسیاری 
صورت گرفته است و شهروندان گرامی می توانند از طریق نرم افزار »برق من« خاموشی های احتمالی 

مناطق خود را پیگیری کنند.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

طرح ملی ایران قوی منجر به پویایی مساجد شد
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره به فعالیت های کانون های فرهنگی مساجد و 
نقش آفرینی آنها در توسعه برنامه های دینی، به طرح ایران قوی اشاره کرد و گفت: این طرح حتی در 

دوران کرونا منجر به پویایی مساجد شد.
سید موسی حسینی کاشانی با اشاره به انتخاب استان قم به عنوان پایتخت فرهنگ و هنر مساجد 
ایران اسلامی گفت: استان قم ظرفیت عظیمی در حوزه کانون های فرهنگی هنری مساجد دارد که 
باید همواره از این ظرفیت استفاده شود. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم در ادامه افزود: 
این پایتختی می تواند ظرفیت کانون های فرهنگی هنری مساجد در استان قم را افزایش داده و الگویی 
برای دیگر استان ها باشد. وی در رابطه با اجرای طرح ملی ایران قوی در گام دوم انقلاب در کانون های 
فرهنگی هنری مساجد استان قم ابراز کرد: کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور در این استان با 
حضور شایسته در طرح ملی ایران قوی به رشد مساجد کمک می کنند؛ هرچند که شیوع کرونا امکان 
فعالیت ها را به حداقل رسانده اما با این وجود طرح ملی ایران قوی در سطح مساجد حتی در این ایام 
منجر به پویایی فعالیت های مسجدی شده است. حسینی کاشانی ادامه داد: از عموم کانون های 
فرهنگی هنری مساجد استان قم انتظار می رود با حضور شایسته خود در این طرح به رشد مساجد 
کمک کنند؛ در این راستا باید با استفاده از همه ظرفیت ها نسل جدید و نسل جوان را با مساجد آشتی 
بدهیم و این را به عنوان هدف اصلی بدانیم چون هرچه قشر جوان از مساجد بیشتر فاصله بگیرند دچار 

آسیب های اجتماعی بیشتری می شوند، رهبر معظم انقلاب نیز بر همین مسأله تأکید دارند.
 

 مدیر کل آموزش و پروش استان قم :

دانش آموزان اول و دوم ابتدایی از ابتدای بهمن به 
مدرسه می روند 

مدیر کل آموزش و پروش استان قم گفت: همه دانش آموزان پایه های اول و دوم ابتدایی استان از اول 
بهمن به مدرسه می روند. حمیدرضا شیخ الاسلام، مدیرکل آموزش و پرورش استان  با اشاره به تصمیمات 
پنجاه و دومین جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا، از حضور دانش آموزان پایه اول و دوم ابتدایی مناطق زرد و 
آبی در مدارس خبر داد و گفت: دانش آموزان مدارس ابتدایی و متوسطه دارای جمعیت کمتر از 50 نفر بر 
اساس آمار ثبت نامی در وضعیت آبی حضوری خواهند شد. شیخ الاسلام افزود: هنرجویان هنرستان های 
آموزش مهارت  استاندارد های  و  و دانش در خوشه دروس شایستگی های فنی  کار  و  و حرفه ای  فنی 
و کارآموزی و کارورزیی با حضور حداکثر 10 دانش آموز در کلاس حضوری می شوند. وی با بیان اینکه 
سلامت دانش آموزان نسبت به برگزاری کلاس در اولویت قرار دارد از مهلت یک هفته ای مدیران برای تمهید 
حضور دانش آموزان در مدارس خبر داد و گفت: همه شرایط بهداشتی از جمله ضدعفونی مدارس و رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی برای حضور دانش آموزان باید مهیا شود. شیخ الاسلام همچنین از حضور کادر 
اداری و اجرایی مدارس از اول بهمن ماه در مدارس خبر داد و گفت: مدیران مدارس موظف هستند، نسبت 

به تشکیل شورای مدرسه برای حضور دانش آموزان با رعایت دستورالعمل های بهداشتی اقدام نمایند.

معاون خدمات شهری شهرداری قم  تاکید کرد

ضرورت معرفی دقیق المان ها و 
یادمان های نصب شده درقم

و  المان ها  دقیق  معرفی  ضرورت  بر  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
یادمان های نصب شده در شهر تاکید کرد.

سید امیر سامع در جلسه شورای سازمان زیباسازی شهرداری قم با اشاره 
به اینکه معرفی دقیق این یادمان ها انتقادات نسبت به آنها را کاهش می دهد، 
افزود: باید از طریق تولید کتابچه ها و فضای مجازی به معرفی این آثار فرهنگی 

در شهر بپردازیم تا مخاطب ما بداند با چه نمادهایی روبه رو شده است.
وی با اشاره به اینکه معرفی دقیق این یادمان ها انتقادات نسبت به آنها را 
کاهش می دهد، افزود: باید از طریق تولید کتابچه ها و فضای مجازی به معرفی 
این آثار فرهنگی در شهر بپردازیم تا مخاطب ما بداند با چه نمادهایی روبه رو 

شده است.
سید مجتبی سبحانی، رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 

قم هم در این جلسه بر نصب شناسنامه آثار هنری موجود در شهر تاکید کرد.
حسن مالکی نژاد، رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم هم به 
آثار کار شده در زیرگذرها اشاره کرد و گفت: آثار نقش برجسته و نقاشی که در 

زیرگذرها کار می شود، به این دلیل گذرا بودن، باید ساده باشد.
مهدی کلانترزاده، مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم هم در 
این جلسه با تشکر از اقدامات سازمان زیباسازی شهرداری قم، نمادسازی را 

موثرترین کار در حوزه فرهنگ دانست که تا سالها به یادگار می ماند.
سید محمد موسوی منش، سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم در این 
جلسه به بیان مطالبی درباره اصلاحیه بودجه سال جاری و بودجه پیش بینی 

شده برای سال آینده این سازمان پرداخت.
وی با اشاره به مساعدت سازمان در برخی حوزه های درآمدی به دلیل شیوع 
ویروس کرونا، اظهار داشت: این مساعدت ها با مصوبه شورای سازمان و شورای 
اسلامی شهر صورت گرفت که به دو صورت بخشودگی سه ماهه یا پرداخت 30 

درصد به مخاطبان ارائه شد.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم به اقدامات این سازمان در حوزه 
کنگره شهدا و پاسداشت فرهنگ ایثار و شهادت اشاره کرد و گفت: برگزاری 
نخستین سمپوزیوم طراحی یادمان شهدای قم از اقداماتی بود که در این زمینه 

انجام شد.
وی به اقدامات سازمان زیباسازی شهرداری قم برای تکمیل باغ پرندگان و 
زیبایی فضای این باغ اشاره کرد و افزود: 23 مورد اقدام در این زمینه انجام شده 
است که از جمله می توان به نصب 120 عدد لانه پرنده، آبشار و پل در سوله 

پرندگان حاره ای، تابلوهای هدایت مسیر، دیوارنگاره ها و .. اشاره کرد.
موسوی منش به کسب رضایتمندی بالای ۹0 درصد توسط این سازمان اشاره 
کرد و گفت: در سامانه ارزیابی عملکرد، سازمان زیباسازی شهرداری قم نمره 

خوبی کسب کرده است.
وی همچنین به بودجه 1400 هم اشاره کرد و افزایش تعرفه بهای خدمات 

سازمان زیباسازی دراین سال را ناچیز توصیف کرد.
 

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم :

فاز نخست مترو قم با ۲ ایستگاه 
راه اندازی می شود

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم گفت: با راه اندازی فاز اول خط یک مترو، 
دو ایستگاه مسافرگیر خواهیم داشت و چهار ایستگاه عبوری نیز به  تدریج کامل 

می شوند.
منصور درویشی با اشاره به شروع فرآیند تأمین برخی از تجهیزات مورد نیاز 
خط یک، اظهار داشت: تجهیزات مورد نیاز خط یک مترو، شامل ناوگان، بسته 
تأمین توان، سیگنالینگ، مخابرات، تهویه و اطفای حریق، کنترل، آسانسور و پله 

برقی و نیز تجهیزات و ماشین آلات دپو است.
مدیرعامل سازمان قطار شهری قم با بیان اینکه به  منظور مدیریت هزینه و 
زمان، تأمین تجهیزات مورد نیاز برای راه اندازی، در اولویت قرار گرفت، افزود: 
تهویه، از جمله تجهیزاتی است که به بحث ایمنی مرتبط بوده، بنابراین نسبت 
به تأمین آن اقدام لازم صورت گرفته و طبق برنامه زمان بندی قرارداد پیش رفته 
است. درویشی افزود: در راه اندازی فاز اول خط یک، دو ایستگاه به عنوان 
ایستگاه مسافرگیر به طور کامل بر روی همشریان عزیز باز می گردند و چهار 
ایستگاه دیگر عبوری خواهند بود که به  تدریج کامل شده و آماده خدمت رسانی 
به مردم شریف قم می شوند. وی ادامه داد: آسانسور و پله برقی از جمله امکاناتی 
هستند که به منظور رفاه حال مسافرین، برای خدمات رسانی در ایستگاه ها در 
نظر گرفته شده اند و به همین خاطر، در اولویت خرید قرار می گیرند، در آغاز، 
این تجهیزات برای دو ایستگاه ابتدایی و انتهایی، راه اندازی و سپس برای چهار 
ایستگاه عبوری دیگر، آسانسور و پله برقی مورد نیاز تأمین می شود که در حال 

تکمیل قرارداد با تأمین کننده هستیم.
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم  تاکید کرد

تقضرورت واگذاری ۶۵۰ هکتار زمین 
برای توسعه سایت پسماند

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به مخاطرات جمع آوری و 
امحای پسماند در شرایط کرونایی، از عملکرد خوب مدیریت پسماند شهرداری 

قم در این زمینه تقدیر کرد.
پسماند  مدیریت  سازمان  شورای  جلسه  در  مشکینی  موسوی  رضا  سید 
شهرداری قم که به منظور بررسی عملکرد و برنامه های آینده سازمان در سالن 
جلسات شهرداری قم برگزار شد، با اشاره به شرایط کرونایی و افزایش بار حاصل 
از آن بر دوش مدیریت پسماند شهرداری قم، اظهار داشت: رعب و وحشتی که 
در ابتدا حاکم شده بود کار جمع آوری و امحای پسماند حاصل از آلودگی های 
کرونایی را سخت تر کرد. موسوی مشکینی از اقدامات سازمان مدیریت پسماند 
خوب  خیلی  شهرداری  پسماند  مدیریت  افزود:  و  کرد  تقدیر  قم  شهرداری 
توانست این موضوع را مدیریت کند و در رابطه با دستورالعمل ها و بخش نامه های 
که هرروز ابلاغ می شد به خوبی عمل کرد. وی بحث واگذاری ۶50 هکتار به 
شهرداری قم برای توسعه سایت پسماند مورد توجه قرار داد و گفت: ضرورت 
دارد که انجام فرآیند واگذاری این زمین ها تسریع شود چراکه شهرداری به عنوان 
پشتیبان شهر عمل می کند و ما هم در اداره کل حفاظت محیط زیست استان 

قم تمایل داریم که این زمین ها در اختیار شهرداری قرار گیرد.
 

سرپرست منطقه هشت شهرداری قم خبرداد

اجرای تمهیدات ویژه زمستانی
 در منطقه هشت

سرپرست منطقه هشت شهرداری قم از اجرای تمهیدات ویژه زمستانی در این 
منطقه جهت تسهیل در عبور و مرور شهروندان در فصل سرما خبرداد.

محمد رمضانی با بیان اینکه در راستای پیشگیری از مشکلات احتمالی برای 
شهروندان در فصل زمستان تمهیدات مختلفی برای تسهیل در عبور و مرور 
در زمان بارندگی و یخبندان در نظر گرفته ایم، گفت: در این زمینه شهرداری 
منطقه در آمادگی کامل به سر می برد و اقدام به احداث سایت زمستانی در 
کارگاه موتوری منطقه کرده ایم. سرپرست منطقه هشت شهرداری قم در ادامه 
دیگر اقدامات شهرداری منطقه را در این خصوص مورد توجه قرار داد و افزود: 
دپوی بار زیرسازی برای جلوگیری از سیلاب و آبگرفتگی های سطح منطقه، 
استقرار سه عدد کانکس شن و نمک در میادین اصلی، استقرار 18 عد باکس 
راهبند  احداث  دار،  شیب  سطوح  و  خیز  حادثه  محل های  در  نمک  و  شن 
میدان حضرت آیت الله بهجت )ره( جهت مسدود کردن در مواقع اضطراری 
و آماده سازی و دپوی تعداد 4000 کیسه شن و 2500کیسه نمک در سایت 

زمستانی منطقه برخی دیگر از اقدامات شهرداری منطقه در این زمینه است.

استاندار قم گفت: بانک های استان باید سرمایه و 
اعتبار لازم را اعم از سرمایه در گردش و سرمایه ثابت 
برای واحدهای تولیدی مهیا کنند که این امر هم جزو 

مصوّبات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید است. 
»سه  برنامه  ادامه  در  و  دیروز  که  سرمست  بهرام 
شنبه های اقتصادی« به بازدید چند شرکت تولیدی 
و  رفته  گرانول  انواع  و  سلولزی  محصولات  لبنیات، 
همچنین واحد دیگری را نیز در موضوع اسباب بازی 
و ظروف پلاستیکی افتتاح کرده بود با بیان این که 

مشکلات  و  مسائل  شده  بازدید  تولیدی  واحدهای 
امروز  بازدیدهای  در  کرد:  اظهار  داشتند  متفاوتی 
اعضای کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان نیز 
حضور داشتند و تصمیمات لازم برای حل مسائل و 
مشکلات مختلف واحدهای تولیدی گرفته شد. وی 
از این واحدهای تولیدی و همچنین  افزود: برخی 
تولیدکنندگان و کارآفرینان، مشکل زمین دارند که 
دستورات لازم برای واگذاری زمین به آن ها صادر شد. 
استاندار قم مشکل دیگر برخی از واحدهای تولیدی 
استان را در موضوع تجهیزات دانست و گفت: بانک 
های استان باید سرمایه و اعتبار لازم را اعم از سرمایه در 
گردش و سرمایه ثابت برای این واحدها مهیا کنند که 
این امر هم جزو مصوّبات کارگروه تسهیل و رفع موانع 
تولید است و تا تجهیز این واحدها پیگیری می شود. 
سرمست اضافه کرد: برخی از واحدهای تولیدی در 
استان همچنان راکد هستند که تغییر خط تولید آنان 
و همچنین احیای این واحدها برای بازگشت به خط 
تولید همواره در دستور کار بوده و خواهد بود. وی در 
ادامه به اهمیت موضوع تولیدات دانش بنیان اشاره 
و خاطر نشان کرد: خوشبختانه برخی از واحدهای 
تولیدی استان به مسائل دانش بنیان توجه دارند و 

تلاش ما این است که حداکثر حمایت و پشتیبانی 
داد:  ادامه  قم  استاندار  باشیم.  داشته  ها  آن  از  را 
خوشبختانه بازدیدهای امروز و همچنین بازدیدهای 
دیگر از واحدهای تولیدی استان نشان می دهد که 
بسیاری از این واحدها، ظرفیت توسعه، خلاقیت و 
نوآوری دارند و از این رو وظیفه خود می دانیم که آن ها 
را مورد تشویق قرار داده و قول مساعدت و پشتیبانی 
به آن ها بدهیم. سرمست همچنین تصریح کرد: مقرر 
شد تا واحدهای تولیدی که طرح های توسعه ای خود 
را تا دهه فجر ارائه کنند، مورد حمایت و پشتیبانی 
های ویژه از سوی ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 

استان قرار گیرند.
وی در پایان گفت: البته همچنان یکی از مشکلات 
اعتبارات لازم  بحث  استان  تولیدی  واحدهای  مهم 
و  تسهیل  ستاد  مصوّبات  اساس  بر  باید  که  است 
رفع موانع تولید از سوی بانک ها و با پیگیری های 
کمیسیون هماهنگی بانک های استان مرتفع شود. 
استاندار قم با اشاره به ظرفیت بخش خصوصی در 
تامین مالی پروژه های عمرانی گفت: جذب اعتبارات 
اشتغال روستاییان پیگیری شود و نگاه مسئولان برای 

حل مشکلات تنها به اعتبارات دولتی ختم نشود.

استاندار قم :

بانک ها اعتبارات لازم واحدهای تولیدی را فراهم کنند

و  سیاست ها  گفت:  قم  استان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل   
برنامه ریزی های استان باید مبتنی بر نتایج حاصل از مطالعات آمایش سرزمین 
و توان اکولوژیکی استان باشد، زیرا شهر قم توان بارگذاری جمعیتی و صنعتی 

بیش از این را ندارد. 
سید رضا موسوی مشکینی عصر سه شنبه در جلسه آلودگی هوا گفت: در 
هنگام آلودگی هوا نباید حمایت های یک جانبه و بخشی نگری داشته باشیم، 
زیرا توجه به تأمین سلامت عمومی جامعه بسیار ضروری است و همه دستگاه 

های اجرایی باید در این مسأله مشارکت و همکاری جدی داشته باشند.
وی با بیان اینکه از اول فروردین ماه تا بیستم دی ماه سال جاری، هوای 
شهر قم 225 روز پاک و سالم، ۶8 روز آلوده برای گروه های حساس و عموم 
مردم و 2 روز در تیرماه بسیار ناسالم و خطرناک بوده است، اظهار داشت: این 
تعداد روزهای آلوده در مقایسه با مدت مشابه سال ۹7 افزایش اما نسبت به 

سال گذشته کمی کاهش داشته است.
آلودگی هوا در  ایجاد  قم عوامل  استان  زیست  مدیرکل حفاظت محیط 
این کلانشهر را نیروگاه حرارتی، واحدهای صنعتی آلاینده مجاز و غیرمجاز، 
عدم نوسازی و استفاده کامل از ناوگان حمل و نقل عمومی و کیفیت پایین و 
فرسودگی موتورسیکلت ها و خودروها دانست و گفت: نیروگاه حرارتی قم در 
جهت باد غالب و در نزدیکی شهر قم مستقر شده و با مصرف سوخت مایع در 

فصول سرد سال، بار آلودگی شدیدی ایجاد می کند.
وی دستورالعمل اعمال ممنوعیت ها و محدودیت ها و وظایف و تکالیف هر 
کدام از دستگاه های اجرایی ذیربط در شرایط آلودگی هوا را مورد توجه قرار داد 
و گفت: در حال حاضر هماهنگی میان دستگاه های مرتبط به خوبی شکل 

گرفته است و ما باید با در نظرگرفتن وظایف مشخص شده، در مدیریت شرایط 
آلودگی هوا تلاش کنیم.

موسوی ایجاد شرایط اضطرار آلودگی هوا را مستلزم استمرار پایداری جوی 
و افزایش میزان غلظت آلاینده ها در کوتاه مدت عنوان کرد و افزود: وضعیت 
آلودگی هوا در شهر قم و فعالیت تمامی واحدهای صنعتی به صورت مستمر 
مورد نظارت و پایش قرار گرفته و فهرست صنایع آلاینده نیز هر سه ماه یکبار 
تهیه شده و بر اساس قوانین و ضوابط با آنها برخورد می شود. وی از انجام 
مراحل پایانی طرح پژوهشی "سیاهه انتشار آلودگی هوای استان قم" خبر داد 
و گفت: واحدهای آلاینده و صنوف مزاحم باید از پیرامون شهر قم به شهرک ها 
و نواحی صنعتی منتقل شده و خطوط تولید فرسوده واحدهای صنعتی باید 
نوسازی شوند، همچنین تقویت و تجهیز ناوگان حمل و نقل عمومی، معاینه 
فنی موتورخانه ها و مدیریت صحیح پسماندهای صنعتی بسیار مهم است. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه باید به سمت استفاده از 
انرژی های نو و تقویت نیروگاه های خورشیدی در استان قم گام برداریم، گفت: 
افزایش فضای سبز شهری و توسعه کمربند سبز، آموزش و فرهنگسازی، 
مشارکت جدی رسانه ها به ویژه صدا و سیما و همچنین هماهنگی با مراجع 
قضایی برای صدور دستور فوری تعطیلی واحدهای غیرمجاز و بسیار آلاینده 
باید مورد توجه قرار بگیرد. وی با بیان اینکه تعداد ایستگاه های سنجش 
آلودگی هوا در شهر قم حداقل باید به 10 ایستگاه افزایش یابد، این مسأله 
را برای برخورداری از داده های بهنگام جهت مدیریت و برنامه ریزی کاهش 
آلودگی هوا بسیار مهم ارزیابی کرد و گفت: باید برای توزیع سوخت بنزین و 

نفت گاز یورو 4 در تمامی جایگاه های استان قم پیگیری لازم انجام شود.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

شهر قم توان بارگذاری جمعیتی و صنعتی بیشتر ندارد

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه در 
سال جاری به دلیل شرایط تحریم، واکسن آنفولانزا 
براساس  افراد  اگر  گفت:  رسید  ما  دست  به  دیر 
مشاوره پزشکی احساس کردند نیاز به واکسن دارند 
فرصت  سرما  فرارسیدن  از  قبل  و  دی ماه  نیمه  تا 

تزریق دارند. 
محمد حضوری در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره 

به اقدامات حوزه غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی 
اظهار داشت: رسالت اصلی ما نظارت بر تولیدات 
مواد غذایی، توزیع دارو، شرکت های تولید دارو و 

انجام آزمایشات دقیق در سلامت غذا و داروست.
قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  داروی  و  غذا  معاون 
پایش ترکیبات  آزمایشگاه بزرگی در جهت  افزود: 
غذایی و دارویی در قم فعال است و در توزیع ملزومات 

پزشکی نیز رصد، پایش و کنترل وجود دارد.
وی در مورد واکسن آنفولانزا نیز ابراز کرد: در سال 
جاری به دلیل شرایط تحریم، واکسن آنفولانزا دیر 
به دست ما رسید، با توجه به اینکه خرید واکسن از 
طریق تهران است، سهمیه ای به قم تعلق می گیرد 
که سهمیه اختصاص یافته از کیفیت بالایی برخوردار 

بود.

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم :

مشکلی در زمینه تأمین و تزریق واکسن آنفولانزا نیست 

طبق آمار بیش از نیمی از کادر درمان آمریکا 
از تزریق واکسن فایزر خودداری می کنند.


